
Mediaboard | mediaboard.com 1

Článkov: 104  22. Január 2024

 .  . 6Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, sportdnes.sk, 16. 1. 2024, 14:11

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 8Slovenské univerzity spolu so súkromnou firmou úspešne vytvorili unikátnu prietokovú batériu  

Online, netky.sk, 18. 1. 2024, 17:01

10Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty  

Online, sportdnes.sk, 18. 1. 2024, 18:12

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 12Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo  

Online, dennatlac.sk, 18. 1. 2024, 18:24

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 13Situácia s duševným zdravím spoločnosti je vážna  

Online, dennatlac.sk, 18. 1. 2024, 18:24

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 14Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťazi  

Online, dennatlac.sk, 18. 1. 2024, 18:24

 . 15Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, finreport.sk, 19. 1. 2024, 0:00

 . 17Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, aktuality24.sk, 19. 1. 2024, 0:00

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 19
Mimoriadne vystĂşpenie ÄŒaputovej v parlamente bolo oÄ akĂĄvanĂŠ a z viacerĂ˝ch dĂ´vodov i vhodnĂŠ, hovorĂ
politolĂłg  

Online, spravy.izaz.eu, 19. 1. 2024, 0:00

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 20Výťažok z Primátorského punču a Polievky sv. Alžbety potešil tých najzraniteľnejších  

Online, kosice.sk, 19. 1. 2024, 1:00

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 22Školy na východe sa chcú zapojiť do bezpečnostného auditu  

Online, kosiceonline.sk, 19. 1. 2024, 5:53

 .  .  .  .  . 24Na košických univerzitách vyvinuli revolučnú batériu. Prinesie bezpečnejšiu a lacnejšiu elektrickú energiu  

Online, spravy.rtvs.sk, 19. 1. 2024, 6:05

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 25Slovenskí študenti vyvinuli prietokovú batériu. Sériová výroba má začať v roku 2026  

Online, mojelektromobil.sk, 19. 1. 2024, 8:23

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 26
Už v najbližšom akademickom roku sa zvýši počet medikov o 150. Rezort školstva, zdravotníctva a slovenské univerzity
začali spoločne riešiť nedostatok lekárov  

Online, netky.sk, 19. 1. 2024, 8:34

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 27Slovenské univerzity spolu so súkromnou firmou úspešne vytvorili unikátnu prietokovú batériu  

Online, nextech.sk, 19. 1. 2024, 9:06

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 28Veľký úspech Košických univerzít: Vyvinuli nový typ batérie, ktorý ti zachráni peňaženku  

Online, startitup.sk, 19. 1. 2024, 9:34

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 30Článok - EDIH Cassovium má pomôcť firmám a organizáciám s digitálnou transformáciou  

Online, worki.sk, 19. 1. 2024, 9:37

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 31V lišajníkoch objavujú látky s možným využitím v medicíne  

Online, zurnal.pravda.sk, 19. 1. 2024, 10:00

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 34Udalosti uplynulého týždňa  

Online, epravo.sk, 19. 1. 2024, 11:15

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 38AKTUÁLNE :24  

Televízia, AKTUÁLNE :24, 19. 1. 2024, 13:00

https://mediaboard.com/


Mediaboard | mediaboard.com 2

 . 39Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, sita.sk, 19. 1. 2024, 13:48

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 41Obrovský ÚSPECH: KOŠICKÉ univerzity predstavili revolučný VYNÁLEZ (FOTO)  

Online, kosicednes.sk, 19. 1. 2024, 14:16

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 42Už v najbližšom akademickom roku sa zvýši počet medikov o 150  

Online, dunajskostredsky.sk, 19. 1. 2024, 14:24

 . 43Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, inforaj.sk, 19. 1. 2024, 14:35

 . 45Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, bleskovespravy.sk, 19. 1. 2024, 14:35

 . 47Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, fotonovinky.sk, 19. 1. 2024, 14:35

 . 49Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, sportx.sk, 19. 1. 2024, 14:35

 . 51Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, euronovinky.eu, 19. 1. 2024, 14:35

 . 53Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, ekonomickydennik.sk, 19. 1. 2024, 14:35

 . 55Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, 24hod.sk, 19. 1. 2024, 14:48

 . 57Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, maxivyber.sk, 19. 1. 2024, 14:48

 . 59Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, parlamentnelisty.sk, 19. 1. 2024, 15:00

 . 61Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, akcnezeny.sk, 19. 1. 2024, 15:30

 . 63Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, bossmedia.sk, 19. 1. 2024, 15:35

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 65
Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ - -
Agentúrne správy  

Online, bratislavaden.sk, 19. 1. 2024, 15:35

 . 67Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, nitrianskyhlas.sk, 19. 1. 2024, 15:35

 . 69Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, newsy.sk, 19. 1. 2024, 15:35

 . 71Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, kosice.gratis, 19. 1. 2024, 15:35

 . 73Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, economics.sk, 19. 1. 2024, 15:35

 . 75Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, newspoint.sk, 19. 1. 2024, 15:35

 . 77Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, klocher.sk, 19. 1. 2024, 15:35

 . 79Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, slovenskoaktualne.sk, 19. 1. 2024, 15:35

https://mediaboard.com/


Mediaboard | mediaboard.com 3

 . 81Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, pozickauver.com, 19. 1. 2024, 15:35

 . 83Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, topnovinky.sk, 19. 1. 2024, 15:40

 . 85Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, aktualizovane.sk, 19. 1. 2024, 15:56

 . 87Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, financnik.sk, 19. 1. 2024, 16:00

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 88Dve košické univerzity vyvinuli revolučnú batériu, ktorá prinesie lacnejšiu elektrickú energiu  

Online, kosicak.sk, 19. 1. 2024, 16:05

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 89Naše univerzity spolu so súkromnou firmou vytvorili unikátnu prietokovú batériu  

Online, hnonline.sk, 19. 1. 2024, 16:15

 . 91Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, topspravy.eu, 19. 1. 2024, 16:26

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 93Naše univerzity spolu so súkromnou firmou vytvorili unikátnu prietokovú batériu  

Online, sk.energyhub.eu, 19. 1. 2024, 16:32

 . 94Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, slovak.press, 19. 1. 2024, 16:35

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 96Žurnál Rádia Regina  

Rozhlas, Žurnál Rádia Regina, 19. 1. 2024, 17:00

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 97Žurnál Rádia Regina  

Rozhlas, Žurnál Rádia Regina, 19. 1. 2024, 17:00

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 98Po decembrovej streľbe v Prahe sa slovenské univerzity venujú fyzickej bezpečnosti  

Rozhlas, Žurnál Rádia Regina o 17.00, 19. 1. 2024, 17:02

 . 99Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, freebets.sk, 19. 1. 2024, 17:10

101Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  

Online, hlohovecko.sk, 19. 1. 2024, 17:11

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 103Univerzity chcú zvýšiť bezpečnosť študentov  

Televízia, Správy RTVS z regiónov, 19. 1. 2024, 18:01

 .  .  .  .  .  .  .  .  . 104Streľba v Prahe bola varovným znamením. Slovenské univerzity sprísňujú bezpečnostné opatrenia  

Online, spravy.rtvs.sk, 19. 1. 2024, 18:09

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 105Výťažok z Primátorského punču predstavuje historicky najvyššiu sumu  

Online, eastmag.sk, 19. 1. 2024, 19:21

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 106Univerzity chcú zvýšiť bezpečnosť študentov  

Televízia, Správy RTVS, 19. 1. 2024, 19:25

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 107Revolučná batéria  

Televízia, Televízne noviny, 19. 1. 2024, 19:55

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 108Výťažok z Primátorského punču a Polievky sv. Alžbety potešil tých najzraniteľnejších  

Online, vskratke.sk, 19. 1. 2024, 20:00

109Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty  

Online, finreport.sk, 20. 1. 2024, 0:00

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 111Situácia s duševným zdravím spoločnosti je vážna, odborníci sa obávajú informačnej vojny  

Online, sita.sk/vzdravotnictve, 20. 1. 2024, 8:34

https://mediaboard.com/


Mediaboard | mediaboard.com 4

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 113Výťažok z Primátorského punču a Polievky sv. Alžbety potešil tých najzraniteľnejších  

Online, kosicednes.sk, 20. 1. 2024, 12:34

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 114Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi  

Online, spravy.izaz.eu, 20. 1. 2024, 14:00

115Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty  

Online, freebets.sk, 20. 1. 2024, 14:21

117Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty  

Online, hlohovecko.sk, 20. 1. 2024, 14:40

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 119Úzkostné poruchy rastú. Ako bojovať s duševnými ťažkosťami?  

Online, zdravie.pravda.sk, 20. 1. 2024, 16:00

120Pellegrini má podľa politológa veľké šance zvíťaziť, najväčšou konkurenciou je Korčok a do karát mu hrajú protesty  

Online, sita.sk, 20. 1. 2024, 16:30

121Pellegrini má podľa politológa veľké šance zvíťaziť, najväčšou konkurenciou je Korčok a do karát mu hrajú protesty  

Online, 24hod.sk, 20. 1. 2024, 16:30

123Pellegrini má podľa politológa veľké šance zvíťaziť, najväčšou konkurenciou je Korčok a do karát mu hrajú protesty  

Online, maxivyber.sk, 20. 1. 2024, 16:30

125Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty  

Online, parlamentnelisty.sk, 20. 1. 2024, 17:00

127Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty  

Online, akcnezeny.sk, 20. 1. 2024, 17:30

129Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty  

Online, bossmedia.sk, 20. 1. 2024, 17:35

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 131
Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty - -
Agentúrne správy  

Online, bratislavaden.sk, 20. 1. 2024, 17:35

133Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty  

Online, nitrianskyhlas.sk, 20. 1. 2024, 17:35

135Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty  

Online, inforaj.sk, 20. 1. 2024, 17:35
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Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  
  16. 1. 2024, 14:11, Zdroj: sportdnes.sk , Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla

Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 151 GRP: 0,00 OTS: 0,00 AVE: 70 EUR 

Dnes v kategórii: Slovensko Dnes, 14:48 0

Podľa Gabriela Eštoka vyslala hlava štátu predkladateľom zmien v Trestnom zákone signál, že ak novela prejde, bude ju vetovať.

19.1.2024 (SITA.sk) - Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

"Zlozvyk" nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spô sob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu," vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová str ánka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu," uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk" nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i ned ôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne," vraví Eštok.

Poukázal pri tom na ned ávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami," myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja," hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

DOPORUČUJEME PREČÍTAŤ TIEŽ

Prezidentkino vystúpenie bolo miestami až desivé a vláda chce otvoriť brány zločinu vo všetkých...

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov," pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády," vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/1395393466/4154a53bd55e1f018ddc?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3MDg1MjU5NDgsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MTM5NTM5MzQ2NiwidGlkIjozMDE4OX0.LPu-J9tEYFfQpy6sAjCoPejq_yBQFDW146A1oAVa2UU
https://www.sportdnes.sk/slovensko/mimoriadne-vystupenie-caputovej-v-parlamente-bolo-ocakavane-a-z-viacerych-dovodov-i-vhodne-hovori/


Mediaboard | mediaboard.com 7

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku," zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu," uzavrel Eštok.

Zdroj: WebNoviny.sk © SITA Všetky práva vyhradené.

PREDOŠLÝ ČLÁNOK
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Slovenské univerzity spolu so súkromnou firmou úspešne vytvorili unikátnu prietokovú batériu  
  18. 1. 2024, 17:01, Zdroj: netky.sk , Autor: Marek Nemček, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové

slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, UPJŠ
Dosah: 1 889 GRP: 0,04 OTS: 0,00 AVE: 296 EUR 

NETKY.SK • Predvčerom • 2 min

KOŠICE - Univerzity UPJŠ, TUKE v Košiciach a slovenská firma INO-HUB Energy úspešne ukončili testovanie a vyrobili revolučnú
prietokovú batériu, ktorá sa bude sériovo vyrábať už v roku 2026. Tento typ batérie zníži našu závislosť od jej dovozu z Ázie a zapíše
Slovensko na mapu konkurencieschopných krajín. Výroba tejto batérie pomôže slovenským strojárenským, chemickým aj ďalším
spoločnostiam stať sa dôležitou súčasťou dodávateľského reťazca prietokových batérií v Európe.

Spoločný výskum Ústavu chemických vied Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Strojníckej fakulty Technickej univerzity v
Košiciach a slovenskej firmy INO-HUB Energy sa dostal do úspešného finále. Aj napriek náročnosti projektu, spolupráca už za 10
mesiacov navrhovania, optimalizácie a testovania vyústila do finálnej podoby plne funkčnej prietokovej batérie s veľkosťou 80 kWh.

Tá je prvá svojho druhu na Slovensku a má veľký strategický význam pre Slovensko aj Európu. Batéria bola úspešne nainštalovaná v
Kysuckom Novom Meste ešte koncom minulého roka, pričom tu je plánovaná aj jej sériová výroba, a to už v roku 2026.

Dnes sa v rámci Európy aj sveta inštaluje veľa lítiových (LFP) stacionárnych batériových úložísk. Odborníci sa však zhodujú na tom, že
už čoskoro budú nahradené prietokovými technológiami. „Výsledky nášho spoločného bádania sú postavené práve na tejto perspektívnej
technológii, ktorá bude o cca 5 rokov hrať v skladovaní elektrickej energie prím. Sme pyšní na to, že naša batéria môže niesť pečať
„MADE IN EUROPE“, navyše so životnosťou dosahujúcou až 20 rokov. Zároveň sa zníži naša závislosť od dodávateľov komponentov z
Ázie a, naopak, staneme sa dôležitou súčasťou európskeho dodávateľského reťazca,“ informuje Rudolf Sihlovec, CEO v INO-HUB
Energy.

Dodáva, že Slovensko sa týmto krokom dostáva na mapu konkurencieschopných krajín v tejto oblasti. „Dokážeme vyrobiť to isté, čo naši
konkurenti zo sveta. Výsledky testov však ukazujú, že naša batéria dosahuje lepšie výsledky a vieme tiež znížiť jej nákladovú cenu tak,
aby sa priblížila tej pri LFP riešeniach. Zároveň, naše riešenie má omnoho dlhšiu životnosť, veľká časť komponentov sa dá recyklovať a
celý elektrolyt použiť v ďalšej batérii,“ zdôrazňuje Sihlovec.

Vyplnená diera v slovenskom vzdelávaní

Výsledok dlhodobej výskumnej spolupráce univerzít so súkromnou sférou v sebe nesie aj ďalšie obrovské výhody. Vďaka nej totiž môžu
univerzity lepšie prepojiť vedu s výskumom v oblasti batériových systémov a do svojich vzdelávacích plánov zaviesť aj témy, ktoré boli
pre ich študentov doteraz neznáme. Tí sa tak budú vedieť kvalifikovať aj v segmente prietokových batériových systémov a budú schopní
zaplniť dieru na trhu v čase, kedy naberie krivka dopytu po takýchto batériách vrchol. Študenti oboch univerzít boli zapojení už do
navrhovania, optimalizácie aj testovania tejto batérie.

„Pre študentov je veľmi dôležité vidieť priamu aplikáciu výsledkov výskumu v praxi. Je rozdiel pracovať s malým laboratórnym článkom a
s veľkým priemyselným. Prínosom je aj spolupráca INO-HUB Energy odborníkmi, keďže ich praktick é skúsenosti s priemyselnými
aplikáciami sú pri výuke a testovaní nenahraditeľné a študenti vidia aj možnosti uplatnenia v tomto segmente. V budúcnosti tiež
plánujeme zaviesť tento typ batérie do samotnej výuky a tiež spustiť priemyselné doktoráty v spolupráci s INO-HUB Energy,“ hovorí doc.
RNDr. Andrea Straková Fedorková, PhD., vedúca laboratória RFB technológie na Ústave chemických vied na Univerzite Pavla Jozefa
Šafárika v Košiciach.

Dodala tiež, že vďaka tomuto projektu sa univerzite podarilo vytvoriť dve vedecké miesta a do projektu boli aktívne zapojení dvaja
študenti. Do druhej fázy pritom UPJŠ plánuje zapojiť aj ďalších študentov.

Odrazový mostík pre strojárenská, chemické a iné spoločnosti na Slovensku

Okrem podpory vzdelávania a zapojenia študentov do výskumných aktivít, mali univerzity taktiež možnosť využiť inovatívne výrobné
technológie a rôzne simulačné modely. Veľmi dôležitým míľnikom v tejto spolupráci je aj fakt, že úspešným výskumom, otestovaním a
následnou výrobou takejto batérie sa Slovensko stane plnohodnotnou súčasťou európskeho dodávateľského reťazca a značne posilní
jeho kapacity. Pre strojárenské, chemické, ale aj ďalšie firmy sa aj v tejto oblasti stane akýmsi odrazovým mostíkom.

„Ide o ďalší pozitívny príklad úspešnej spolupráce košických univerzít a výrobnej praxe. Našou úlohou bola analýza funkčnosti
jednotlivých komponentov, optimalizácia konštrukcie, výpočty, simulačné analýzy a výroba prototypu redoxnej prietokovej batérie s
uhlíkovým plstenými elektródami a jej testovanie. V rámci výskumu a vývoja sme čelili viacerým technologickým výzvam, ktoré si
častokrát vyžadovali veľmi sofistikované riešenia,“ vysvetľuje prof. Ing. Ján Slota, PhD, prodekan pre vedu, výskum a doktorandské
štúdium na Strojníckej fakulte Technickej univerzity v Košiciach.
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V rámci TUKE boli do projektu zapojení traja výskumní pracovníci a desať študentov Strojníckej fakulty, pričom v rámci výskumných a
vývojových prác bolo na univerzite odpracovaných približne 2600 hodín.

Za Netky.sk

Autor: Marek Nemček
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Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty  
  18. 1. 2024, 18:12, Zdroj: sportdnes.sk , Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla

Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 153 GRP: 0,00 OTS: 0,00 AVE: 70 EUR 

v kategórii: Slovensko Včera, 16:30 0

Na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry to skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty
Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

21.1.2024 (SITA.sk) - Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane," dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane," vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde," myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo "pokoj"
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta," podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky" voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

DOPORUČUJEME PREČÍTAŤ TIEŽ

Pellegrini by tesne vyhral prvé kolo prezidentských volieb, ukázal prieskum

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok. „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory," vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú," dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.
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„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho," myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie, či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Korčok odovzdal podpisy na kandidatúru prezidenta (fotografie)

Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu," myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach," vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,"
uzavrel politológ.

Zdroj: WebNoviny.sk © SITA Všetky práva vyhradené.

PREDOŠLÝ ČLÁNOK
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Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ

19. Januára 2024, 14:48

Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej legislatíve bolo
očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.
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Situácia s duševným zdravím spoločnosti je vážna, odborníci sa obávajú informačnej vojny

20. Januára 2024, 9:34

Situácia s duševným zdravím spoločnosti je v súčasnosti vážna. Podľa štatistík pribúdajú poruchy adaptácie – úzkostné poruchy. Ľudia
nedokážu pracovať s problémami, so stresom, a zlyhávajú aj pri riešení bežných problémov.

Zhoršenie duševného stavu mimoriadne narastá predovšetkým medzi deťmi a tínedžermi. Upozornila na to Slávka Dubinská z II.
psychiatrickej kliniky Univerzitnej nemocnice Louisa Pasteura a Lekárskej fakulty UPJŠ v Košiciach.

Navyše existuje skupina detí a tínedžerov, pri ktorých zhoršenie duševného stavu mimoriadne narastá. „Rodičia by si mali oveľa viac
všímať svoje deti, milovať ich a venovať im svoju pozornosť. Práve v citlivom mladom veku totiž nastáva deviovaný vývoj osobnosti a
rôzne poruchy osobnosti, emočné výkyvy a to sa potom odráža na fungovaní mladých, “ uvádza Dubinská. Viaceré štúdie poukazujú na
to, že mladí ľudia používajú na komunikáciu nadmerne mobily.

„Aj pri vzájomnej osobnej komunikácii používajú mobil a dokonca už majú problém objednať si osobne jedlo v reštaurácii. Už vôbec
kontakt, oslovenie niekoho im spôsobuje problém. Najhoršie je, že takto fungujeme vo vlastnej rodine,“ upozornila.

Osobnú komunikáciu podľa psychiatričky nič nenahradí. V minulosti sa osobne komunikovalo oveľa viac a žilo sa viac generačne. Taktiež
musia existovať hranice, medze, ktoré by sme ako jednotlivci a spoločnosť nemali prekračovať.

„Dnes mnohí fungujú izolovane, nevšímajú si jeden druhého. Doslova sú ľudia schopní prekročiť ležiaceho na ulici a nepomôcť mu. To je
princíp, ktorý spúšťa nevšímavosť, šikanu, frustrácie,“ uviedla Dubinská.

Preto podľa nej panuje princíp hyperkompenzácie. „Čiže buď problém, situáciu doslova vytesňujeme, nevšímame si to, alebo, naopak,
reagujeme veľmi impulzívne. A to sa potom len nabaľuje a vzniká bludný kruh. Pokiaľ človek nemá správnu pomoc a vedenie zvonku,
niekoho, kto by mu ukázal cestu, môže to viesť až k rôznym tragickým udalostiam u mladých, ktorých sme v poslednom období
svedkami,“ uviedla Dubinská.

Sociálna izolácia, ktorú sme zažili v uplynulých rokoch, má obrovský vplyv na naše duševné zdravie, na pohodu, či nepohodu. Ešte
citlivejšie je to práve u mladej generácie. Medzi 12 a 25 rokom je obdobie vývoja osobnosti, je nesmierne dôležité, aké informácie sa k
mladým ľuďom dostávajú.

„V človeku rastie frustrácia, preto sa snaží nájsť si informácie na internete, kompenzovať tak frustráciu či dokonca hyperkompenzovať si
ju. Napríklad aj vnútorná agresivita, nemusí ju navonok prejaviť, stačí, že ju prejaví na sociálnych sieťach. Nie každý, kto je agresívny na
sociálnej sieti, je agresívny navonok. Niekomu stačí ventilovať sa práve na sociálnej sieti. Závisí to aj od toho, aké informácie sa k
človeku dostávajú a či sú pravdivé, objektívne,“ uzatvára Dubinská s obavami o informačnú vojnu.
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Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty

20. Januára 2024, 16:30

Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD) nie je prekvapivá, záujem bojovať o post
hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Budeme vdační, ak nás podporíte kúpou dobrovoľného predplatného. Ďakujeme.
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19.1.2024 (SITA.sk) - Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

"Zlozvyk" nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone 
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
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politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Autor: FinReport.sk
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Aktuality24

19.1.2024 (SITA.sk) – Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

“Zlozvyk” nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.
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Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 – 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS), Novela Trestného zákona, Politológ, Prezidentka SR,
Skrátené legislatívne konanie, Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk – Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ ©
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Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ

Leden 19, 2024

Správy

Prezidentka Zuzana Čaputová (v popredí) počas vystúpenia prezidentky SR v pléne Národnej rady SR v súvislosti s predloženými
zmenami v oblasti trestného práva pri príležitosti rokovania pokračujúcej 6. schôdze Národnej rady SR. Bratislava, 18. január 2024. Foto:
SITA/Milan Illík

19.1.2024 (SITA.sk) - Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

"Zlozvyk" nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Článok pokračuje na nasledujúcej strane:
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Galéria k článku

Aktuality Výťažok z Primátorského punču a Polievky sv. Alžbety potešil tých najzraniteľnejších

Vedenie mesta Košice dnes predpoludním v priestoroch Historickej radnice odovzdalo výťažok z minuloročných charitatívnych aktivít,
ktoré sa v metropole východu uskutočnili prostredníctvom dobrovoľných zbierok Polievka sv. Alžbety a Primátorský punč.

Mesto v prípade oboch zbierok prerozdeľuje ich kompletný výťažok bez odpočítania nákladov, ktoré vznikajú s ich organizáciou.
Predajom Primátorského punču sa v decembri počas Košických rozprávkových Vianoc a podarilo vyzbierať 31 500 eur, čo je doposiaľ
historicky najvyššia suma. Výťažok z Polievky svätej Alžbety, ktorá sa podávala 16. novembra v centre mesta, predstavoval sumu 3000
eur. Táto charitatívna akcia sa uskutočnila pri príležitosti 4. výročia vyhlásenia sv. Alžbety Uhorskej za patrónku Košíc. Vyzbieraná suma
z predaja tejto šošovicovej polievky putuje vždy organizáciám, ktoré sa starajú výhradne o ľudí v núdzi.

Mesto bude aj naďalej pomáhať

Košický primátor Jaroslav Polaček (nezávislý) pri dnešnom slávnostnom odovzdávaní šekov pre poltucet neziskových organizácií a
združení uviedol, že obe charitatívne zbierky sú spoločným dielom vedenia mesta a poslancov mestského zastupiteľstva. Tí schválili
pravidlá zbierok a konkrétnych adresátov, ktorí dostanú finančnú pomoc. Zdôraznil, že hoci má mesto finančné problémy, aj naďalej bude
pomáhať tým, ktorí to potrebujú.

„Je nádherné podporovať tradície ako je 28. ročník Primátorského punču. Rovnako pekné je aj zakladať nové, čo sme pred dokázali pred
štyrmi rokmi založením zbierky Polievka sv. Alžbety. Chceme poďakovať každému, kto prispel do týchto charitatívnych zbierok a pomohol
tým ľuďom, ktorí v živote nemali toľko šťastia. Viacerí predstavitelia združení, ktorí od nás prevzali výťažok, mali v očiach aj slzy dojatia,
pretože vďaka získaným financiám budú môcť skvalitniť a ďalej rozvíjať svoje aktivity.“

Zlepší sa aj život onkologicky chorých detí

Výťažok z Primátorského punču vo výške 31 500 eur sa rovnakým pomerom rozdelil medzi kvarteto príjemcov - neziskovú organizáciu
Svetielka pomoci a občianske združenia BotaniKE, Parkinson Slovensko a Košické sovičky.

„Je skvelé, že Košičania môžu podporiť neziskovky a občianske združenia, lebo v mnohých veciach nahrádzame štát a pomáhame tým
najzraniteľnejším. Zápasíme s nedostatkom financií a preto sme zo strany mesta privítali takúto možnosť, vďaka ktorej môžu Košičania
podporiť našu činnosť. Suma 7875 eur pôjde na naše aktivity v prospech onkologicky chorých detí a ich rodín prostredníctvom oddelenia
detskej onkológie. Venujeme sa aj preprave detských onkologických pacientov, podpore rodičov po strate dieťaťa. Každé euro nám
pomôže a bude dobre využité,“ povedala Ľubica Slatina z Ligy proti rakovine, ktorá na tomto podujatí zastupovala riaditeľku Svetielka
pomoci Miroslavu Hunčíkovú.

Zazelená sa Botanická záhrada, potešia sa aj ľudia v núdzi

Ako ju doplnil Martin Pizňák z OZ BotaniKE, získané financie využijú v Botanickej záhrade na podporu podujatí pre verejnosť a školy, či
nákup ďalších rastlín, vďaka ktorým sa toto obľúbené oddychové miesto Košičanov ešte viac zazelená.

Polovica výťažku Polievky sv. Alžbety vo výške 1500 eur putovala pre Centrum pre deti a rodiny Košická Nová Ves, za ktoré si
symbolický šek prevzala jeho riaditeľka Iveta Lumtzerová. Rovnakú sumu získal aj Útulok – Dom. Sv. Lazára v Košiciach, ktorý
zastupovala jeho riaditeľka Anna Ivanková.
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Nahláste fotografiu mestu Košice.

Uveďte dôvod, kvôli čomu by mesto Košice malo túto fotografiu zrušiť zobrazenie na tejto webovej stránke.

Všetky položky v tomto formulári sú povinné!

E-mailová adresa

https://mediaboard.com/
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Školy na východe sa chcú zapojiť do bezpečnostného auditu  
  19. 1. 2024, 5:53, Zdroj: kosiceonline.sk , Sentiment: Ambivalentný, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ, vedenie

UPJŠ OR vedenie Univerzity Pavla Jozefa Šafárika
Dosah: 4 992 GRP: 0,11 OTS: 0,00 AVE: 462 EUR 

Východ Spravodajstvo

Aktualizované 15.50 hod.

Ministerstvo vnútra spúšťa na základných a stredných školách bezpečnostný audit. Šéf rezortu Matúš Šutaj Eštok spolu s ministrom
školstva Tomášom Druckerom avizujú aj prípravu dotazníka pre vysoké školy. Obaja ministri označili tému bezpečnosti v školách a
duševného zdravia za prioritu. Na základe auditu by sa mala podľa Šutaja Eštoka nastaviť kategorizácia škôl z hľadiska bezpečnosti:

„Z našej operatívnej činnosti vieme už dnes predikovať určité rizikové lokality, ale tento bezpečnostný audit by nám mal pomôcť a dať
jasné ukazovatele aj v rámci dát a štatistík, aby sme vedeli, v akom stave sú dnes naše základné a stredné školy.“

Polícia je pripravená vyčleniť pre každú školu jednu kontaktnú osobu. V prípade útoku by mala zabezpečovať aj rýchlu intervenčnú časť v
každom krajskom meste. V oblasti duševného zdravia by chcel Drucker v rámci prevencie pôsobiť na deti, učiteľov i celé rodiny.

„Aby vedeli, ako sa správať v rôznych krízových situáciách, aby dostali informácie o tom, čo je správne, keď zachytia šikanu, ak sa stanú
účastníkmi nejakej kyberšikany, aby sa dokázali zastať, aby dokázali informovať učiteľa, aby dokázali informovať svojich rodičov, aby
vedeli, že majú k dispozícii infraštruktúru ako sú psychológovia, aby sa vedeli poradiť, že v tom nie sú sami,“ vysvetlil Drucker.

Policajný prezident Ľubomír Solák skonštatoval, že niektoré bezpečnostné opatrenia môžu byť dnes vnímané ako bežná vec. Ide
napríklad o uzamykanie škôl.

„ Na stole je otázka detekčných rámov, strážnej služby, turniketov alebo kamerového systému. Toto je podmienené tým, aké množstvo
finančných prostriedkov k tomu bude. Pri tom množstve škôl je jasné, že sa to nedá aplikovať na každú jednu školu. Preto príde ku
kategorizácii škôl,“ doplnil Solák.

Ako dodal minister vnútra, o kamerách chce rokovať s ministerstvom regionálneho rozvoja, ktoré pripravuje výzvu na kamerové systémy
do miest a obcí. Šéf školského rezortu doplnil, že dnes neuvažujú o zavedení kamier do tried.

Ilustračná fotografia / TASR

Košická radnica, ktorá má vo svojej pôsobnosti 34 ZŠ a 55 MŠ nám uviedla, že každá škola už má zavedené vlastné bezpečnostné
opatrenia tak, aby sa do školy nedostal nikto nepovolaný.

„Školy majú zavedené napr. elektronického vrátnika a tak pedagógovia vidia a počujú, kto si poobede príde po deti. Väčšina škôl má v
prevádzke aj vlastný kamerový systém. Takisto sú na školách zavedené vrátnice, resp. recepcie, kde sa musí zapísať každý človek, ktorý
chce ísť do školy. Zároveň ale je personálne aj finančne nemožné, aby boli strážené aj iné vstupy do školy ako napr. do telocvične
nachádzajúcej sa v areáli školy. V prípade materských škôl je väčšina zabezpečená elektronickým vrátnikom, resp. domofónom,“
informoval hovorca mesta Dušan Tokarčík.

Ako ale ďalej uviedol, zvažujú aj zapojenie do bezpečnostného auditu, ktorého výsledkami by sa následne chceli riadiť. Čo sa týka
stredných škôl v Košickom kraji, hovorkyňa župy Katarína Strojná potvrdila, že aj ony zvyšujú bezpečnosť. Týka sa najmä prevencie, ale
aj aktivít na riešenie konkrétnych prípadov, ktoré sa v školách môžu vyskytnúť.

„V tejto súvislosti má väčšina stredných škôl vlastné kamerové systémy, na školách funguje vrátnica alebo recepcia, takže vstup cudzím
osobám do budovy školy je možný iba po identifikácii osoby cez občiansky preukaz a len za konkrétnym človekom a účelom návštevy.
Na školách tiež prebiehajú pravidelné školenia BOZP. Okrem toho na župných školách sú aktívne školské podporné tímy. Mnohé školy
sú tiež zapojené do projektu Pomáhajúce profesie v edukácií detí a žiakov,“ skonštatovala Strojná.

Kraj zároveň všetkým 63 stredným školám vo svojej pôsobnosti odporúča, aby sa zapojili aj do avizovaného bezpečnostného auditu a
výziev, ktoré plánuje štát spustiť tento rok. Napriek tomu, že sa bezpečnostný audit týka primárne ZŠ a SŠ, o zvýšenú bezpečnosť dbajú
aj univerzity. Napr. Univerzita Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) uviedla, že sa takisto plánuje zapojiť do bezpečnostného auditu. Uzatvorenie
areálov však nie je možné, keďže sa v nich pohybuje aj verejnosť.

„Vedenie UPJŠ v Košiciach plánuje rokovať na túto tému s ministerstvom školstva v čo najbližšej dobe s cieľom diskusie o implementácii
opatrení vedúcich k potencionálnemu zvýšeniu bezpečnosti na slovenských univerzitách,“ avizovala hovorkyňa UPJŠ Laura Hoľanová.

Župné stredné školy využívajú podľa hovorkyne Prešovského samosprávneho kraja Daše Jeleňovej všetky dostupné možnosti ochrany 
bezpečnosti žiakov a pedagógov vo svojich objektoch. Riziká minimalizujú predovšetkým zvýšenou kontrolou vstupu do školy, na 
vrátniciach, v niektorých školách navyše posilnené aj kamerovým systémom. Aktualizované sú aj školské poriadky. Zvýšená pozornosť
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sa venuje aj zmenám v správaní žiakov.

„V téme bezpečnosti v školách, eliminovaniu akýchkoľvek prejavov radikalizácie, extrémizmu, rovnako patopsychologických javov sa
naše školy venujú neprestajne, kontinuálne cez rôzne formy vzdelávania. V tejto sfére spolupracujú so psychológmi, s Policajným
zborom a ďalšími inštitúciami. Tu sa spoliehame na záujem a väčšiu spoluúčasť štátu v tejto téme, ktorý už avizoval spustenie
bezpečnostného auditu a výziev. Samozrejme, toto podporujeme a našim župným školám odporúčame, aby sa do týchto iniciatív určite
zapojili,“ povedala Jeleňová.

Hovorca metropoly Šariša Michal Hudák uviedol, že mesto má vo svojej zriaďovateľskej pôsobnosti 12 ZŠ, z ktorých má každá túto
oblasť ošetrenú na vstupoch a prechodových dverách kombináciou viacerých opatrení. Zapojiť sa plánujú aj do bezpečnostného auditu.

„K eliminácii rizík na školách prispieva kamerový systém, spolupráca našich škôl s príslušníkmi Policajného zboru SR a organizácií
pôsobiacich v tejto oblasti, realizáciou besied, workshopov, prednášok so žiakmi, ale aj školení so zamestnancami školy. Úlohu zohráva
aj prítomnosť školského podporného tímu, školy v rámci svojich aktivít už teraz pracujú v rámci tejto oblasti na maximum. Školy pociťujú
potrebu väčšej kontroly, na druhej strane je potreba žiakov viesť k prevencii a k predchádzaniu nežiaduceho až trestnoprávneho konania,
je potreba naďalej pracovať na preventívnych existujúcich opatreniach a naďalej ich rozširovať. V tejto oblasti je ale potrebné upozorniť
na finančný aspekt a obmedzené finančné zdroje, ktoré majú školy i zriaďovateľ,“ vysvetlil Hudák.

Do bezpečnostného auditu sa chce zapojiť aj Prešovská univerzita, čo nám potvrdila jej hovorkyňa Anna Polačková:

„Prešovská univerzita v Prešove aktuálne pracuje na príprave súboru opatrení s cieľom eliminovať možné bezpečnostné riziká a zvýšiť
bezpečnosť študentov a zamestnancov našej univerzity. V danej veci nás doposiaľ nekontaktovala žiadna z príslušných inštitúcií, avšak
do avizovaného bezpečnostného auditu sa určite zapojíme.“

Autor: RÁDIO KOŠICE
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https://mediaboard.com/


Mediaboard | mediaboard.com 24

Na košických univerzitách vyvinuli revolučnú batériu. Prinesie bezpečnejšiu a lacnejšiu elektrickú energiu  
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Začne sa vyrábať v sériovej výrobe už o dva roky.

Revolučnú prietokovú batériu, ktorú vlani začali vyvíjať dve košické univerzity v spolupráci so súkromnou firmou, sa podarilo úspešne
dotiahnuť do konca a rovnako dopadli aj jej testy. Ekologickejšiu, silnejšiu a hlavne bezpečnejšiu batériu začnú na Slovensku vyrábať v
sériovej výrobe už o dva roky. Niesť by však mala pečať MADE IN EUROPE.

V laboratóriu ju začali vyrábať ešte vlani. Na jeseň ju testovali a dnes ju ukázali takmer hotovú. Táto na pohľad veľká prietoková batéria je
totiž oveľa ekologickejšia ako klasické lítiové baterky a to vďaka elektrolytu, ktorý košickí vedci vyrobili na vodnej báze. Pre svoju veľkosť
dokáže uskladniť elektrickú energiu až na niekoľko dní.

„Batéria vie spraviť 20 000 cyklov, čo je podstatne viac ako klasické lítiové batérie,“ informoval riaditeľ vývoja INO – HUB Energy Tomáš
Košický.

Novým prietokovým batériám sa v Správach RTVS venovala Nikoleta Ferková:

Na košických univerzitách vyvinuli revolučnú batériu. Prinesie bezpečnejšiu a lacnejšiu elektrickú energiu

Podľa odborníkov budúcnosť bude patriť prietokovým batériám. Aj preto ich plánujú vyrábať sériovo. Závod chcú postaviť v Kysuckom
Novom Meste.

„Cieľom je vyrobiť batériu kontajnerového typu, čiže to bude slúžiť na také väčšie uskladňovanie, napríklad pre obce,“ uviedla fyzikálna
chemička z UPJŠ Andrea Straková Fedorková.

Ekologickejšia a bezpečnejšia

Využiť by ju mohli aj rezidentské časti, v ktorých sa stavajú nové domy. Elektrickú energiu by tak čerpali oveľa lacnejšie

„Nemuseli by byť vôbec pripojení do siete, čiže každý ten dom by mal napríklad solárne panely. Tá energia by sa uskladňovala do veľkej
batérie, ktorá by potom poskytovala energiu počas celého dňa,“ vysvetlila chemička.

Jednou z výhod je, že prietoková batéria je aj oveľa ekologickejšia a bezpečnejšia.

„Články, ktoré máme sú postavene z materiálov, ktoré sú úplne recyklovateľne. Celý koncept je založený na tom, že nemusíme znovu
ťažiť materiál. Batérie nemusíme recyklovať ale vieme ich znovu použiť,“ povedal Košický.

Súvisiaci článok Väčšina slovenských domácností by mala v tomto roku za teplo platiť menej

„Zatiaľ je vyrobený prvý funkčný prototyp. Ten budeme zatiaľ ďalej zdokonaľovať a v roku 2026 je plánované otvorenie závodu a nábeh
výroby,“ uviedol prodekan pre vedu a výskum na Technickej univerzite v Košiciach Ján Slota.

Ak sa o dva roky začne sériová výroba týchto prietokových batérií, zníži sa tak naša závislosť od dodávateľov komponentov z Ázie.
Slovensko sa navyše zapíše na mapu konkurencieschopných krajín v tejto oblasti

Autor: Michaela Kalmanová
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Slovenskí študenti vyvinuli prietokovú batériu. Sériová výroba má začať v roku 2026  
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Spoločný výskum Ústavu chemických vied Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Strojníckej fakulty Technickej univerzity v
Košiciach a slovenskej firmy INO-HUB Energy dorazil do cieľa. Výsledkom spolupráce je plne funkčná prietoková batéria s kapacitou 80
kWh .

Finálna podoba slovenskej prietokovej batérie vznikla už za 10 mesiacov navrhovania, optimalizácie a testovania . Jej životnosť by podľa
očakávaní mala dosahovať až 20 rokov . Ide o batériu určená na dlhodobé uskladňovanie energie , teda pre využitie v takzvaných
batériových úložiskách.

Dnes sa v rámci Európy aj sveta typicky zvyknú využívať lítiové (LFP) stacionárne batériové úložiská. Očakáva sa však, že prietokové
batérie by ich v blízkej budúcnosti mohli postupne nahradzovať, pretože by perspektívne mali ponúkať lacnejšie, bezpečnejšie a
ekologickejšie riešenie . K tomu sa má pripájať aj zvýšená miera možnej recyklácie: „ Naše riešenie má omnoho dlhšiu životnosť, veľká
časť komponentov sa dá recyklovať a celý elektrolyt použiť v ďalšej batérii, “ zdôrazňuje Rudolf Sihlovec, CEO v INO-HUB Energy.

Aj z týchto dôvodov je slovenská prietoková batéria označovaná za veľký strategický význam pre Slovensko aj Európu. Generálny riaditeľ
do projektu zapojenej firmy INO-HUB Energy verí, že táto perspektívna technológia bude o cca 5 rokov hrať v skladovaní elektrickej
energie prím . Slovenská prietoková batéria môže pomôcť znížiť závislosť od dodávateľov komponentov z Ázie a postaviť nás do pozície
dôležitej súčasti európskeho dodávateľského reťazca .

Batéria bola úspešne nainštalovaná v Kysuckom Novom Meste ešte koncom minulého roka, pričom tu je plánovaná aj jej sériová výroba,
a to už v roku 2026 .

Zdroj: UPJŠ

Prepojenie praxe a vzdelávania

Výsledok dlhodobej výskumnej spolupráce univerzít so súkromnou sférou v sebe nesie aj ďalšie obrovské výhody. Vďaka nej totiž môžu
univerzity lepšie prepojiť vedu s výskumom v oblasti batériových systémov a do svojich vzdelávacích plánov zaviesť aj témy, ktoré boli
pre ich študentov doteraz neznáme.

Tí sa tak budú vedieť kvalifikovať aj v segmente prietokových batériových systémov a budú schopní zaplniť dieru na trhu v čase, kedy
naberie krivka dopytu po takýchto batériách vrchol. Študenti oboch univerzít boli zapojení už do navrhovania, optimalizácie aj testovania
tejto batérie .

Tisíce hodín silného úsilia

Okrem podpory vzdelávania a zapojenia študentov do výskumných aktivít, mali univerzity taktiež možnosť využiť inovatívne výrobné
technológie a rôzne simulačné modely.

V rámci TUKE boli do projektu zapojení traja výskumní pracovníci a desať študentov Strojníckej fakulty, pričom v rámci výskumných a
vývojových prác bolo na univerzite odpracovaných približne 2600 hodín.

Na Ústave chemických vied na Univerzite Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach boli do projektu aktívne zapojení dvaja študenti a vznikli
tu dve vedecké miesta. Do druhej fázy UPJŠ plánuje zapojiť ďalších študentov.

„Ide o ďalší pozitívny príklad úspešnej spolupráce košických univerzít a výrobnej praxe. Našou úlohou bola analýza funkčnosti
jednotlivých komponentov, optimalizácia konštrukcie, výpočty, simulačné analýzy a výroba prototypu redoxnej prietokovej batérie s
uhlíkovým plstenými elektródami a jej testovanie. V rámci výskumu a vývoja sme čelili viacerým technologickým výzvam, ktoré si
častokrát vyžadovali veľmi sofistikované riešenia.“

Prof. Ing. Ján Slota, PhD, prodekan pre vedu, výskum a doktorandské štúdium na Strojníckej fakulte Technickej univerzity v Košiciach.

Náš tip

Slovenskí študenti so svojim elektrickým vozidlom mieria na medzinárodnú súťaž

Autor: Miroslav Mudroň
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Už v najbližšom akademickom roku sa zvýši počet medikov o 150. Rezort školstva, zdravotníctva a slovenské
univerzity začali spoločne riešiť nedostatok lekárov  
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NETKY.SK • Predvčerom • 2 min

Na Lekársku fakultu Univerzity Komenského v Bratislave bude možné prijať o 45 medikov viac, na Jesseniovu lekársku fakultu UK v
Martine 30 uchádzačov navyše. Na Lekárskej fakulte Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach pribudne o 45 nových medikov
navyše a na Slovenskej zdravotníckej univerzite 30 ďalších študentov.

Zvýšenie počtu medikov je výsledkom spoločného postupu ministerstva školstva a ministerstva zdravotníctva so zástupcami vysokých
škôl, informuje o tom www.minedu.sk.

„Vzhľadom na to, že podmienky prijímacích konaní sú už zverejnené, túto dohodu ešte musia schváliť akademické senáty jednotlivých
škôl,“ uviedol minister Drucker. Ministerstvo školstva má v rozpočte na tento rok vyčlenené peniaze na naplnenie objednávky štátu na
vyšší počet študentov v celkovej sume 1,3 milióna eur.

Zároveň má rezort pripravené ďalšie finančné prostriedky (najmä eurofondy) na zlepšovanie kvality priestorov na výučbu a zlepšovanie
zručnosti medikov, napríklad aj budovaním simulačných centier. „Uvedomujeme si, je to iba prvý krok. Zaväzuje nás však k tomu, aby
prijali ďalšie opatrenia na skvalitnenie vzdelávania aj priestorov, v ktorých sa pripravujú budúci lekári a lekárky,“ dodal minister Drucker

„Všetci veľmi dobre vieme, ako slovenské zdravotníctvo trpí nedostatkom personálu. Ak by štát situáciu neriešil, problém sa bude v
nasledujúcich rokoch iba zhoršovať. Preto vítam túto spoluprácu a zároveň oceňujem, že sa nám postupne darí napĺňať Programové
vyhlásenie vlády SR. Rada by som vyzvala aj samotných študentov, ktorí zvažujú kariéru v zdravotníctve a v najbližších dňoch si budú
posielať prihlášky na vysoké školy, aby neváhali a rozhodli sa pre toto jedinečné poslanie,“ povedala ministerka zdravotníctva SR Zuzana
Dolinková.

V druhej fáze sa v rámci novovzniknutej medzirezortnej pracovnej skupiny, ktorá sa zaoberá zlepšovaním vzdelávania v zdravotníctve,
dohodne dlhodobé a finančne udržateľné riešenie na ďalšie roky. Jedným z návrhov je napríklad, aby študenti 6. ročníka mohli v rámci
praxe pracovať v okresných nemocniciach v miestach svojho bydliska.

Za Netky.sk

Autor: Rastislav Čižmár
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Slovenské univerzity spolu so súkromnou firmou úspešne vytvorili unikátnu prietokovú batériu  
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Univerzity UPJŠ, TUKE a slovenská firma INO-HUB Energy úspešne ukončili testovanie a vyrobili revolučnú prietokovú batériu, ktorá sa
bude sériovo vyrábať už v roku 2026 Tento typ batérie zníži našu závislosť od jej dovozu z Ázie a zapíše Slovensko na mapu
konkurencieschopných krajín Dlhodobá výskumná spolupráca podporí doteraz chýbajúce vzdelávanie v rámci batériových systémov,
prepojí vedu s výskumom a kvalifikuje budúcich odborníkov do praxe Výroba tejto batérie pomôže slovenským strojárenským, chemickým
aj ďalším spoločnostiam stať sa dôležitou súčasťou dodávateľského reťazca prietokových batérií v Európe

Spoločný výskum Ústavu chemických vied Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Strojníckej fakulty Technickej univerzity v
Košiciach a slovenskej firmy INO-HUB Energy sa dostal do úspešného finále. Aj napriek náročnosti projektu, spolupráca už za 10
mesiacov navrhovania, optimalizácie a testovania vyústila do finálnej podoby plne funkčnej prietokovej batérie s veľkosťou 80 kWh.

Tá je prvá svojho druhu na Slovensku a má veľký strategický význam pre Slovensko aj Európu. Batéria bola úspešne nainštalovaná v
Kysuckom Novom Meste ešte koncom minulého roka, pričom tu je plánovaná aj jej sériová výroba, a to už v roku 2026.

Dnes sa v rámci Európy aj sveta inštaluje veľa lítiových (LFP) stacionárnych batériových úložísk. Odborníci sa však zhodujú na tom, že
už čoskoro budú nahradené prietokovými technológiami. „Výsledky nášho spoločného bádania sú postavené práve na tejto perspektívnej
technológii, ktorá bude o cca 5 rokov hrať v skladovaní elektrickej energie prím. Sme pyšní na to, že naša batéria môže niesť pečať
„MADE IN EUROPE“, navyše so životnosťou dosahujúcou až 20 rokov. Zároveň sa zníži naša závislosť od dodávateľov komponentov z
Ázie a, naopak, staneme sa dôležitou súčasťou európskeho dodávateľského reťazca,“ informuje Rudolf Sihlovec, CEO v INO-HUB
Energy.

Dodáva, že Slovensko sa týmto krokom dostáva na mapu konkurencieschopných krajín v tejto oblasti. „Dokážeme vyrobiť to isté, čo naši
konkurenti zo sveta. Výsledky testov však ukazujú, že naša batéria dosahuje lepšie výsledky a vieme tiež znížiť jej nákladovú cenu tak,
aby sa priblížila tej pri LFP riešeniach. Zároveň, naše riešenie má omnoho dlhšiu životnosť, veľká časť komponentov sa dá recyklovať a
celý elektrolyt použiť v ďalšej batérii, “ zdôrazňuje Sihlovec.

VYPLNENÁ DIERA V SLOVENSKOM VZDELÁVANÍ

Výsledok dlhodobej výskumnej spolupráce univerzít so súkromnou sférou v sebe nesie aj ďalšie obrovské výhody. Vďaka nej totiž môžu
univerzity lepšie prepojiť vedu s výskumom v oblasti batériových systémov a do svojich vzdelávacích plánov zaviesť aj témy, ktoré boli
pre ich študentov doteraz neznáme. Tí sa tak budú vedieť kvalifikovať aj v segmente prietokových batériových systémov a budú schopní
zaplniť dieru na trhu v čase, kedy naberie krivka dopytu po takýchto batériách vrchol. Študenti oboch univerzít boli zapojení už do
navrhovania, optimalizácie aj testovania tejto batérie.

„Pre študentov je veľmi dôležité vidieť priamu aplikáciu výsledkov výskumu v praxi. Je rozdiel pracovať s malým laboratórnym článkom a
s veľkým priemyselným. Prínosom je aj spolupráca INO-HUB Energy odborníkmi, keďže ich praktické skúsenosti s priemyselnými
aplikáciami sú pri výuke a testovaní nenahraditeľné a študenti vidia aj možnosti uplatnenia v tomto segmente. V budúcnosti tiež
plánujeme zaviesť tento typ batérie do samotnej výuky a tiež spustiť priemyselné doktoráty v spolupráci s INO-HUB Energy,“ hovorí doc.
RNDr. Andrea Straková Fedorková, PhD., vedúca laboratória RFB technológie na Ústave chemických vied na Univerzite Pavla Jozefa
Šafárika v Košiciach.

Dodala tiež, že vďaka tomuto projektu sa univerzite podarilo vytvoriť dve vedecké miesta a do projektu boli aktívne zapojení dvaja
študenti. Do druhej fázy pritom UPJŠ plánuje zapojiť aj ďalších študentov.

ODRAZOVÝ MOSTÍK PRE STROJÁRENSKÉ, CHEMICKÉ A INÉ SPOLOČNOSTI NA SLOVENSKU

Okrem podpory vzdelávania a zapojenia študentov do výskumných aktivít, mali univerzity taktiež možnosť využiť inovatívne výrobné
technológie a rôzne simulačné modely. Veľmi dôležitým míľnikom v tejto spolupráci je aj fakt, že úspešným výskumom, otestovaním a
následnou výrobou takejto batérie sa Slovensko stane plnohodnotnou súčasťou európskeho dodávateľského reťazca a značne posilní
jeho kapacity. Pre strojárenské, chemické, ale aj ďalšie firmy sa aj v tejto oblasti stane akýmsi odrazovým mostíkom.

„Ide o ďalší pozitívny príklad úspešnej spolupráce košických univerzít a výrobnej praxe. Našou úlohou bola analýza funkčnosti
jednotlivých komponentov, optimalizácia konštrukcie, výpočty, simulačné analýzy a výroba prototypu redoxnej prietokovej batérie s
uhlíkovým plstenými elektródami a jej testovanie. V rámci výskumu a vývoja sme čelili viacerým technologickým výzvam, ktoré si
častokrát vyžadovali veľmi sofistikované riešenia,“ vysvetľuje prof. Ing. Ján Slota, PhD, prodekan pre vedu, výskum a doktorandské
štúdium na Strojníckej fakulte Technickej univerzity v Košiciach.

V rámci TUKE boli do projektu zapojení traja výskumní pracovníci a desať študentov Strojníckej fakulty, pričom v rámci výskumných a
vývojových prác bolo na univerzite odpracovaných približne 2600 hodín.
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Revolučná batéria sa začne vyrábať v sériovej výrobe už o dva roky

Prinesie bezpečnejšiu, ale aj lacnejšiu elektrickú energiu

Vďaka, obchodne. Tento článok čítaš bez reklám vďaka členstvu v Startitup PREMIUM .

Dve košické univerzity a súkromná firma minulý rok začali pracovať na inovatívnej prietokovej batérii. Tento projekt sa im podarilo
dokončiť a všetky testy prebehli úspešne.

O dva roky sa plánuje začať sériová výroba tejto ekologickejšej, výkonnejšej a bezpečnejšej batérie na Slovensku. Ako uvádza portál
Správy RTVS , bude niesť označenie MADE IN EUROPE.

Kľúčový hráč v budúcnosti

Už minulý rok sa začala výroba prototypu tejto batérie v laboratóriu. Po jesenných testoch je batéria takmer pripravená na trh. Jej veľká
kapacita umožňuje uskladnenie elektrickej energie na niekoľko dní.

Významným prínosom je aj ekologický elektrolyt na vodnej báze, ktorý vyvinuli vedci z Košíc, vďaka čomu je batéria šetrnejšia k
životnému prostrediu než bežné lítiové batérie.

Pozor na stočené kilometre: Rebríčku kraľuje obľúbená luxusná značka

„Batéria vie spraviť 20 000 cyklov, čo je podstatne viac ako klasické lítiové batérie,“ uviedol riaditeľ vývoja INO – HUB Energy Tomáš
Košický.

Odborníci predpovedajú, že prietokové batérie budú hrať kľúčovú úlohu v budúcnosti. Práve preto plánujú ich sériovú výrobu. Plánovaný
závod na ich výrobu chcú postaviť v Kysuckom Novom Meste.

„Cieľom je vyrobiť batériu kontajnerového typu, čiže to bude slúžiť na také väčšie uskladňovanie, napríklad pre obce,“ uviedla fyzikálna
chemička z UPJŠ Andrea Straková Fedorková.

Slovensko zníži svoju závislosť od iných krajín

Rezidenčné oblasti s novostavbami by tiež mohli využívať túto technológiu. Vďaka nej by mohli čerpať elektrickú energiu za výrazne
nižšie ceny.

„Nemuseli by byť vôbec pripojení do siete, čiže každý ten dom by mal napríklad solárne panely. Tá energia by sa uskladňovala do veľkej
batérie, ktorá by potom poskytovala energiu počas celého dňa,“ vysvetlila ďalej chemička.

zdroj: Freepik/@freepik

Prietoková batéria prináša viacero výhod, medzi ktoré patrí jej vyššia ekologickosť a bezpečnosť.

„Články, ktoré máme, sú postavene z materiálov, ktoré sú úplne recyklovateľné. Celý koncept je založený na tom, že nemusíme znovu
ťažiť materiál. Batérie nemusíme recyklovať, ale vieme ich znovu použiť,“ uviedol Košický.

„Zatiaľ je vyrobený prvý funkčný prototyp. Ten budeme zatiaľ ďalej zdokonaľovať a v roku 2026 je plánované otvorenie závodu a nábeh
výroby,“ ozrejmil prodekan pre vedu a výskum na Technickej univerzite v Košiciach Ján Slota.

Ak sa začne sériová výroba prietokových batérií o dva roky, Slovensko zníži svoju závislosť od dodávateľov komponentov z Ázie. Tým sa
tiež zviditeľní na mape konkurencieschopných krajín v tomto odvetví.

Najviac elektriny sa vlani vyviezlo do Maďarska

Cez Slovensko vlani prúdila elektrina najmä zo severu a západu na juh a na východnú hranicu. Najväčší kladný rozdiel medzi exportom a
dovozom elektriny, a to viac ako 10 terawatthodín (TWh), malo Slovensko s Maďarskom. Vyplýva to z údajov zverejnených Slovenskou
elektrizačnou prenosovou sústavou (SEPS). Pozitívnu bilanciu malo Slovensko aj s Ukrajinou. Naopak, najviac elektriny sa doviezlo z
Česka a z Poľska.

Poľský gigant, ktorý ovládol čerpačky na Slovensku, je v kontroverznej situácii. Jeho priestory „prečesáva“ CBA
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Spolu Slovensko do Maďarska, Česka, Poľska a na Ukrajinu vlani vyviezlo 14,067 TWh elektriny a doviezlo 10,648 TWh. Znamená to, že
čistý export bol 3,419 TWh. Pre porovnanie, Slovensko v roku 2022 vyrobilo necelých 27 TWh elektriny, celkovú výrobu a spotrebu za rok
2023 SEPS zatiaľ nezverejnila.

Do Maďarska vlani odišlo 10,971 TWh a doviezlo sa 0,46 TWh. Export na Ukrajinu dosiahol hodnotu 1,608 TWh pri dovoze 0,644 TWh.
So zásobovaním Maďarska a Ukrajiny elektrinou výrazne pomohlo Česko, z ktorého na Slovensko vlani pritieklo 5,915 TWh, a Poľsko, z
ktorého sa doviezlo 3,626 TWh elektriny. Opačným smerom vlani do Česka odišlo 1,218 TWh a do Poľska 0,269 TWh elektriny.

Tento článok čítaš bez reklám vďaka členstvu v Startitup PREMIUM .

Ďakujeme, že čítaš Startitup. V prípade, že máš postreh alebo si našiel v článku chybu, napíš nám na redakcia@startitup.sk .

Zdroje: Správy RTVS , TASR

Technológie a internet

Autor: Jana Bačová
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Zamestnávatelia

EDIH Cassovium má pomôcť firmám a organizáciám s digitálnou transformáciou

Konzorcium EDIH Cassovium spúšťa svoje služby, ktoré majú pomôcť naštartovať cestu k digitálnej transformácii a zlepšiť
konkurencieschopnosť na trhu.

Košice 18. januára (TASR) – Pre malé a stredné podniky, ako aj organizácie verejného sektora sú služby bezplatné. Zástupcovia
konzorcia o tom informovali na štvrtkovej tlačovej konferencii.

Konzorcium EDIH Cassovium tvoria Technická univerzita v Košiciach (TUKE), Univerzita Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach a
klaster Košice IT Valley. Počas roku fungovania projektu vybudovali databázu vyše 200 služieb, ktoré sú už k dispozícii.

Ako spresnil generálny manažér projektu Miroslav Michalko, v rámci nich dokážu napríklad v priemyselnej oblasti, vďaka umelej
inteligencii, inovovať funkcie niektorých liniek. Služby sa týkajú aj kybernetickej bezpečnosti. “Nemusí to byť technická téma, môže byť aj
ekonomická. Máme aj služby z oblasti marketingu a digitálnej komunikácie so zákazníkom. Niekedy má spoločnosť kvalitný produkt, ale
nevie sa predať. Aj to je niečo, kde je možné implementovať digitálne technológie a služby,” vysvetlil.

Záujem o služby konzorcia možno prejaviť prostredníctvom jeho webovej stránky. “Záujemcovia o získanie podpory pre digitálnu
transformáciu svojej firmy prejdú komplexnejším procesom hodnotenia ich aktuálnej digitálnej vyspelosti. Spoločne identifikujeme
problémové miesta a výzvy, ktorým musia v rámci svojho podnikania čeliť a je možné ich eliminovať nasadením nových technológií,
prístupov, či procesov. V ďalšom kroku navrhneme poskytnutie konkrétnej služby z dostupného portfólia,” dodal Michalko s tým, že od
príjemcu sa očakáva možnosť prijať pomoc de-minimis.

Ako povedala výkonná riaditeľka Košice IT Valley Miriama Hučková, poskytované služby otvárajú nové možnosti pre malé a stredné
podniky, ktoré sa snažia osvojiť si moderné technológie a inovovať. “Firmy môžu získať prístup k infraštruktúre, cennému know-how
partnerov konzorcia a získať zručnosti potrebné na úspešnú implementáciu inovačných stratégií. Z môjho pohľadu ide o konkrétny nástroj
rozvoja podnikateľského prostredia v našom regióne. EDIH Cassovium vytvára prostredie, ktoré podporuje výskum a vývoj, čo môže
pritiahnuť ďalšie talenty a investície do regiónu,” dodala.

Služby EDIH Cassovium majú pomôcť nielen podnikateľom, ale aj organizáciám verejného sektora – napríklad samosprávam či školám.
Projekt je financovaný z verejných zdrojov programu Digitálna Európa a Plán obnovy a odolnosti.

Zdroj: TASR Foto: Shutterstock

"Všetky práva vyhradené. Publikovanie alebo ďalšie šírenie správ a fotografií zo zdrojov TASR je bez predchádzajúceho písomného
súhlasu TASR porušením autorského zákona."

Zamestnávatelia
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Kto zostal v mori, bolo mu dobre. Pretože súš pred stámiliónmi rokov nebola vôbec prívetivým miestom. Ako ju život vôbec dokázal
kolonizovať? Časť fascinujúcej odpovede nachádzajú vedci v lišajníkoch. Výskum ich privádza k zaujímavým zisteniam. Na Slovensku sa
tomu venuje lichenológ Michal Goga. Jednak s kolegami študujú látky, ktoré by mohli nájsť uplatnenie v medicíne, a tiež ponúkajú
zaujímavú filozofiu - kľúčom k prežitiu je symbióza. Nejde o to, kto z koho, ale kto s kým bude spolupracovať.

Foto: Ján Elečko

Lišajníky tvoria pestré formy.

Lišajníky nielenže „vedia“ toho o živote viac ako ľudia, ale zaberajú na planéte aj viac miesta. Ľudské mestá pokrývajú zhruba tri percentá
zemskej súše. Lišajníky podľa odhadov šesť až osem percent.

Porovnanie s mestami sa hodí, pretože čo je vlastne lišajník?

Ani rastlina, ani huba, ani choroba

Keby sme sa v 18. storočí opýtali jedného z najvýznamnejších prírodovedcov všetkých čias Švéda Carla Linného, ktorý sa ako prvý na
svete pokúsil systematicky zatriediť všetok život na Zemi, odpovedal by „dålig vegetation“. Úbohý rastlinný odpad. Veď to nemá stonku,
koreň ani list.

A keď Carl Linné povedal „kašlite na to“, tak sa na lišajníky vedci nadlho naozaj vykašľali a považovali ich za nedôležité, nehodné
záujmu. Nuž a keď si do Googlu zadáte lichen, vyhodí vám – kožné choroby…

Lišajník nie je rastlina, ani huba, ani choroba, ani kožná, ani taká, čo zabíja stromy a treba ju zoškrabávať. Nie, netreba, ničomu to
nepomôže. Ide, žiaľ, o veľmi rozšírený mýtus medzi záhradkármi.

Lišajník nepredstavuje ani len samostatný organizmus. V škole sa dnes deti stále učia, že ide o huby spolupracujúce s riasami. Treba si
predstaviť domácnosť, kde riasy varia (cukry a iné sacharidy prostredníctvom procesu fotosyntézy zo svetla) a huby tento príbytok
chránia a poskytujú vodu a minerály. Ale to nie je ani zďaleka úplné.

Najnovšie vedecké výskumy odhaľujú, že v lišajníku je spolupracujúcich organizmov viac, baktérie či dokonca vírusy! Tak čo je teda
lišajník?

Možno je to mesto, ale také, o ktorom ľudia len snívajú. Dokonale sebestačný a odolný miniekosystém, ktorý si dokáže vyrobiť úplne
všetko, čo potrebuje, a v úplne presnom množstve. Fungujú tam presne stanovené pravidlá, vďaka ktorým tam môže nažívať niekoľko
rôznych organizmov. Výsledkom spolupráce sú unikátne látky, o ktoré je vo vedeckej obci najnovšie veľký záujem. Musíme sa však vrátiť
do prehistorického mora.

Čo urobíte v kríze? Začnete spolupracovať

„Predstav si, že si organizmus žijúci pradávno v oceáne. Máš kyslík a dostatok potrebných minerálov rozpustených vo vode. Ale keď sa
zrazu ocitneš na súši, už nemáš vodu, alebo len ojedinele. Panujú tam veľké výkyvy teplôt, chýbajú ti minerálne látky. Ako organizmus
musíš vtedy premýšľať, s kým vytvoríš partnerský vzťah, aby si na súši prežil,“ opisuje Michal Goga, vedúci Katedry botaniky
Prírodovedeckej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Foto: Ján Elečko

lisajniky, goga Michal Goga (vľavo), Martin Bačkor a Richard Frenák.

Poznáme tri základné typy symbiózy v ríši rastlín a húb. Prvým takýmto vzťahom na Zemi bola mykoríza, podzemná spolupráca húb s
koreňmi rastlín, základ dnešného takzvaného lesného a lúčneho internetu. Druhú spoluprácu nadviazali (pôdne) baktérie s rastlinami a
treťou je lichenizmus. Prvé formy symbiózy medzi sinicami a hubami sa objavujú pred 450 miliónmi rokov.

Aj po stámiliónoch rokoch stále platí, že lišajník nevznikne len tak. „Nevyklíči“ kdesi na skale ako náhodne priviate semeno. Členov
lišajníka k spolupráci dotlačí prostredie a jeho podmienky. K symbióze ich donúti napríklad aj stres.

A práve v tomto okamihu lišajníky opantali vedca z Košíc, ktorý sa radí k hŕstke odborníkov lichenológov na Slovensku. Lišajníky totiž
produkujú niektoré špecifické látky, ktoré im zabezpečujú istú ochranu pred vonkajším prostredím. „Sú výsledkom spolupráce.“
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Ako na tie najodolnejšie baktérie

Nazývajú sa sekundárne metabolity. „Vidím v nich neskutočný potenciál. A to preto, lebo tieto látky sa preukázali ako biologicky aktívne
vo viacerých oblastiach výskumu. Lišajník ich produkuje vo výraznej miere. Kým obsah v niektorých stielkach je niekde medzi jedným až
10 percentami suchej hmotnosti, niektoré druhy ich produkujú až okolo 30 percent. Ide o látky, ktoré nie sú komerčne dostupné. Nekúpite
si ich ako napríklad celaskon a ich výroba je zatiaľ otázkou budúcnosti. Ale vieme ich dobre izolovať,“ naznačuje lichenológ.

Foto: Ján Elečko

lisajnik Rajom pre lišajníky je Škandinávia.

Michal Goga bol ten, kto podnietil štúdium a výskum lišajníkov na univerzite vo Viedni. Na Katedre botaniky Prírodovedeckej fakulty
Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach zas založil špeciálne laboratórium, v ktorom dokážu látky z lišajníkov izolovať a
identifikovať. Práve v Košiciach je jeden z najväčších výskumných tímov na Slovensku, ktorý sa venuje fyziológii a fytochémii lišajníkov.
Veda v tomto smere podľa Gogu ešte len stojí pred mnohými významnými objavmi.

Pretože sa napríklad zistilo, že lišajníky si svoju „továreň na cukry“ chránia poctivo.

Keď lišajník napadne larva nočného motýľa, zaujímajú ju najmä riasy, kvôli svojej výživovej hodnote. Lišajník je na to pripravený tým, že
v kôre je hustá sieť hubových vlákien, ktoré sú vybavené sekundárnymi metabolitmi. Tie sú pre larvy často toxické, a tak sa stane, že
niekedy sa k riasam ani nedostanú. V prírode si však lišajníky vytvárajú nové spôsoby ochrany ako reakciu na vonkajšie prostredie,“
vysvetľuje lichenológ.

Foto: Ján Elečko

lisajnik Aj po stámiliónoch rokoch stále platí, že lišajník nevznikne len tak. „Nevyklíči“ kdesi na skale ako náhodne priviate semeno.
Členov lišajníka k spolupráci dotlačí prostredie a jeho podmienky.

A tak lišajník môže vyvíjať stále nové a nové látky, ktoré na húsenice zaberú. Ľudstvo sa trápi s rovnakým problémom. Hľadá lieky, ktoré
by mohli pomôcť proti baktériám, ktoré sa za desaťročia používania antibiotík stávajú voči nim odolné. Aj v lišajníkoch sa môže skrývať
odpoveď. A nie jedna.

Výskum v oblasti rakoviny?

Slovenským vedcom z Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach v spolupráci s Ústavom geotechniky Slovenskej akadémie vied sa
už podarilo pripraviť antibakteriálne nanočastice zelenou syntézou za využitia lišajníkov. Ukázalo sa, že antibakteriálna aktivita sa vďaka
tomu zvýšila niekoľkonásobne!

Slovenskí vedci skúmajú aj protinádorové účinky. „Zatiaľ sme urobili testy len na nádorových bunkových líniách. Látky z lišajníkov mali
silný efekt, dokázali tieto nádorové bunkové línie spomaliť a zredukovať ich rast vo veľmi krátkom čase. Funguje to viacerými spôsobmi.
Jeden je taký, že v nádorovej bunke vyvolajú oxidačný stres, čo ju zničí. Tieto experimenty však prebiehajú na úrovni in vitro.

Bude to boj na dlhé trate, ale aj tu sa skrýva veľký potenciál,“ hovorí vedec. „Ak by výskum pokročil, zaujímavé vlastnosti lišajníkových
metabolitov by mohli prispieť k zefektívneniu doterajších spôsobov liečby, a to najmä prispením k zníženiu dávky chemoterapeutika a tým
aj k možnému zníženiu jeho nežiaducich účinkov. Zaujímavé by bolo tiež ich využitie pri čoraz častejšie sa vyskytujúcej postupnej
rezistencii nádorov pri dlhodobej liečbe, kde by lišajníkové metabolity mohli znova navodiť citlivosť nádorových ložísk na chemoterapiu.“

Sotva sa to však posunie, ak sa nezmení jedna kľúčová vec. A to, ako slovenská spoločnosť nazerá na prírodovedcov, vôbec na
každého, kto pracuje s prírodou.

Bez koho sa lekár nezaobíde?

Prírodným vedám sa nedostáva takej pozornosti, ako by si zaslúžili. Elegantne to pripomenul vo svojej knihe Half-Earth (Polozem)
americký prírodovedec Edward Osborne Wilson.

Deväť z desiatich liekov v súčasnosti získavame priamo z prírody, zväčša z rastlinného sveta. Nedávno na to upozornili výskumníci z
Kráľovských botanických záhrad v Kew v Londýne s tým, že ničiť, a teda nepoznávať prírodný svet znamená strácať potenciálne lieky
budúcnosti.

Opäť ide o symbiózu, ktorá sa ľahko prehliada. Prírodovedcov, lekárnikov, lekárov, chemikov. Prírodovedci robia službu v tom, že na
Slovensku alebo v mrazivých podmienkach Škandinávie či Antarktídy skúmajú lišajníky a testujú biologický potenciál látok, ktoré
produkujú. Opisujú ich zloženie, hľadajú účinky a svoje poznatky posúvajú farmaceutom. Tí týmto látkam priradia profil a dokážu ich v
kombinácii s inými látkami zacieliť presne na chorobu tak, aby sa oslabili vedľajšie účinky a posilnili tie žiaduce, liečivé.

https://mediaboard.com/
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Následne to celé „už zabalené“ smeruje k doktorovi, ktorý pacientovi predpíše liek. A napokon sú tu chemici, ktorí premýšľajú, ako tieto
novoobjavené látky syntetizovať, aby boli lacnejšie, aby sa nemuseli zbierať napríklad vo Fínsku a aby to bolo udržateľnejšie, keďže
lišajníky priemerne narastú jeden milimeter za rok.

Vzťah k lišajníkom mali napokon ľudia oddávna a Linnému sa nepodarilo úplne zrušiť záujem o lišajníky. Starí rodičia zbierali v lesoch
niektoré druhy lišajníkov. Verili, že tie, ktoré pripomínajú nejaký orgán, ho aj skutočne liečia. Neboli ďaleko od pravdy. Napríklad lišajník
Lobaria pulmonaria pripomína pľúcne laloky. Volali ho pľúcna sladina alebo pľúcny mach. „A skutočne obsahuje aktívne látky, ktoré
pomáhajú pri respiračných ochoreniach,“ prezrádza Goga.

Počas druhej svetovej vojny používali vojaci v prvých líniách lišajníky a machy na zastavenie krvácania. Perfektne absorbovali krv a mali
antibakteriálne účinky.

„Netreba prírodovedcov podceňovať, bez nich by celá spolupráca zameraná napríklad na takýto druh výskumu nedávala zmysel. Preto aj
študentom hovorím – buďte hrdí na to, že ste prírodovedci. Keď vstúpite do lekárne, vôkol seba uvidíte aj časť vašej práce,“ zdôrazňuje
Goga.

Autor: Andrej Barát
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Na multilaterálnom pracovnom stretnutí, ktoré zorganizoval generálny prokurátor SR, sa na za Ministerstvo spravodlivosti SR zúčastnila
poradkyňa ministra spravodlivosti JUDr. Marica Pirošíková, PhD., ktorá podporila zriadenie pracovnej skupiny, za účelom vyriešenia
identifikovaných nedostatkov. Zároveň oboznámila prítomných o zámere ministerstva spravodlivosti prijať potřebné kroky v tejto veci na
zlepšenie aplikačnej praxe súdov.

Vláda

Taraba v Bruseli: Zelená transformácia musí Európu ekonomicky posilniť, nie ju zničiť

15.01.2024 - Pripravenosť Európy na klimatické riziká, nový klimatický cieľ do roku 2040, ale tiež spravodlivý prechod k odolnej
spoločnosti a konkurencieschopnému obehovému hospodárstvu. To sú hlavné témy neformálneho zasadnutia Rady ministrov životného
prostredia EÚ v belgickom Bruseli. Slovenskú delegáciu vedie na dvojdňovom rokovaní podpredseda vlády a minister životného
prostredia SR Tomáš Taraba.

Odštartoval bezpečnostný audit základných a stredných škôl

15. 01. 2024 - Od pondelka 15. januára 2024 ministerstvo vnútra v spolupráci s ministerstvom školstva začínajú avizovaný bezpečnostný
audit na všetkých základných a stredných školách. Na základe výsledkov auditu bude možné pripraviť návrh odporúčaní pre školy z
hľadiska bezpečnosti. Téme sa na tlačovej konferencii venovali minister vnútra SR Matúš Šutaj Eštok a minister školstva Tomáš Drucker.
Bezpečnosť škôl sa stáva prioritou ministerstva vnútra.

Rezort práce zjednodušil podávanie výkazu o zamestnávaní občanov so zdravotným postihnutím

16.01.2024 - Jednoduchšie a efektívnejšie. Také budú povinnosti zamestnávateľov. Každá firma či organizácia, ktorá zamestnáva viac
ako 20 ľudí, musí podľa zákona o službách zamestnanosti, dať prácu aj občanom, ktorí majú zdravotné postihnutie. Zároveň povinnosťou
zamestnávateľov je podať výkaz o zamestnávaní občanov so zdravotným postihnutím. Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny však
túto povinnosť uľahčuje a to tak, že po prvýkrát podajú zamestnávatelia tieto výkazy elektronicky, a to prostredníctvom portálu
www.sluzbyzamestnanosti.gov.sk

Akadémia Policajného zboru zastupuje Slovensko v európskom projekte na bezplatnú anonymnú online pomoc osobám konzumujúcim
detskú pornografiu

16. 01. 2024 - Európske štáty zaznamenávajú nárast prípadov súvisiacich so sexuálnym zneužívaním detí. Aj podľa štatistík kriminality
na Slovensku vzrastá trend konzumácie, a s tým súvisiaca trestná činnosť prechovávania, produkcie a šírenia detskej pornografie. V
uplynulých troch rokoch zaznamenala polícia do 450 prípadov ročne, z ktorých sa podarilo objasniť asi tretinu.

Predstavitelia hlavných inštitúcií slovenskej justície rokovali o aktuálnych otázkach v oblasti trestného práva

16. 01. 2024 - Pozvanie prijali predseda trestnoprávneho kolégia Najvyššieho súdu SR František Mozner, generálny prokurátor Maroš
Žilinka, námestník generálneho prokurátora Jozef Sedlák a štátny tajomník Ministerstva spravodlivosti SR Milan Hodas. Slovenskú
advokátsku komoru na stretnutí reprezentoval predseda Martin Puchalla, podpredseda Ondrej Laciak a predseda pracovnej skupiny pre
trestné právo Peter Erdös.

V Banskej Bystrici sme pomohli vybudovať špičkové kreatívne centrum, ktoré pomôže tvorcom a študentom rásť

16.01.2024 - Podnecujeme kreativitu a podporujeme rozvoj tvorcov a študentov. Štátny tajomník pre regionálny rozvoj Michal Kaliňák
dnes v Banskej Bystrici otváral nové kreatívne centrum, ktoré vzniklo vďaka podpore z eurofondov. V meste pod Urpínom vznikol nový
priestor prístupný všetkým tvorivým dušiam. Moderné Kreatívne centrum RTVS Banská Bystrica zamerané na kultúrny, najmä
audiovizálny priemysel s prienikom do hudby, multimédií a nových médií ponúkne tvorcom i študentom možnosť pracovať so špičkovými
technológiami.

Minister Raši na rokovaniach v Budapešti: Cezhraničná spolupráca je základným kameňom európskej integrácie a je životne dôležitá pre
uvoľnenie plného potenciálu našich regiónov

16.01.2024 - Minister investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie Richard Raši dnes rokoval o zahraničnej spolupráci ako súčasť
slovenskej delegácie premiéra Róberta Fica. V Budapešti sa stretli s maďarským premiérom Viktorom Orbánom aj prezidentkou Katalin
Novák. „Dobré vzťahy s našimi susedmi sú pre nás veľmi dôležité. Výnimkou nie je ani Maďarsko, s ktorým ako krajina zdieľame po
generácie spoločné dejiny, tradície či kultúru. To doviedlo oba naše národy k podobným záujmom a výzvam,“ povedal minister investícií,
regionálneho rozvoja a informatizácie Richard Raši.
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Vysoké školy získajú tento rok navyše viac ako 122 miliónov eur. Výšku štátnej dotácie prvýkrát ovplyvní aj kvalita a výkon vysokých škôl

16.01.2024 - Výdavky štátu na vysoké školy v roku 2024 vzrastú medziročne takmer o pätinu na 759 miliónov eur. Dodatočných vyše 122
miliónov eur pôjde na posilnenie bežného financovania aj na výkonnostné zmluvy. Rezort významne navýši aj dlhodobo stagnujúce
dotácie na ubytovanie študentov na internátoch o 20 %, na prevádzku internátov o 31 % a aj príspevok na stravu o 33 %.

Ministerka Zuzana Dolinková sa stretla s veľvyslancom USA

17.01.2024 - Ministerka zdravotníctva SR Zuzana Dolinková prijala na pôde Ministerstva zdravotníctva SR mimoriadneho a
splnomocneného veľvyslanca USA v Slovenskej republike Gautama A. Ranu. Predstavila mu priority rezortu a spoločne prediskutovali
ďalšie možnosti spolupráce. V úvode stretnutia Zuzana Dolinková privítala veľvyslanca Spojených štátov a predstavila mu krátkodobé,
strednodobé a dlhodobé priority rezortu zhrnuté aj v Programovom vyhlásení Vlády SR. Podrobnejšie sa venovala najdôležitejším
aktivitám na rok 2024. Ministerka uviedla, že sa na tento rok podarilo navýšiť rozpočet o takmer miliardu eur oproti roku 2023.

Ministerka Zuzana Dolinková rokovala s ukrajinským ministrom zdravotníctva Viktorom Liashkom

17.01.2024 - Ministerka zdravotníctva SR Zuzana Dolinková vo štvrtok 17. januára 2023 online formou rokovala s ministrom
zdravotníctva Ukrajiny Viktorom Liashkom. Predstavila mu rozsah poskytovanej zdravotnej starostlivosti pre odídencov z Ukrajiny na
Slovensku, opísala poskytnutú humanitárnu pomoc a v rámci rokovania prediskutovali aj kľúčové témy vzájomnej spolupráce a jej právny
rámec. Ministerka Dolinková v úvode stretnutia vyjadrila podporu Ukrajine v súčasnej bezprecedentnej situácii. Prediskutovali obsah
viacerých dokumentov, o ktoré sa opierame pri vzájomnej spolupráci.

Ružomberok dostane moderný kotol na biomasu aj čistejšie vykurovanie

17.01.2024 - Podpredseda vlády a minister životného prostredia Tomáš Taraba v rozkladovom konaní potvrdil prvostupňové rozhodnutie
z procesu posudzovania vplyvov na životné prostredie (EIA), ktoré súhlasí s postavením moderného kotla na biomasu v Mondi SCP, a.s.
Ružomberok. Nový kotol spĺňa zákonné podmienky a emisné limity, ako aj požiadavky súvisiace s najlepšími dostupnými technikami, tzv.
BAT. Nový kotol na biomasu bude výkonnejší a tepelný príkon nového kotla bude vyšší o 60 percent. Vďaka moderným technológiám
však nedôjde k nárastu znečistenia ovzdušia na Liptove. Rovnako tak vyšší výkon umožní na centrálne zásobovanie teplom pripojiť viac
ružomberských domácností a firiem.

Už v najbližšom akademickom roku sa zvýši počet medikov o 150. Rezort školstva, zdravotníctva a slovenské univerzity začali spoločne
riešiť nedostatok lekárov

17.01.2024 - Od budúceho akademického roka príjmu lekárske fakulty na Slovensku navyše 150 študentov a študentiek medicíny. Je to
prvý krok pri plnení záväzku vlády SR, zabezpečiť objednávku štátu na zvýšenie počtu študentov zo Slovenska vo vybraných študijných
programoch a odboroch vysokoškolského vzdelávania. Zvýšenie počtu medikov je výsledkom spoločného postupu ministerstva školstva
a ministerstva zdravotníctva so zástupcami vysokých škôl. Na Lekársku fakultu Univerzity Komenského v Bratislave bude možné prijať o
45 medikov viac, na Jesseniovu lekársku fakultu UK v Martine 30 uchádzačov navyše. Na Lekárskej fakulte Univerzity Pavla Jozefa
Šafárika v Košiciach pribudne o 45 nových medikov navyše a na Slovenskej zdravotníckej univerzite 30 ďalších študentov.

Štátny tajomník Rastislav Chovanec prijal nemeckú veľvyslankyňu na Slovensku: Spoločným záujmom je prehlbovanie spolupráce

17.01.2024 - Štátny tajomník Ministerstva zahraničných vecí a európskych záležitostí Slovenskej republiky Rastislav Chovanec prijal 16.
januára 2024 v Bratislave veľvyslankyňu Nemeckej spolkovej republiky na Slovensku Barbaru Wolfovú a výkonného riaditeľa
Slovensko-nemeckej obchodnej a priemyselnej komory Petra Kompallu.

PREZIDENTSKÉ VOĽBY 2024 - kabinet schválil ich organizačno-technické zabezpečenie

18. 01. 2024 - Minister vnútra SR Matúš Šutaj Eštok predložil vo štvrtok 18. januára 2024 na rokovanie vlády SR harmonogram
organizačno-technického zabezpečenia volieb prezidenta. V materiáli, ktorý vláda schválila, sú uvedené úlohy pre ústredné orgány
štátnej správy, okresné úrady a obce s určenými termínmi ich plnenia v súlade s lehotami ustanovenými zákonom o podmienkach výkonu
volebného práva. Prvé kolo volieb sa uskutoční 23. marca a prípadné druhé kolo 6. apríla 20214.

Ministerstvo spravodlivosti SR navrhuje zmenu vyhlášky, ktorá upravuje aj spôsob sledovania výkonu ústavnej starostlivosti sudcom

18. 01. 2024 - Na multilaterálnom pracovnom stretnutí, ktoré zorganizoval generálny prokurátor SR, sa na za Ministerstvo spravodlivosti
SR zúčastnila poradkyňa ministra spravodlivosti JUDr. Marica Pirošíková, PhD., ktorá podporila zriadenie pracovnej skupiny, za účelom
vyriešenia identifikovaných nedostatkov. Zároveň oboznámila prítomných o zámere ministerstva spravodlivosti prijať potřebné kroky v
tejto veci na zlepšenie aplikačnej praxe súdov. Pokiaľ ide o uvedenú problematiku, upozornila aj na príslušnú judikatúru Európskeho súdu
pre ľudské práva, správy komisára RE pre ľudské práva ako aj podstatné časti všeobecných správ Európskeho výboru na zabránenie
mučenia, neľudského či ponižujúceho zaobchádzania alebo trestania.
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Štátny tajomník Rastislav Chovanec rokoval so švajčiarskym veľvyslancom: Chceme otvárať dvere slovenským startupom a zintenzívniť
spoluprácu vo výskume a inováciách

18.01.2024 - Štátny tajomník Ministerstva zahraničných vecí a európskych záležitostí Slovenskej republiky Rastislav Chovanec privítal
16. januára 2024 v Bratislave veľvyslanca Švajčiarskej konfederácie na Slovensku Petra Nelsona. Stretnutie potvrdilo obojstranný záujem
o ďalšie posilňovanie vzájomných vzťahov najmä v oblasti vedy, výskumu, inovácií a vzdelávania, ako aj energetiky či smart riešení.

Minister Juraj Blanár: Vstup do OSN bol silným odkazom uznania samostatnej Slovenskej republiky

19.01.2024 - Samostatná Slovenská republika bola pred 31 rokmi prijatá za riadneho člena Organizácie Spojených národov (OSN).
Minister zahraničných vecí a európskych záležitostí Slovenskej republiky Juraj Blanár zdôraznil 19. januára 2024 pri príležitosti výročia
vstupu SR do OSN význam začlenenia Slovenska do medzinárodnej organizácie, ktorá v súčasnosti združuje 193 štátov sveta.

NRSR

Predseda NRSR Peter Pellegrini rokoval s generálnym prokurátorom a ministrom spravodlivosti o novele trestného zákona

15. 01. 2024 - Predseda Národnej rady SR Peter Pellegrini dnes rokoval s ministrom spravodlivosti Borisom Suskom a generálnym
prokurátorom Marošom Žilinkom o novele trestného zákona, ktorá je aktuálne predmetom rokovania parlamentu. Podľa generálneho
prokurátora Maroša Žilinku je pri prijímaní novely trestného zákona dôležité, aby sa neznižovali možnosti štátu v boji proti závažnej
kriminalite.

Predseda NR SR Peter Pellegrini vyhlásil voľbu kandidátov na sudcu Ústavného súdu

15. 01. 2024 - Predseda Národnej rady SR Peter Pellegrini dnes vyhlásil voľbu kandidátov na sudcu Ústavného súdu Slovenskej
republiky. Termín na podávanie návrhov určil do 31. januára, aby sa voľba mohla uskutočniť na schôdzi Národnej rady Slovenskej rady
so začiatkom 16. apríla tohto roku. Parlament by mal zvoliť dvoch kandidátov na funkciu sudcu Ústavného súdu, ktorá sa vlani uprázdnila
po odchode sudkyne Jany Laššákovej. Z týchto kandidátov vyberie podľa ústavy konkrétneho sudcu prezidentka Slovenskej republiky.

Za predsedu štátnej volebnej komisie zvolili poslanci E. Burdu

16. 01. 2024 - Za predsedu Štátnej komisie pre voľby a kontrolu financovania politických strán zvolili poslanci Národnej rady (NR) SR v
utorkovom večernom hlasovaní Eduarda Burdu. Výsledok tajnej voľby oznámil predseda NR SR Peter Pellegrini (Hlas-SD). Rokovanie v
pléne NR SR pokračovalo aj po 20.00 h, vyhlásením výsledkov voľby potom ukončili utorkové rokovanie. V 6. schôdzi budú pokračovať v
stredu (17. 1.) od 9.00 h debatou o návrhu na skrátené legislatívne konanie k novele Trestného zákona

Poslanci prelomili veto prezidentky, schválili opäť kompetenčný zákon

16. 01. 2024 - Poslanci Národnej rady (NR) SR v utorok prelomili veto prezidentky Zuzany Čaputovej a opätovne schválili novelu tzv.
kompetenčného zákona. Právna norma umožňuje zriadiť nové ministerstvo cestovného ruchu a športu. V novele posunuli účinnosť z 1.
januára na 1. februára. Pripomienky prezidentky parlament neakceptoval. Novelu zákona o organizácii činnosti vlády a organizácii
ústrednej štátnej správy schválili poslanci ešte v decembri 2023. Rokovali o nej v skrátenom legislatívnom konaní. Začiatkom roka ju
prezidentka parlamentu vrátila s viacerými výhradami.

Poslanci schválili štátnu podporu pre nové letecké spojenia

16. 01. 2024 - Štát poskytne príspevok v civilnom letectve ako minimálnu pomoc alebo štátnu pomoc na vykonávanie pravidelnej leteckej
dopravy na území SR alebo medzi slovenskými letiskami a letiskami mimo územia SR. Majú sa tak podporiť nové letecké spojenia.
Poslanci Národnej rady (NR) SR v utorok definitívne schválili vládny návrh novely zákona o odplatách a o poskytovaní príspevku v
civilnom letectve. Rezort dopravy predpokladá negatívny vplyv na rozpočet verejnej správy a na rozpočty obcí a vyšších územných
celkov. Vplyv na štátny rozpočet v roku 2024 je odhadovaný približne na 1,2 milióna eur.

Predseda NR SR Peter Pellegrini: Za stav v reedukačných zariadeniach je zodpovedná aj opozícia

17. 01. 2024 - Predseda parlamentu Peter Pellegrini vyhovie žiadosti generálneho prokurátora Maroša Žilinku a umožní mu vystúpiť v
parlamente o kritickej situácii v reedukačných centrách. "Zistenia Generálnej prokuratúry sú veľmi zlé a nie sú hodné 21. storočia. Deti,
ktoré sú v nich umiestnené, žijú v neľudských podmienkach," uviedol P. Pellegrini. Zdôraznil, že je potrebné, aby spoločne výkonná moc,
zákonodarná moc a Generálna prokuratúra hľadali riešenie tejto kritickej situácie v ústavoch.

Poslanci pokračujú v diskusii k Trestnému zákonu, prísť má aj prezidentka

18. 01. 2024 - Poslanci Národnej rady (NR) SR vo štvrtok ráno pokračujú v diskusii k návrhu na skrátené legislatívne konanie k novele 
Trestného zákona. Prihlásených je ešte sedem poslancov písomne, na svoj príspevok majú po 20 minút. Každý z poslancov môže
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reagovať krátkou faktickou poznámkou. Následne sa budú môcť do rozpravy hlásiť poslanci aj ústne.

Prezidentka prišla do NR SR vystúpiť s príhovorom k novele Trestného zákona

18. 01. 2024 - Prezidentka SR Zuzana Čaputová prišla vo štvrtok napoludnie vystúpiť v pléne Národnej rady (NR) SR. Prednesie svoje
výhrady k novele Trestného zákona z dielne vlády, o ktorej aktuálne rokuje parlament. Už vopred avizovala, že proces prijímania
legislatívy považuje za veľmi nevhodný. Jej prejav si prišiel vypočuť premiér Robert Fico (Smer-SD), ako aj členovia vlády. Poslanci za
SNS vopred avizovali, že sa na jej vystúpení nezúčastnia.

Danka pre nehodu odvolávať nebudú, poslanci neschválili program schôdze

18. 01. 2024 - Poslanci Národnej rady (NR) SR nebudú odvolávať šéfa SNS Andreja Danka z postu podpredsedu Národnej rady (NR) SR
pre okolnosti jeho dopravnej nehody. Parlament totiž neschválil program mimoriadnej schôdze k návrhu na jeho odvolanie, ktorú
iniciovala opozícia. Zo 126 prítomných za schválenie programu schôdze hlasovalo 52, proti boli 49 a zdržalo sa 25 poslancov. Predseda
NR SR Peter Pellegrini (Hlas-SD) preto ukončil schôdzu.

Prezident

Prezidentka udelila vyznamenania 33 osobnostiam

14.01.2024 - Prezidentka Zuzana Čaputová udelila v nedeľu 14. januára 2024 štátne vyznamenania 33 osobnostiam z rôznych oblastí
spoločenského života pri príležitosti 31. výročia vzniku Slovenskej republiky.

Najvyššie štátne vyznamenania sú podľa prezidentky úzko spojené s našou štátnosťou. A to nielen formálne tým, že sa ich udeľovanie
viaže k výročiu vzniku samostatnej Slovenskej republiky, ale aj obsahovo.

Mimoriadne vystúpenie v NR SR k zmenám v trestnom práve

18.01.2024 - Prezidentka Zuzana Čaputová vo štvrtok 18. januára 2024 mimoriadne vystúpila v pléne Národnej rady SR v súvislosti s
predloženými zmenami v oblasti trestného práva.

Zdroj:

https://www.vlada.gov.sk//tlacove-spravy/

https://www.nrsr.sk/web/
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AKTUÁLNE :24  
  19. 1. 2024, 13:00, Relácia: AKTUÁLNE :24, Stanica: RTVS 24, Vydavateľ: Rozhlas a televízia Slovenska, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla

Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach

[strojový prepis] …Spoločný výskum ústavu chemických vied univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, strojníckej fakulty
Technickej univerzity v Košiciach a slovenskej firmy inohap nerdži sa dostal do úspešného finále. Spolupráca vyústila do finálnej podoby
plne funkčnej prietokovej batérie s veľkosťou 80 kWh.…
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Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  
  19. 1. 2024, 13:48, Zdroj: sita.sk , Vydavateľ: SITA Slovenská tlačová agentúra a.s., Autor: Katarína Lörincová,
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19. 01. 2024

Prezidentka Zuzana Čaputová (v popredí) počas vystúpenia prezidentky SR v pléne Národnej rady SR v súvislosti s predloženými
zmenami v oblasti trestného práva pri príležitosti rokovania pokračujúcej 6. schôdze Národnej rady SR. Bratislava, 18. január 2024. Foto:
SITA/Milan Illík

reklama

Katarína Lörincová

Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej legislatíve bolo
očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

„Zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spô sob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

Bude Čaputová šéfkou Progresívneho Slovenska? Odborník narovinu, či je Šimečka zrelý na výmenu

„Druhým dôvodom je obsahová str ánka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i ned ôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na ned ávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.
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„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Čaputová predniesla podľa Matovičovho hnutia vecné argumenty. Tie však vládu organizovaného zločinu nezastavia (video+foto)

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Ďalšie k téme

Máte tip na článok? Napíšte nám TU

Najčítanejšie

Autor: Katarína Lörincová, SITA
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Košické univerzity a súkromná firma predstavujú revolučnú prietokovú batériu s viacerými výhodami.

Zdroj: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika

PRVÁ SVOJHO DRUHU NA SLOVENSKU

Dve významné košické univerzity, Ústav chemických vied Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) a Strojnícka fakulta Technickej
univerzity v Košiciach (SjF TUKE), spoločne so slovenskou firmou INO-HUB Energy úspešne vyvinuli a otestovali prietokovú batériu. Ide
o prvú batériu svojho druhu na Slovensku , ktorá ponúka revolučný prístup k skladovaniu elektrickej energie s mnohými výhodami.

Výsledkom tejto plodnej spolupráce a spoločného výskumu je funkčná prietoková batéria s kapacitou 80 kilowatthodín (kWh). Táto
batéria bola nainštalovaná koncom minulého roka v Kysuckom Novom Meste, kde sa plánuje sériová výroba od roku 2026. O tomto
inovačnom kroku informovali zapojení partneri vo štvrtok (18. januára) v Košiciach.

EKOLOGICKEJŠIE A BEZPEČNEJŠIE

V súčasnosti sa v Európe a vo svete inštaluje mnoho lítiových (LFP) stacionárnych batériových úložísk. Odborníci však predpokladajú, že
tieto by čoskoro mohli byť nahradené prietokovými technológiami, ktoré sú nielen ekologickejšie, ale aj bezpečnejšie a majú dlhšiu
životnosť.

MOHLO BY VÁS ZAUJÍMAŤ: Dobrá správa pre podnikateľov a začínajúce STARTUPY: V Košiciach majú vlastný Campus

Generálny riaditeľ INO-HUB Energy, Rudolf Sihlovec, uviedol: “Výsledky nášho spoločného bádania sú postavené práve na tejto
perspektívnej technológii, ktorá bude o približne päť rokov hrať v skladovaní elektrickej energie prím.” Životnosť novej batérie podľa neho
dosahuje až 20 rokov, a to nielen s výrazným znížením závislosti od dodávateľov komponentov z Ázie, ale tiež s výhodou, že sa stane
dôležitou súčasťou európskeho dodávateľského rámca.

Galéria

+ 6

Na spoločnom výskume sa podieľali okrem firmy aj Ústav chemických vied UPJŠ a Strojnícka fakulta TUKE. Navrhovanie, optimalizácia
a testovanie, ktoré vyústilo do finálnej podoby batérie, trvalo desať mesiacov. Obe univerzity vyzdvihujú význam spolupráce so
súkromným sektorom , ktorá umožňuje lepšie prepojenie vedy s výskumom v oblasti batériových systémov a prínos nových tém do
vzdelávacích plánov. Vedúca laboratória RFB technológie na UPJŠ, Andrea Straková Fedorková, zdôraznila: “Pre študentov je veľmi
dôležité vidieť priamu aplikáciu výsledkov výskumu v praxi. Je rozdiel pracovať s malým laboratórnym článkom a s veľkým
priemyselným.”

(tm, UPJŠ)

Univerzita Pavla Jozefa Šafárika Univerzita Pavla Jozefa Šafárika Univerzita Pavla Jozefa Šafárika Univerzita Pavla Jozefa Šafárika

Tomáš Mácha

19.01.2024 14:16

Autor: Tomáš Mácha
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Publikované: 19. január 2024 - 14:24

Od budúceho akademického roka príjmu lekárske fakulty na Slovensku navyše 150 študentov a študentiek medicíny. Je to prvý krok pri
plnení záväzku vlády SR, zabezpečiť objednávku štátu na zvýšenie počtu študentov zo Slovenska vo vybraných študijných programoch a
odboroch vysokoškolského vzdelávania.

Zvýšenie počtu medikov je výsledkom spoločného postupu ministerstva školstva a ministerstva zdravotníctva so zástupcami vysokých
škôl. Na Lekársku fakultu Univerzity Komenského v Bratislave bude možné prijať o 45 medikov viac, na Jesseniovu lekársku fakultu UK v
Martine 30 uchádzačov navyše. Na Lekárskej fakulte Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach pribudne o 45 nových medikov
navyše a na Slovenskej zdravotníckej univerzite 30 ďalších študentov.

„ Vzhľadom na to, že podmienky prijímacích konaní sú už zverejnené, túto dohodu ešte musia schváliť akademické senáty jednotlivých
škôl,“

- uviedol minister Drucker. Ministerstvo školstva má v rozpočte na tento rok vyčlenené peniaze na naplnenie objednávky štátu na vyšší
počet študentov v celkovej sume 1,3 milióna eur.

Zároveň má rezort pripravené ďalšie finančné prostriedky (najmä eurofondy) na zlepšovanie kvality priestorov na výučbu a zlepšovanie
zručnosti medikov, napríklad aj budovaním simulačných centier. „ Uvedomujeme si, je to iba prvý krok. Zaväzuje nás však k tomu, aby
prijali ďalšie opatrenia na skvalitnenie vzdelávania aj priestorov, v ktorých sa pripravujú budúci lekári a lekárky,“ dodal minister Drucker

„ Všetci veľmi dobre vieme, ako slovenské zdravotníctvo trpí nedostatkom personálu. Ak by štát situáciu neriešil, problém sa bude v
nasledujúcich rokoch iba zhoršovať. Preto vítam túto spoluprácu a zároveň oceňujem, že sa nám postupne darí napĺňať Programové
vyhlásenie vlády SR. Rada by som vyzvala aj samotných študentov, ktorí zvažujú kariéru v zdravotníctve a v najbližších dňoch si budú
posielať prihlášky na vysoké školy, aby neváhali a rozhodli sa pre toto jedinečné poslanie,“

- povedala ministerka zdravotníctva SR Zuzana Dolinková.

V druhej fáze sa v rámci novovzniknutej medzirezortnej pracovnej skupiny, ktorá sa zaoberá zlepšovaním vzdelávania v zdravotníctve,
dohodne dlhodobé a finančne udržateľné riešenie na ďalšie roky. Jedným z návrhov je napríklad, aby študenti 6. ročníka mohli v rámci
praxe pracovať v okresných nemocniciach v miestach svojho bydliska.
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19.1.2024 (SITA.sk) – Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

„Zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone 
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
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politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 – 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS), Novela Trestného zákona, Politológ, Prezidentka SR,
Skrátené legislatívne konanie, Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk – Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ ©

SITA Všetky práva vyhradené.

19. januára 2024
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19.1.2024 (SITA.sk) – Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

„Zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone 
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
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politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 – 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS), Novela Trestného zákona, Politológ, Prezidentka SR,
Skrátené legislatívne konanie, Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk – Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ ©

SITA Všetky práva vyhradené.
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19.1.2024 (SITA.sk) – Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

„Zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone 
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
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politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 – 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS), Novela Trestného zákona, Politológ, Prezidentka SR,
Skrátené legislatívne konanie, Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk – Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ ©

SITA Všetky práva vyhradené.
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19.1.2024 (SITA.sk) – Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

„Zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone 
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
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politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 – 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS), Novela Trestného zákona, Politológ, Prezidentka SR,
Skrátené legislatívne konanie, Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk – Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ ©

SITA Všetky práva vyhradené.
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19.1.2024 (SITA.sk) – Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

„Zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone 
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
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politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 – 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS), Novela Trestného zákona, Politológ, Prezidentka SR,
Skrátené legislatívne konanie, Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk – Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ ©
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19.1.2024 (SITA.sk) – Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

„Zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone 
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
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politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 – 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS), Novela Trestného zákona, Politológ, Prezidentka SR,
Skrátené legislatívne konanie, Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk – Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ ©
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Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým...

19.1.2024 (SITA.sk) - Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

"Zlozvyk" nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spô sob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová str ánka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i ned ôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na ned ávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej
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„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Autor: 24hod.sk - 24 hodín s.r.o. - WebSys s.r.o.
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19.1.2024 (SITA.sk) - Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

"Zlozvyk" nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spô sob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová str ánka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i ned ôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na ned ávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.
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Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.
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21.1.2024 (SITA.sk) – Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

“Zlozvyk” nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone 
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
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politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 – 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS), Novela Trestného zákona, Politológ, Prezidentka SR,
Skrátené legislatívne konanie, Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk – Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ ©

SITA Všetky práva vyhradené.

- Reklama -
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19.1.2024 (SITA.sk) – Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

„Zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.
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Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 – 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS), Novela Trestného zákona, Politológ, Prezidentka SR,
Skrátené legislatívne konanie, Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk – Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ ©
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Noviny BossMedia

19.1.2024 (SITA.sk) – Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

“Zlozvyk” nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.
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Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 – 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS), Novela Trestného zákona, Politológ, Prezidentka SR,
Skrátené legislatívne konanie, Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk – Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ ©
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Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ

19. 01. 2024

Slovensko

SITA Slovenska tlacova agentura

19.1.2024 (SITA.sk) – Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

„Zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.
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Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 – 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS), Novela Trestného zákona, Politológ, Prezidentka SR,
Skrátené legislatívne konanie, Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk – Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ ©

SITA Všetky práva vyhradené.
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19.1.2024 (SITA.sk) – Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

„Zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone 
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
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politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 – 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS), Novela Trestného zákona, Politológ, Prezidentka SR,
Skrátené legislatívne konanie, Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk – Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ ©

SITA Všetky práva vyhradené.
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19.1.2024 (SITA.sk) – Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

„Zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone 
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
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politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 – 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS), Novela Trestného zákona, Politológ, Prezidentka SR,
Skrátené legislatívne konanie, Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk – Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ ©

SITA Všetky práva vyhradené.
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19.1.2024 (SITA.sk) – Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

“Zlozvyk” nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone 
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
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politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 – 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS), Novela Trestného zákona, Politológ, Prezidentka SR,
Skrátené legislatívne konanie, Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk – Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ ©
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19.1.2024 (SITA.sk) – Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

„Zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry , teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ . Avšak kvalita
legislatívy a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám
vyplývajú z nášho členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu , ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone 
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
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politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 – 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS) , Novela Trestného zákona , Politológ , Prezidentka SR ,
Skrátené legislatívne konanie , Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk – Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ ©

SITA Všetky práva vyhradené.
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19.1.2024 (SITA.sk) – Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

„Zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej
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„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 – 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS), Novela Trestného zákona, Politológ, Prezidentka SR,
Skrátené legislatívne konanie, Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk – Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ ©

SITA Všetky práva vyhradené.

Autor: SITA
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Podľa Gabriela Eštoka vyslala hlava štátu predkladateľom zmien v Trestnom zákone signál, že ak novela prejde, bude ju vetovať.

19.1.2024 (SITA.sk) – Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

„Zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.
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Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 – 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS), Novela Trestného zákona, Politológ, Prezidentka SR,
Skrátené legislatívne konanie, Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk – Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ ©

SITA Všetky práva vyhradené.
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19.1.2024 (SITA.sk) – Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

„Zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone 
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
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politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 – 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS), Novela Trestného zákona, Politológ, Prezidentka SR,
Skrátené legislatívne konanie, Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk – Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ ©

SITA Všetky práva vyhradené.
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19.1.2024 (SITA.sk) – Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

“Zlozvyk” nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry , teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ . Avšak kvalita
legislatívy a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám
vyplývajú z nášho členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu , ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone 
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
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politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 – 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS) , Novela Trestného zákona , Politológ , Prezidentka SR ,
Skrátené legislatívne konanie , Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk – Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ ©

SITA Všetky práva vyhradené.
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Podľa Gabriela Eštoka vyslala hlava štátu predkladateľom zmien v Trestnom zákone signál, že ak novela prejde, bude ju vetovať.

19.1.2024 (SITA.sk) – Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

„Zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry , teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ . Avšak kvalita
legislatívy a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám
vyplývajú z nášho členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu , ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.
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Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 – 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS) , Novela Trestného zákona , Politológ , Prezidentka SR ,
Skrátené legislatívne konanie , Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk – Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ ©

SITA Všetky práva vyhradené.
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19.1.2024 (SITA.sk) – Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

„Zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spô sob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry , teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová str ánka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i ned ôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ . Avšak kvalita
legislatívy a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám
vyplývajú z nášho členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na ned ávnu rezolúciu Európskeho parlamentu , ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone 
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
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politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 – 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS) , Novela Trestného zákona , Politológ , Prezidentka SR ,
Skrátené legislatívne konanie , Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk – Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ ©

SITA Všetky práva vyhradené.
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19.1.2024 (SITA.sk) - Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané. Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika
v Košiciach. Pre agentúru SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

"Zlozvyk" nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spô sob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy. „Druhým dôvodom je obsahová str ánka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak
závažných zmenách bude vždy vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ. Podotkol,
že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov i ned
ôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej kultúry na
Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok. Poukázal pri tom na ned ávnu
rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i samotným procesom. „Štvrtým
dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané zmeny vedúce k zvyšovaniu
súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to nemôže reagovať inak, ako
svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok. Poznamenal
ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po prvýkrát, a
zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky. „Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala
u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by
nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ. Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných
poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone budú schválené v takej podobe, v akej sa
na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale politológ predpokladá, že Čaputová využije
svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na prešetrenie. „Naznačené ústupky predsedu
Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby prezidenta SR. Na zásadnejšie
obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani motiváciu, ani politickú silu,“
uzavrel Eštok.
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Majte prehľad o dôležitých udalostiach

Zapnúť upozornenia

Gabriela Korčoková • 19 január 2024, 16:05

Foto: sjf.tuke.sk

Univerzita Pavla Jozefa Šafárika a Technická univerzita v Košiciach v spolupráci so súkromnou firmou začali minulý rok vyvíjať revolučnú
prietokovú batériu, ktorú sa im podarilo úspešne dotiahnuť do konca.

Ekologickejšiu, silnejšiu a hlavne bezpečnejšiu batériu začnú na Slovensku vyrábať v sériovej výrobe už o dva roky. Závod chcú postaviť
v Kysuckom Novom Meste.

Podľa portálu spravy.rtvs.sk je táto batéria oveľa ekologickejšia ako klasické lítiové baterky, a to vďaka elektrolytu, ktorý košickí vedci
vyrobili na vodnej báze. Vďaka svojej veľkosti dokáže uskladniť elektrickú energiu až na niekoľko dní.

„ Batéria vie spraviť 20 000 cyklov, čo je podstatne viac ako klasické lítiové batérie… Celý koncept je založený na tom, že nemusíme
znovu ťažiť materiál. Batérie nemusíme recyklovať, ale vieme ich znovu použiť, “ uviedol riaditeľ vývoja INO – HUB Energy Tomáš
Košický.

Využiť by ju mohli aj rezidentské časti, v ktorých sa stavajú nové domy. Elektrickú energiu by tak čerpali oveľa lacnejšie.

„ Nemuseli by byť vôbec pripojení do siete, čiže každý ten dom by mal napríklad solárne panely. Tá energia by sa uskladňovala do veľkej
batérie, ktorá by potom poskytovala energiu počas celého dňa, “ vysvetlila chemička z UPJŠ Andrea Straková Fedorková.

Jednou z výhod je, že prietoková batéria je ekologickejšia a bezpečnejšia. Ak sa o dva roky začne sériová výroba týchto batérií, zníži sa
tak závislosť Slovenska od dodávateľov komponentov z Ázie.

Spravodajstvo

Lekárske fakulty na Slovensku budú prijímať viac študentov, do Košíc pribudne 45 medikov

Prečítajte si viac:
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Tá zapíše Slovensko na mapu konkurencieschopných krajín.

Spoločný výskum Ústavu chemických vied Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Strojníckej fakulty Technickej univerzity v
Košiciach a slovenskej firmy INO-HUB Energy sa dostal do úspešného finále.

Aj napriek náročnosti projektu, spolupráca už za 10 mesiacov navrhovania, optimalizácie a testovania vyústila do finálnej podoby plne
funkčnej prietokovej batérie s veľkosťou 80 kWh.

Energia zo slnka najviac vonia západu Slovenska. Čísla sú rekordné, ale za Čechmi výrazne zaostávame

Význam pre nás aj Európu

Tá je prvá svojho druhu na Slovensku a má veľký strategický význam pre Slovensko aj Európu. Batéria bola úspešne nainštalovaná v
Kysuckom Novom Meste ešte koncom minulého roka, pričom tu je plánovaná aj jej sériová výroba, a to už v roku 2026.

Dnes sa v rámci Európy aj sveta inštaluje veľa lítiových (LFP) stacionárnych batériových úložísk. Odborníci sa však zhodujú na tom, že
už čoskoro budú nahradené prietokovými technológiami.

„Výsledky nášho spoločného bádania sú postavené práve na tejto perspektívnej technológii, ktorá bude o cca 5 rokov hrať v skladovaní
elektrickej energie prím. Sme pyšní na to, že naša batéria môže niesť pečať „MADE IN EUROPE“, navyše so životnosťou dosahujúcou až
20 rokov. Zároveň sa zníži naša závislosť od dodávateľov komponentov z Ázie a, naopak, staneme sa dôležitou súčasťou európskeho
dodávateľského reťazca,“ informuje Rudolf Sihlovec, CEO v INO-HUB Energy.

Dodáva, že Slovensko sa týmto krokom dostáva na mapu konkurencieschopných krajín v tejto oblasti. „Dokážeme vyrobiť to isté, čo naši
konkurenti zo sveta. Výsledky testov však ukazujú, že naša batéria dosahuje lepšie výsledky a vieme tiež znížiť jej nákladovú cenu tak,
aby sa priblížila tej pri LFP riešeniach. Zároveň, naše riešenie má omnoho dlhšiu životnosť, veľká časť komponentov sa dá recyklovať a
celý elektrolyt použiť v ďalšej batérii, “ zdôrazňuje Sihlovec.

Vyplnená diera vo vzdelávaní

Výsledok dlhodobej výskumnej spolupráce univerzít so súkromnou sférou v sebe nesie aj ďalšie obrovské výhody. Vďaka nej totiž môžu
univerzity lepšie prepojiť vedu s výskumom v oblasti batériových systémov a do svojich vzdelávacích plánov zaviesť aj témy, ktoré boli
pre ich študentov doteraz neznáme.

Tí sa tak budú vedieť kvalifikovať aj v segmente prietokových batériových systémov a budú schopní zaplniť dieru na trhu v čase, kedy
naberie krivka dopytu po takýchto batériách vrchol. Študenti oboch univerzít boli zapojení už do navrhovania, optimalizácie aj testovania
tejto batérie.

„Pre študentov je veľmi dôležité vidieť priamu aplikáciu výsledkov výskumu v praxi. Je rozdiel pracovať s malým laboratórnym článkom a
s veľkým priemyselným. Prínosom je aj spolupráca INO-HUB Energy odborníkmi, keďže ich praktické skúsenosti s priemyselnými
aplikáciami sú pri výuke a testovaní nenahraditeľné a študenti vidia aj možnosti uplatnenia v tomto segmente. V budúcnosti tiež
plánujeme zaviesť tento typ batérie do samotnej výuky a tiež spustiť priemyselné doktoráty v spolupráci s INO-HUB Energy,“ hovorí doc.
RNDr. Andrea Straková Fedorková, PhD., vedúca laboratória RFB technológie na Ústave chemických vied na Univerzite Pavla Jozefa
Šafárika v Košiciach.

Dodala tiež, že vďaka tomuto projektu sa univerzite podarilo vytvoriť dve vedecké miesta a do projektu boli aktívne zapojení dvaja
študenti. Do druhej fázy pritom UPJŠ plánuje zapojiť aj ďalších študentov.

Odrazový mostík

Okrem podpory vzdelávania a zapojenia študentov do výskumných aktivít, mali univerzity taktiež možnosť využiť inovatívne výrobné
technológie a rôzne simulačné modely.

Veľmi dôležitým míľnikom v tejto spolupráci je aj fakt, že úspešným výskumom, otestovaním a následnou výrobou takejto batérie sa
Slovensko stane plnohodnotnou súčasťou európskeho dodávateľského reťazca a značne posilní jeho kapacity. Pre strojárenské,
chemické, ale aj ďalšie firmy sa aj v tejto oblasti stane akýmsi odrazovým mostíkom.

„Ide o ďalší pozitívny príklad úspešnej spolupráce košických univerzít a výrobnej praxe. Našou úlohou bola analýza funkčnosti 
jednotlivých komponentov, optimalizácia konštrukcie, výpočty, simulačné analýzy a výroba prototypu redoxnej prietokovej batérie s
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uhlíkovým plstenými elektródami a jej testovanie. V rámci výskumu a vývoja sme čelili viacerým technologickým výzvam, ktoré si
častokrát vyžadovali veľmi sofistikované riešenia,“ vysvetľuje prof. Ing. Ján Slota, PhD, prodekan pre vedu, výskum a doktorandské
štúdium na Strojníckej fakulte Technickej univerzity v Košiciach.

V rámci TUKE boli do projektu zapojení traja výskumní pracovníci a desať študentov Strojníckej fakulty, pričom v rámci výskumných a
vývojových prác bolo na univerzite odpracovaných približne 2600 hodín.

Autor: san
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19.1.2024 (SITA.sk) – Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

„Zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone 
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
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politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 – 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS), Novela Trestného zákona, Politológ, Prezidentka SR,
Skrátené legislatívne konanie, Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk – Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ ©

SITA Všetky práva vyhradené.

Autor: admin
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Univerzity UPJŠ, TUKE a slovenská firma INO-HUB Energy ukončili testovanie a vyrobili revolučnú prietokovú batériu. Tá sa bude
sériovo vyrábať už v roku 2026. Tento typ batérie zníži našu závislosť od jej dovozu z Ázie.

Nejste přihlášen

Pokud si chcete přečíst více, staňte se členy ENERGY-HUB club

Přihlásit se

Vyzkoušejte měsíční členství v ENERGY-HUB clubu zdarma!
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19.1.2024 (SITA.sk) – Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

“Zlozvyk” nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spôsob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry , teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová stránka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i nedôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ . Avšak kvalita
legislatívy a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám
vyplývajú z nášho členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na nedávnu rezolúciu Európskeho parlamentu , ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone 
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
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politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 – 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS) , Novela Trestného zákona , Politológ , Prezidentka SR ,
Skrátené legislatívne konanie , Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk – Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ ©

SITA Všetky práva vyhradené.

Autor: editor
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Žurnál Rádia Regina  
  19. 1. 2024, 17:00, Relácia: Žurnál Rádia Regina, Stanica: Rádio Regina (západ), Vydavateľ: Rozhlas a televízia

Slovenska, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 394 GRP: 0,01 OTS: 0,00 AVE: 73 EUR 

[strojový prepis] …Alarmy a kamerový systém majú na univerzite Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Vedenie univerzity zároveň
upozorňuje, že zákon povoľuje vstup na akademickú pôdu aj širokej verejnosti. Hovorkyňa univerzity Laura ho lanová. Napríklad prístup
do Univerzitnej knižnice alebo na zasadnutia akademických senátov.…
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[strojový prepis] …Alarmy a kamerový systém majú na univerzite Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Vedenie univerzity zároveň
upozorňuje, že zákon povoľuje vstup na akademickú pôdu aj širokej verejnosti. Hovorkyňa univerzity Laura ho lanová napríklad prístup
do Univerzitnej knižnice alebo na zasadnutia akademických senátov.…
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Po decembrovej streľbe v Prahe sa slovenské univerzity venujú fyzickej bezpečnosti  
  19. 1. 2024, 17:02, Relácia: Žurnál Rádia Regina o 17.00, Stanica: Rádio Regina (stred), Vydavateľ: Rozhlas a televízia

Slovenska, Sentiment: Ambivalentný, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 11 836 GRP: 0,26 OTS: 0,00 AVE: 228 EUR 

Daniela Fullová, moderátorka

Po decembrovej streľbe na pražskej Filozofickej fakulte sa slovenské univerzity venujú nielen kybernetickej, ale aj fyzickej bezpečnosti.
Pripravujú dôslednejšie monitorovanie vstupov do budov, komunikujú s políciou a uvažujú aj o zriadení vnútorného varovného systému.
Výučbu v letnom semestri začne väčšina vysokých škôl o necelý mesiac.

Miroslav Lyko, redaktor

Od pražskej tragédie študenti Slovenskej poľnohospodárskej univerzity v Nitre v učebniach neboli, keďže majú odvtedy skúškové
obdobie. Vedenie školy ich už teraz uisťuje, že pre ich bezpečnosť urobí maximum.

osoba 1

Určite je ten incident niečo, čo zasiahol všetkých študentov, nielen študentov v Čechách a tiež mám aj na tej univerzite kamarátov a
naozaj je potrebné proste sa chrániť.

osoba 2

Určite to vítame aby bola vyššia bezpečnosť.

Miroslav Lyko, redaktor

Univerzita má 25 budov. Jej hovorkyňa Renáta Chosraviová podčiarkuje, že zvýšenie bezpečnosti v ich priestoroch bude stáť desaťtisíce
eur.

Renáta Chosraviová, tlačová hovorkyňa Slovenskej poľnohospodárskej univerzity

Jedným z takýchto opatrení by mohol byť turniketový vstup na študentských domovoch.

Miroslav Lyko, redaktor

Spolu s univerzitou Konštantína Filozofa a jeho univerzitou v Komárne rokovali s nitrianskym krajským policajným riaditeľstvom. Vytvorili
pracovné skupiny na tvorbu opatrení a odporúčaní pre zvyšovanie bezpečnosti. Na Trnavskej univerzite v tejto súvislosti pripravujú
dvojdňový pracovný seminár, poverený rektor Miloš Lichner.

Miloš Lichner, rektor Trnavskej univerzity

Kde budeme trénovať aj určité situácie, ktoré môžu vzniknúť za prítomnosti odborníkov.

Miroslav Lyko, redaktor

Súčasťou reakcie univerzity Komenského v Bratislave na streľbu v Prahe je pokračovanie fungovania psychologickej poradne pre tých,
ktorí prežívajú náročné životné situácie. Na univerzite Mateja Bela v Banskej Bystrici okrem iného uvažujú o zriadení vnútorného
varovného systému. Alarmy a kamerový systém majú na univerzite Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Vedenie univerzity zároveň
upozorňuje, že zákon povoľuje vstup na akademickú pôdu aj širokej verejnosti. Hovorkyňa univerzity Laura Hoľanová.

Laura Hoľanová, hovorkyňa univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach

Napríklad prístup do univerzitnej knižnice alebo na zasadnutia akademických senátov.

Miroslav Lyko, redaktor

Ministerstvo školstva sľubuje, že bude univerzitám nápomocné a dodáva, že financovať nové bezpečnostné opatrenia im pomôžu
peniaze z výzvy, ktoré rezort zverejní ešte v tomto polroku. Jozefína Ilavská a Miroslav Lyko, RTVS
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Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  
  19. 1. 2024, 17:10, Zdroj: freebets.sk , Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla

Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 3 GRP: 0,00 OTS: 0,00 AVE: 30 EUR 

19.1.2024 (SITA.sk) - Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

"Zlozvyk" nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spô sob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry , teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová str ánka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i ned ôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ . Avšak kvalita
legislatívy a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám
vyplývajú z nášho členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na ned ávnu rezolúciu Európskeho parlamentu , ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone 
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
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politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Viac k témam: Ficova vláda 2023 - 2027 (koalícia Smer-SD Hlas-SD SNS) , Novela Trestného zákona , Politológ , Prezidentka SR ,
Skrátené legislatívne konanie , Trestný zákon

Zdroj: SITA.sk - Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ © SITA
Všetky práva vyhradené.

Autor: LUBAS solutions s.r.o.
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Mimoriadne vystúpenie Čaputovej v parlamente bolo očakávané a z viacerých dôvodov i vhodné, hovorí politológ  
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19.1.2024 (SITA.sk) - Mimoriadne vystúpenie prezidentky Zuzany Čaputovej v Národnej rade (NR) SR k predloženým zmenám v trestnej
legislatíve bolo očakávané.

Myslí si to politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Pre agentúru
SITA dodal, že podľa jeho názoru bolo toto vystúpenie i vhodné, a to z viacerých dôvodov.

"Zlozvyk" nejednej slovenskej vlády

„Prvým je samotný spô sob zásadnej zmeny Trestného zákona a zrušenia Úradu špeciálnej prokuratúry, teda v skrátenom legislatívnom
konaní. Ak má prezidentka podozrenie z porušenia pravidiel legislatívneho procesu, je jej povinnosťou upozorniť na túto skutočnosť
poslancov, ktorí budú o týchto úpravách hlasovať. Pani prezidentka tým prezentovala úmysel takto schválenú legislatívu vetovať,
prípadne predložiť Ústavnému súdu,“ vysvetľuje Eštok. Poznamenal, že hlava štátu ani nemôže konať inak, vzhľadom na to, že jej takáto
povinnosť vypláva z Ústavy.

„Druhým dôvodom je obsahová str ánka samotnej zmeny. Absencia širokej odbornej diskusie pri tak závažných zmenách bude vždy
vyvolávať pochybnosti o úmysle zákonodarcu a kvalite predloženého návrhu,“ uviedol politológ.

Podotkol, že je to „zlozvyk“ nejednej slovenskej vlády, ktorý má za následok nekvalitnú legislatívu, právnu neistotu, časté zmeny zákonov
i ned ôveru verejnosti v štátne inštitúcie. Odmietnutie koalície diskutovať s opozíciou označil za prejav dlhodobého úpadku politickej
kultúry na Slovensku.

Pochybnosť Európskeho parlamentu

„Tretím dôvodom na takéto vystúpenie je obraz Slovenska, ktorý procesom a obsahom týchto zmien vysielame svojim partnerom v
zahraničí. Trestný zákon aj inštitúcie vyšetrovania v trestnom konaní sú v plnej kompetencii členských štátov EÚ. Avšak kvalita legislatívy
a efektivita štátnych inštitúcií potláčať a vyšetrovať trestnú činnosť ovplyvňujú sekundárne aj mnohé politiky, ktoré nám vyplývajú z nášho
členstva v EÚ. Postoje európskych inštitúcií k aktuálnym zmenám nie sú príliš pozitívne,“ vraví Eštok.

Poukázal pri tom na ned ávnu rezolúciu Európskeho parlamentu, ktorý vyjadril pochybnosti nad obsahom predkladaných zmien i
samotným procesom. „Štvrtým dôvodom je, prehlbovanie rozdelenia spoločnosti, ku ktorej takto realizované reformy vedú. Očakávané
zmeny vedúce k zvyšovaniu súdržnosti slovenskej spoločnosti sa ani po posledných voľbách nenapĺňajú, skôr naopak. Prezidentka na to
nemôže reagovať inak, ako svojimi vyhláseniami a vystúpeniami,“ myslí si politológ.

Mimoriadne vystúpenie prezidenta nie je zvykom

Zdôraznil, že legitimitu hlave štátu k tomu dáva fakt, že občania Slovenska ju zvolili do funkcie v priamej voľbe. „Mimoriadne vystúpenie
prezidenta SR, teda okrem prednesenia Správy o stave republiky, je plne v kompetencii prezidenta a vyplýva z Ústavy. Spochybnenie
využitia tohto nástroja teda nie je namieste a je skôr politickým vyhlásením a nástrojom politického boja,“ hovorí ďalej Eštok.

Poznamenal ale, že táto kompetencia bola za posledné tri desaťročia využívaná minimálne. Aj Zuzana Čaputová využila tento nástroj po
prvýkrát, a zároveň išlo o prvý prípad, keď bol daný nástroj využitý ku konkrétnej legislatíve.

Mimoriadne vystúpenie Andreja Kisku

„Prezident Andrej Kiska mimoriadne vystúpil pred Národnou radou, avšak bolo to vystúpenie pred voľbou ústavných sudcov,“ pripomenul
politológ. Vyjadrenia predstaviteľov opozície i vládnej koalície na margo prezidentkinho vystúpenia nie sú podľa Eštoka prekvapivé,
vzhľadom na to, že hlava štátu sa k predkladaným zmenám vyjadrila kriticky.

„Podporu tak našla v opozícii a nesúhlasné reakcie vyvolala u poslancov vládnej koalície a u samotnej vlády,“ vraví. Podotkol, že vo
vyjadreniach žiadneho z táborov nezaznelo nič podstatné, čo by nebolo vyjadrené už pred Čaputovej vystúpením v NR SR.

Eštok predpokladá vetovanie zo strany Čaputovej

„Zväčša absentovali obsahové argumenty a išlo skôr o politické vyjadrenia. Útoky na samotnú osobu prezidentky, neúčasť na jej
vystúpení či ostentatívny výkon iných činností v radoch poslancov počas mimoriadneho vystúpenia je už skôr tradičným prejavom
politickej nevyspelosti a dlhodobo nízkej politickej kultúry na Slovensku,“ zhodnotil politológ.

Eštok, vychádzajúc z vyjadrení koaličných poslancov i vládneho kabinetu, nepochybuje o tom, že predložené zmeny v Trestnom zákone 
budú schválené v takej podobe, v akej sa na nich koalícia dohodla. Na základe mimoriadneho vystúpenia prezidentky v parlamente ale
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politológ predpokladá, že Čaputová využije svoje ústavné právo a bude ich vetovať, prípadne ich predloží Ústavnému súdu SR na
prešetrenie.

„Naznačené ústupky predsedu Národnej rady Petra Pellegriniho považujem za súčasť už prebiehajúcej predvolebnej kampane pre voľby
prezidenta SR. Na zásadnejšie obsahové úpravy, prípadne na pristúpenie k štandardnému legislatívnemu procesu nemá Pellegrini ani
motiváciu, ani politickú silu,“ uzavrel Eštok.

Autor: www.hlohovecko.sk
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Univerzity chcú zvýšiť bezpečnosť študentov  
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Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach

Andrej Bálint, moderátor:

Slovenské univerzity sprísňujú bezpečnosť na svojej pôde. Budú dôslednejšie monitorovať vstup do budov, komunikovať s políciou a
uvažujú napríklad aj o zriadení vnútorného varovného systému. Je to reakcia na decembrovú streľbu na univerzite v Prahe.

Miroslav Lyko, redaktor:

Od pražskej tragédie študenti Slovenskej poľnohospodárskej univerzity v Nitre v učebniach neboli, keďže majú odvtedy skúškové
obdobie. Vedenie školy ich už teraz uisťuje, že pre ich bezpečnosť urobí maximum.

študenti SPU v Nitre:

Je ten incident niečo, čo zasiahlo všetkých študentov, nielen študentov v Čechách. A tiež mám aj na tej univerzite kamarátov a známych
a naozaj je potrebné proste sa chrániť.

študenti SPU v Nitre:

Určite to vítame, aby bola vyššia bezpečnosť.

Miroslav Lyko, redaktor:

Univerzita má 25 budov. Zvýšenie bezpečnosti v ich priestoroch bude stáť desaťtisíce eur.

Renáta Chosraviová, hovorkyňa SPU v Nitre:

Jedným z takýchto opatrení by mohol byť turniketový vstup na študentských domovoch.

Miroslav Lyko, redaktor:

Spolu s Univerzitou Konštantína Filozofa a Selyeho univerzitou v Komárne rokovali s nitrianskym krajským policajným riaditeľstvom.
Vytvorili pracovné skupiny na tvorbu opatrení a odporúčaní na zvyšovanie bezpečnosti. Na Trnavskej univerzite v tejto súvislosti
pripravujú dvojdňový pracovný seminár.

Miloš Lichner, poverený lektor Trnavskej univerzity:

Kde budeme trénovať aj určité situácie, ktoré môžu vzniknúť, za prítomnosti odborníkov.

Miroslav Lyko, redaktor:

Súčasťou reakcie Univerzity Komenského v Bratislave na streľbu v Prahe je pokračovanie fungovania psychologickej poradne pre tých,
ktorí prežívajú náročné životné situácie. Na Univerzite Mateja Bela v Banskej Bystrici okrem iného uvažujú o zriadení vnútorného
varovného systému. Alarmy a kamerový systém majú na Univerzite Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Vedenie univerzity zároveň
upozorňuje, že zákon povoľuje vstup na akademickú pôdu aj širokej verejnosti.

Laura Hoľanová, hovorkyňa Univerzity P.J.Šafárika v Košiciach:

Napríklad prístup do univerzitnej knižnice alebo na zasadnutia akademických senátov.

Miroslav Lyko, redaktor:

Ministerstvo školstva sľubuje, že bude univerzitám nápomocné a dodáva, že financovať nové bezpečnostné opatrenia im pomôžu
peniaze z výzvy, ktorú rezort zverejní ešte v tomto polroku. Jozefína Ilavská a Miloslav Lyko, RTVS.
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Streľba v Prahe bola varovným znamením. Slovenské univerzity sprísňujú bezpečnostné opatrenia  
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Školy pripravujú bezpečnostné opatrenia.

Slovenské univerzity zvyšujú bezpečnosť na svojej pôde. Budú dôslednejšie monitorovať vstup do budov, komunikovať s políciou a
uvažujú napríklad aj o zriadení vnútorného varovného systému. Je to reakcia na decembrovú streľbu na univerzite v Prahe.

Od pražskej tragédie študenti Slovenskej poľnohospodárskej univerzity (SPU) v Nitre v učebniach neboli, keďže majú odvtedy skúškové
obdobie. Vedenie školy ich už teraz uisťuje, že pre ich bezpečnosť urobí maximum.

„Ten incident je niečo, čo zasiahlo všetkých študentov, nielen študentov v Čechách. Tiež mám na tej univerzite kamarátov a známych a
naozaj sa treba chrániť,“ uviedol jeden zo študentov SPU v Nitre.

Ako vyzerá bezpečnosť na slovenských univerzitách zisťovali v relácii Správy RTVS z regiónov redaktori Jozefína Ilavská a Miroslav
Lyko:

Univerzita má 25 budov, zvýšenie bezpečnosti v ich priestoroch bude stáť desaťtisíce eur. „Jedným z takýchto opatrení by mohol byť
turniketový vstup na študentských domovoch,“ ozrejmila hovorkyňa SPU Renáta Chosraviová.

Súvisiaci článok FOTO/VIDEO: Autentické zábery ukazujú vývoj tragédie, ktorá sa odohrala v centre Prahy

Spolu s Univerzitou Konštantína Filozofa a Selyeho univerzitou v Komárne rokovali s nitrianskym krajským policajným riaditeľom. Vytvorili
pracovné skupiny na tvorbu opatrení a odporúčaní pre zvyšovanie bezpečnosti.

Na Trnavskej univerzite v tejto súvislosti pripravujú dvojdňový pracovný seminár. „Kde budeme trénovať aj určité situácie, ktoré môžu
vzniknúť, za prítomnosti odborníkov,“ dodal poverený rektor Trnavskej univerzity Miloš Lichner.

Psychologické poradne aj alarmy

Súčasťou reakcie Univerzity Komenského v Bratislave na streľbu v Prahe je pokračovanie fungovania psychologickej poradne pre tých,
ktorí prežívajú náročné životné situácie. Na Univerzite Mateja Bela v Banskej Bystrici okrem iného uvažujú o zriadení vnútorného
varovného systému.

Súvisiaci článok Stovky ľudí sa zišli pred Univerzitou Karlovou v Prahe, pietnym pochodom si uctili obete streľby

Alarmy a kamerový systém majú na Univerzite Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach. Vedenie univerzity zároveň upozorňuje, že
zákon povoľuje vstup na akademickú pôdu aj širokej verejnosti. „Napríklad prístup do univerzitnej knižnice alebo na zasadnutia
akademických senátov,“ priblížila hovorkyňa UPJŠ Laura Hoľanová.

Ministerstvo školstva sľubuje, že bude univerzitám nápomocné. Dodáva, že financovať nové bezpečnostné opatrenia im pomôžu peniaze
z výzvy, ktoré rezort zverejní ešte v tomto polroku.

Autor: Andrea Franková
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Pridajte komentár

3 min. čítania

Vedenie mesta Košice v piatok predpoludním v priestoroch Historickej radnice odovzdalo výťažok z minuloročných charitatívnych aktivít,
ktoré sa v metropole východu uskutočnili prostredníctvom dobrovoľných zbierok Polievka sv. Alžbety a Primátorský punč.

Mesto v prípade oboch zbierok prerozdeľuje ich kompletný výťažok bez odpočítania nákladov, ktoré vznikajú s ich organizáciou.
Predajom Primátorského punču sa v decembri počas Košických rozprávkových Vianoc podarilo vyzbierať 31 500 eur, čo je doposiaľ
historicky najvyššia suma. Výťažok z Polievky svätej Alžbety, ktorá sa podávala 16. novembra v centre mesta, predstavoval sumu 3000
eur. Táto charitatívna akcia sa uskutočnila pri príležitosti 4. výročia vyhlásenia sv. Alžbety Uhorskej za patrónku Košíc. Vyzbieraná suma
z predaja tejto šošovicovej polievky putuje vždy organizáciám, ktoré sa starajú výhradne o ľudí v núdzi.

REKLAMA

Mesto bude aj naďalej pomáhať

Košický primátor Jaroslav Polaček (nezávislý) pri dnešnom slávnostnom odovzdávaní šekov pre poltucet neziskových organizácií a
združení uviedol, že obe charitatívne zbierky sú spoločným dielom vedenia mesta a poslancov mestského zastupiteľstva. Tí schválili
pravidlá zbierok a konkrétnych adresátov, ktorí dostanú finančnú pomoc. Zdôraznil, že hoci má mesto finančné problémy, aj naďalej bude
pomáhať tým, ktorí to potrebujú.

„Je nádherné podporovať tradície ako je 28. ročník Primátorského punču. Rovnako pekné je aj zakladať nové, čo sme pred dokázali pred
štyrmi rokmi založením zbierky Polievka sv. Alžbety. Chceme poďakovať každému, kto prispel do týchto charitatívnych zbierok a pomohol
tým ľuďom, ktorí v živote nemali toľko šťastia. Viacerí predstavitelia združení, ktorí od nás prevzali výťažok, mali v očiach aj slzy dojatia,
pretože vďaka získaným financiám budú môcť skvalitniť a ďalej rozvíjať svoje aktivity.“

Foto: Archív Mesta Košice

Zlepší sa aj život onkologicky chorých detí

Výťažok z Primátorského punču vo výške 31 500 eur sa rovnakým pomerom rozdelil medzi kvarteto príjemcov – neziskovú organizáciu
Svetielka pomoci a občianske združenia BotaniKE, Parkinson Slovensko a Košické sovičky.

„Je skvelé, že Košičania môžu podporiť neziskovky a občianske združenia, lebo v mnohých veciach nahrádzame štát a pomáhame tým
najzraniteľnejším. Zápasíme s nedostatkom financií a preto sme zo strany mesta privítali takúto možnosť, vďaka ktorej môžu Košičania
podporiť našu činnosť. Suma 7875 eur pôjde na naše aktivity v prospech onkologicky chorých detí a ich rodín prostredníctvom oddelenia
detskej onkológie. Venujeme sa aj preprave detských onkologických pacientov, podpore rodičov po strate dieťaťa. Každé euro nám
pomôže a bude dobre využité,“ povedala Ľubica Slatina z Ligy proti rakovine, ktorá na tomto podujatí zastupovala riaditeľku Svetielka
pomoci Miroslavu Hunčíkovú.

Zazelená sa Botanická záhrada, potešia sa aj ľudia v núdzi

Ako ju doplnil Martin Pizňák z OZ BotaniKE, získané financie využijú v Botanickej záhrade na podporu podujatí pre verejnosť a školy, či
nákup ďalších rastlín, vďaka ktorým sa toto obľúbené oddychové miesto Košičanov ešte viac zazelená.

Polovica výťažku Polievky sv. Alžbety vo výške 1500 eur putovala pre Centrum pre deti a rodiny Košická Nová Ves, za ktoré si
symbolický šek prevzala jeho riaditeľka Iveta Lumtzerová. Rovnakú sumu získal aj Útulok – Dom. Sv. Lazára v Košiciach, ktorý
zastupovala jeho riaditeľka Anna Ivanková.

tlačová správa

Autor: Zobraziť všetky články || tlačová správa || tlačová správa | Zobraziť všetky články
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Ľubomír Bajaník, moderátor:

Po decembrovej streľbe v Prahe slovenské univerzity venujú viac pozornosti bezpečnosti, fyzickej aj kybernetickej. Chcú dôslednejšie
monitorovať vstupy do budov, komunikujú s políciou a uvažujú napríklad aj o zriadení vnútorného varovného systému.

Miroslav Lyko, redaktor:

Od pražskej tragédie študenti Slovenskej poľnohospodárskej univerzity v Nitre v učebniach neboli, keďže majú odvtedy skúškové
obdobie. Vedenie školy ich už teraz uisťuje, že pre ich bezpečnosť urobí maximum.

študentka SPU v Nitre:

Ten incident je niečo, čo zasiahlo všetkých študentov, nielen študentov v Čechách a tiež mám aj na tej univerzite kamarátov a známych a
naozaj je potrebné sa chrániť.

študent SPU v Nitre:

Určite to vítame, aby bola vyššia bezpečnosť.

Miroslav Lyko, redaktor:

Univerzita má 25 budov. Zvýšenie bezpečnosti v ich priestoroch bude stáť desaťtisíce eur.

Renáta Chosraviová, hovorkyňa SPU v Nitre:

Jedným z takýchto opatrení by mohol byť turniketový vstup na študentských domovoch.

Miroslav Lyko, redaktor:

Spolu s Univerzitou Konštantína filozofa a Selyeho univerzitou v Komárne rokovali s nitrianskym krajským policajným riaditeľstvom.
Vytvorili pracovné skupiny na tvorbu opatrení a odporúčaní na zvyšovanie bezpečnosti. Na Trnavskej univerzite v tejto súvislosti
pripravujú dvojdňový pracovný seminár.

Miloš Lichner, poverený rektor Trnavskej univerzity:

Kde budeme trénovať aj určité situácie, ktoré môžu vzniknúť za prítomnosti odborníkov.

Miroslav Lyko, redaktor:

Súčasťou reakcie Univerzity Komenského v Bratislave na streľbu v Prahe je pokračovanie fungovania psychologickej poradne pre tých,
ktorí prežívajú náročné životné situácie. Na Univerzite Mateja Bela v Banskej Bystrici okrem iného uvažujú o zriadení vnútorného
varovného systému. Alarmy a kamerový systém majú na Univerzite Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Vedenie univerzity zároveň
upozorňuje, že zákon povoľuje vstup na akademickú pôdu aj širokej verejnosti.

Laura Hoľanová, hovorkyňa Univerzity P. J. Šafárika v Košiciach:

Napríklad prístup do univerzitnej knižnice alebo na zasadnutia akademických senátov.

Miroslav Lyko, redaktor:

Ministerstvo školstva sľubuje, že bude univerzitám nápomocné a dodáva, že financovať nové bezpečnostné opatrenia im pomôžu
peniaze z výzvy, ktorú rezort zverejní ešte v tomto polroku. Jozefína Ilavská a Miroslav Lyko, RTVS.
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Jaroslav Zápala, moderátor:

Revolúcia v skladovaní elektrickej energie. Košické univerzity so súkromnou firmou vyrobili unikátnu prietokovú batériu. Je vraj
ekologickejšia a bezpečnejšia.

Veronika Krempaská, redaktorka:

Je prvá svojho druhu na Slovensku. Vznikla na pôde dvoch košických univerzít. Základom je inovatívny batériový článok a externá nádrž
s elektrolytom.

Andrea Straková Fedorková, fyzikálna chemička UPJŠ v Košiciach:

V tom elektrolyte je vanád, ktorý sa oxiduje a redukuje a tie elektróny potom putujú do vonkajšieho obvodu a vlastne dostávame
elektrickú energiu.

Veronika Krempaská, redaktorka:

Toto je prototyp prietokovej batérie, za ktorou sú hodiny a mesiace práce. Tu v chemickom laboratóriu testujú jej vlastnosti.

Natália Podrojková, fyzikálna chemička UPJŠ v Košiciach: Je jeden cyklus, je vlastne jedno nabíjanie a vybíjanie a aktuálne vlastne
máme nejakých 100 cyklov.

Veronika Krempaská, redaktorka:

Maximum je pritom 20000 cyklov, čo je podstatne viac ako zvládnu bežné lítiovo-iónové batérie. Elektrickú energiu skladuje aj niekoľko
dní a jej životnosť je 20 rokov. Výhodou je aj jednoduchá recyklácia, keďže je zložená z recyklovateľných plastov ocele a hliníka.

Andrea Straková Fedorková, fyzikálna chemička UPJŠ v Košiciach:

Cieľom je vyrobiť batériu kontajnerového typu, čiže to bude slúžiť na také väčšie uskladňovanie, napríklad pre obce.

Veronika Krempaská, redaktorka:

Využiť by ju mohli aj rezidentské časti, v ktorých sa stavajú nové domy.

Andrea Straková Fedorková, fyzikálna chemička UPJŠ v Košiciach:

Nemuseli by vôbec byť pripojení do siete, čiže každý ten by mal napríklad solárne panely a tá energia by sa uskladňovala do takejto
veľkej batérie a tá batéria by potom poskytovala energiu počas celého dňa.

Ján Slota, prodekan pre vedu a výskum TUKE v Košiciach:

Zatiaľ je vyrobený prvý funkčný prototyp. Ten budeme ďalej zdokonaľovať ešte.

Veronika Krempaská, redaktorka:

Sériovú výrobu chcú začať o 2 roky v závode v Kysuckom Novom Meste. Zníži sa tak závislosť Slovenska od dodávateľov komponentov
z Ázie. Dôležitú úlohu môže táto batéria zohrávať aj pri energetickej transformácii a prispieť k dosiahnutiu uhlíkovej neutrality. Z Košíc
Veronika Krempaská, televízia Markíza.
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19 januára, 2024

Vedenie mesta Košice dnes predpoludním v priestoroch Historickej radnice odovzdalo výťažok z minuloročných charitatívnych aktivít,
ktoré sa v metropole východu uskutočnili prostredníctvom dobrovoľných zbierok Polievka sv. Alžbety a Primátorský punč.

Mesto v prípade oboch zbierok prerozdeľuje ich kompletný výťažok bez odpočítania nákladov, ktoré vznikajú s ich organizáciou.
Predajom Primátorského punču sa v decembri počas Košických rozprávkových Vianoc a podarilo vyzbierať 31 500 eur, čo je doposiaľ
historicky najvyššia suma. Výťažok z Polievky svätej Alžbety, ktorá sa podávala 16. novembra v centre mesta, predstavoval sumu 3000
eur. Táto charitatívna akcia sa uskutočnila pri príležitosti 4. výročia vyhlásenia sv. Alžbety Uhorskej za patrónku Košíc. Vyzbieraná suma
z predaja tejto šošovicovej polievky putuje vždy organizáciám, ktoré sa starajú výhradne o ľudí v núdzi.

Mesto bude aj naďalej pomáhať

Košický primátor Jaroslav Polaček (nezávislý) pri dnešnom slávnostnom odovzdávaní šekov pre poltucet neziskových organizácií a
združení uviedol, že obe charitatívne zbierky sú spoločným dielom vedenia mesta a poslancov mestského zastupiteľstva. Tí schválili
pravidlá zbierok a konkrétnych adresátov, ktorí dostanú finančnú pomoc. Zdôraznil, že hoci má mesto finančné problémy, aj naďalej bude
pomáhať tým, ktorí to potrebujú.

„Je nádherné podporovať tradície ako je 28. ročník Primátorského punču. Rovnako pekné je aj zakladať nové, čo sme pred dokázali pred
štyrmi rokmi založením zbierky Polievka sv. Alžbety. Chceme poďakovať každému, kto prispel do týchto charitatívnych zbierok a pomohol
tým ľuďom, ktorí v živote nemali toľko šťastia. Viacerí predstavitelia združení, ktorí od nás prevzali výťažok, mali v očiach aj slzy dojatia,
pretože vďaka získaným financiám budú môcť skvalitniť a ďalej rozvíjať svoje aktivity.“

Zlepší sa aj život onkologicky chorých detí

Výťažok z Primátorského punču vo výške 31 500 eur sa rovnakým pomerom rozdelil medzi kvarteto príjemcov – neziskovú organizáciu
Svetielka pomoci a občianske združenia BotaniKE, Parkinson Slovensko a Košické sovičky.

„Je skvelé, že Košičania môžu podporiť neziskovky a občianske združenia, lebo v mnohých veciach nahrádzame štát a pomáhame tým
najzraniteľnejším. Zápasíme s nedostatkom financií a preto sme zo strany mesta privítali takúto možnosť, vďaka ktorej môžu Košičania
podporiť našu činnosť. Suma 7875 eur pôjde na naše aktivity v prospech onkologicky chorých detí a ich rodín prostredníctvom oddelenia
detskej onkológie. Venujeme sa aj preprave detských onkologických pacientov, podpore rodičov po strate dieťaťa. Každé euro nám
pomôže a bude dobre využité,“ povedala Ľubica Slatina z Ligy proti rakovine, ktorá na tomto podujatí zastupovala riaditeľku Svetielka
pomoci Miroslavu Hunčíkovú.

Zazelená sa Botanická záhrada, potešia sa aj ľudia v núdzi

Ako ju doplnil Martin Pizňák z OZ BotaniKE, získané financie využijú v Botanickej záhrade na podporu podujatí pre verejnosť a školy, či
nákup ďalších rastlín, vďaka ktorým sa toto obľúbené oddychové miesto Košičanov ešte viac zazelená.

Polovica výťažku Polievky sv. Alžbety vo výške 1500 eur putovala pre Centrum pre deti a rodiny Košická Nová Ves, za ktoré si
symbolický šek prevzala jeho riaditeľka Iveta Lumtzerová. Rovnakú sumu získal aj Útulok – Dom. Sv. Lazára v Košiciach, ktorý
zastupovala jeho riaditeľka Anna Ivanková.

Zdroj: mesto Košice

Foto: mesto Košice

Súvisiace
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20.1.2024 (SITA.sk) - Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo "pokoj"
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku: Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok. „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie, či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.
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„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Autor: FinReport.sk
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20. 01. 2024

Duševné zdravie mladistvých. Foto: ilustračné, www.gettyimages.com

reklama

Situácia s duševným zdravím spoločnosti je v súčasnosti vážna. Podľa štatistík pribúdajú poruchy adaptácie – úzkostné poruchy. Ľudia
nedokážu pracovať s problémami, so stresom, a zlyhávajú aj pri riešení bežných problémov.

Existovať musia hranice a medze

Zhoršenie duševného stavu mimoriadne narastá predovšetkým medzi deťmi a tínedžermi. Upozornila na to Slávka Dubinská z II.
psychiatrickej kliniky Univerzitnej nemocnice Louisa Pasteura a Lekárskej fakulty UPJŠ v Košiciach.

Navyše existuje skupina detí a tínedžerov, pri ktorých zhoršenie duševného stavu mimoriadne narastá. „Rodičia by si mali oveľa viac
všímať svoje deti, milovať ich a venovať im svoju pozornosť. Práve v citlivom mladom veku totiž nastáva deviovaný vývoj osobnosti a
rôzne poruchy osobnosti, emočné výkyvy a to sa potom odráža na fungovaní mladých, “ uvádza Dubinská. Viaceré štúdie poukazujú na
to, že mladí ľudia používajú na komunikáciu nadmerne mobily.

Rozhodnutie Dolinkovej ku kardiocentru bolo podľa firmy Agel zákonné, opozícia zavádza verejnosť

„Aj pri vzájomnej osobnej komunikácii používajú mobil a dokonca už majú problém objednať si osobne jedlo v reštaurácii. Už vôbec
kontakt, oslovenie niekoho im spôsobuje problém. Najhoršie je, že takto fungujeme vo vlastnej rodine,“ upozornila.

Osobnú komunikáciu podľa psychiatričky nič nenahradí. V minulosti sa osobne komunikovalo oveľa viac a žilo sa viac generačne. Taktiež
musia existovať hranice, medze, ktoré by sme ako jednotlivci a spoločnosť nemali prekračovať.

Vplyv sociálnej izolácie

„Dnes mnohí fungujú izolovane, nevšímajú si jeden druhého. Doslova sú ľudia schopní prekročiť ležiaceho na ulici a nepomôcť mu. To je
princíp, ktorý spúšťa nevšímavosť, šikanu, frustrácie,“ uviedla Dubinská.

Preto podľa nej panuje princíp hyperkompenzácie. „Čiže buď problém, situáciu doslova vytesňujeme, nevšímame si to, alebo, naopak,
reagujeme veľmi impulzívne. A to sa potom len nabaľuje a vzniká bludný kruh. Pokiaľ človek nemá správnu pomoc a vedenie zvonku,
niekoho, kto by mu ukázal cestu, môže to viesť až k rôznym tragickým udalostiam u mladých, ktorých sme v poslednom období
svedkami,“ uviedla Dubinská.

Ministerka Dolinková pokračuje v reforme nemocníc, pripravuje ďalšiu dôležitú vyhlášku

Sociálna izolácia, ktorú sme zažili v uplynulých rokoch, má obrovský vplyv na naše duševné zdravie, na pohodu, či nepohodu. Ešte
citlivejšie je to práve u mladej generácie. Medzi 12 a 25 rokom je obdobie vývoja osobnosti, je nesmierne dôležité, aké informácie sa k
mladým ľuďom dostávajú.

„V človeku rastie frustrácia, preto sa snaží nájsť si informácie na internete, kompenzovať tak frustráciu či dokonca hyperkompenzovať si
ju. Napríklad aj vnútorná agresivita, nemusí ju navonok prejaviť, stačí, že ju prejaví na sociálnych sieťach. Nie každý, kto je agresívny na
sociálnej sieti, je agresívny navonok. Niekomu stačí ventilovať sa práve na sociálnej sieti. Závisí to aj od toho, aké informácie sa k
človeku dostávajú a či sú pravdivé, objektívne,“ uzatvára Dubinská s obavami o informačnú vojnu.

Ďalšie k téme

Súhlasím s podmienkami používania a potvrdzujem, že som sa oboznámil s ochranou osobných údajov

Odporúčané

Máte tip na článok? Napíšte nám TU

Najčítanejšie

Posledné príspevky
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Vedenie mesta Košice v piatok (19. 1.) predpoludním v priestoroch Historickej radnice odovzdalo výťažok z minuloročných charitatívnych
aktivít, ktoré sa v metropole východu uskutočnili prostredníctvom dobrovoľných zbierok Polievka sv. Alžbety a Primátorský punč.

Zdroj: kosice.sk

Z Primátorského punču sa vyzbieralo viac ako 31-tisíc eur

Mesto v prípade oboch zbierok prerozdeľuje ich kompletný výťažok bez odpočítania nákladov, ktoré vznikajú s ich organizáciou.
Predajom Primátorského punču sa v decembri počas Košických rozprávkových Vianoc sa podarilo vyzbierať 31 500 eur , čo je doposiaľ
historicky najvyššia suma. Výťažok z Polievky svätej Alžbety , ktorá sa podávala 16. novembra v centre mesta, predstavoval sumu 3000
eur. Táto charitatívna akcia sa uskutočnila pri príležitosti 4. výročia vyhlásenia sv. Alžbety Uhorskej za patrónku Košíc. Vyzbieraná suma
z predaja tejto šošovicovej polievky putuje vždy organizáciám, ktoré sa starajú výhradne o ľudí v núdzi.

Výťažok sa rozdelil medzi kvarteto príjemcov

Košický primátor Jaroslav Polaček pri slávnostnom odovzdávaní šekov pre poltucet neziskových organizácií a združení uviedol, že obe
charitatívne zbierky sú spoločným dielom vedenia mesta a poslancov mestského zastupiteľstva. Tí schválili pravidlá zbierok a
konkrétnych adresátov, ktorí dostanú finančnú pomoc. Zdôraznil, že hoci má mesto finančné problémy, aj naďalej bude pomáhať tým,
ktorí to potrebujú. Výťažok z Primátorského punču vo výške 31 500 eur sa rovnakým pomerom rozdelil medzi kvarteto príjemcov –
neziskovú organizáciu Svetielka pomoci a občianske združenia BotaniKE, Parkinson Slovensko a Košické sovičky.

MOHLO BY VÁS ZAUJÍMAŤ: Polievka svätej Alžbety pomôže ľudom v núdzi aj tento rok

Ako uviedol Martin Pizňák z OZ BotaniKE, získané financie využijú v Botanickej záhrade na podporu podujatí pre verejnosť a školy, či
nákup ďalších rastlín , vďaka ktorým sa toto obľúbené oddychové miesto Košičanov ešte viac zazelená. Polovica výťažku Polievky sv.
Alžbety vo výške 1500 eur putovala pre Centrum pre deti a rodiny Košická Nová Ves , za ktoré si symbolický šek prevzala jeho riaditeľka
Iveta Lumtzerová. Rovnakú sumu získal aj Útulok – Dom. Sv. Lazára v Košiciach, ktorý zastupovala jeho riaditeľka Anna Ivanková.
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Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty

Leden 20, 2024

Správy

Zľava: bývalý minister zahraničných vecí Ivan Korčok a predseda strany Hlas-SD a predseda Národnej rady (NR) SR Peter Pellegrini.
Foto: koláž - SITA Webnoviny

20.1.2024 (SITA.sk) - Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo "pokoj"
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/1397623522/f0d69cb1d6f44140411a?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3MDg1MjU5NDksIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MTM5NzYyMzUyMiwidGlkIjozMDE4OX0.iIvS-hHFwdbUNUzecVVnf3DGMSrTplGA8ExCTwMBmoA
https://spravy.izaz.eu/post-52173-pellegrini-ma-podla-politologa-velku-sancu-zvitazit-najvacsiemu-konkurentovi-korcokovi-ale-hraju-do-karat-protesty.html


Mediaboard | mediaboard.com 115
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20.1.2024 (SITA.sk) - Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo "pokoj"
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok . „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie , či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Korčok odovzdal podpisy na kandidatúru prezidenta (fotografie)
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Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Viac k témam: Kandidát na prezidenta , Politológ , Predseda strany Hlas-SD , Prezidentské voľby na Slovensku 2024

Zdroj: SITA.sk - Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty ©
SITA Všetky práva vyhradené.

Autor: LUBAS solutions s.r.o.
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20.1.2024 (SITA.sk) - Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo "pokoj"
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok. „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie, či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Protesty hrajú do karát Korčokovi
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Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Autor: www.hlohovecko.sk
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Situácia s duševným zdravím spoločnosti je v súčasnosti vážna. Podľa štatistík pribúdajú úzkostné poruchy. Ľudia nedokážu pracovať so
stresom a zlyhávajú aj pri riešení bežných problémov.

Foto: SHUTTERSTOCK

Jesenná depka - nie je bohviečo.

Zhoršenie duševného stavu mimoriadne narastá predovšetkým medzi deťmi a tínedžermi. Upozornila na to Slávka Dubinská z II.
psychiatrickej kliniky Univerzitnej nemocnice Louisa Pasteura a Lekárskej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.
„Rodičia by si mali oveľa viac všímať svoje deti a venovať im svoju pozornosť. Práve v citlivom mladom veku totiž nastáva odchýlený
vývoj osobnosti a rôzne poruchy osobnosti, emočné výkyvy a to sa potom odráža na fungovaní mladých,“ uvádza Slávka Dubinská.

Viaceré štúdie poukazujú na to, že mladí ľudia používajú na komunikáciu nadmerne mobily. „Aj pri vzájomnej osobnej komunikácii
používajú mobil a dokonca už majú problém objednať si osobne jedlo v reštaurácii. Už vôbec kontakt, oslovenie niekoho im spôsobuje
problém. Najhoršie je, že takto fungujeme vo vlastnej rodine," upozornila.

Osobná komunikácia nadovšetko

Osobnú komunikáciu podľa psychiatričky nič nenahradí. V minulosti sa osobne komunikovalo oveľa viac a žilo sa viac generačne. Taktiež
musia existovať hranice, medze, ktoré by sme ako jednotlivci a spoločnosť nemali prekračovať. „Dnes mnohí fungujú izolovane,
nevšímajú si jeden druhého. Doslova sú ľudia schopní prekročiť ležiaceho na ulici a nepomôcť mu. To je princíp, ktorý spúšťa
nevšímavosť, šikanu, frustrácie," uviedla Slávka Dubinská.

Preto podľa nej panuje princíp hyperkompenzácie. „Čiže buď problém, situáciu doslova vytesňujeme, nevšímame si to, alebo, naopak,
reagujeme veľmi impulzívne. A to sa potom len nabaľuje a vzniká bludný kruh. Pokiaľ človek nemá správnu pomoc a vedenie zvonku,
niekoho, kto by mu ukázal cestu, môže to viesť až k rôznym tragickým udalostiam u mladých, ktorých sme v poslednom období
svedkami," uviedla ďalej.

Problémy spôsobila izolácia

Sociálna izolácia, ktorú sme zažili v uplynulých rokoch, má obrovský vplyv na naše duševné zdravie, na pohodu či nepohodu. Ešte
citlivejšie je to práve u mladej generácie. Medzi 12. a 25. rokom je obdobie vývoja osobnosti, je nesmierne dôležité, aké informácie sa k
mladým ľuďom dostávajú.

„V človeku rastie frustrácia, preto sa snaží nájsť si informácie na internete, kompenzovať tak frustráciu či dokonca hyperkompenzovať si
ju. Napríklad aj vnútorná agresivita, nemusí ju navonok prejaviť, stačí, že ju prejaví na sociálnych sieťach. Nie každý, kto je agresívny na
sociálnej sieti, je agresívny navonok. Niekomu stačí ventilovať sa práve na sociálnej sieti. Závisí to aj od toho, aké informácie sa k
človeku dostávajú a či sú pravdivé, objektívne,“ uzatvára Dubinská.

Autor: SITA
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Pellegrini má podľa politológa veľké šance zvíťaziť, najväčšou konkurenciou je Korčok a do karát mu hrajú protesty  
  20. 1. 2024, 16:30, Zdroj: sita.sk , Vydavateľ: SITA Slovenská tlačová agentúra a.s., Autor: Katarína Lörincová,

SITA, Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 43 019 GRP: 0,96 OTS: 0,01 AVE: 1200 EUR 

Horoskop

Používate zastaralý prehliadač, stránka sa Vám nemusí zobraziť správne. Odporúčame stiahnuť nový prehliadač tu.

Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty

20. 01. 2024

Zľava: bývalý minister zahraničných vecí Ivan Korčok a predseda strany Hlas-SD a predseda Národnej rady (NR) SR Peter Pellegrini.
Foto: koláž - SITA Webnoviny

reklama

Katarína Lörincová

Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá, záujem bojovať o post
hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Podporte kvalitný nezávislý obsah

Autor: Katarína Lörincová, SITA
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Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD) nie je prekvapivá, záujem bojovať o post
hlavy...

20.1.2024 (SITA.sk) - Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo "pokoj"
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok. „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie, či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Protesty hrajú do karát Korčokovi
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Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Autor: 24hod.sk - 24 hodín s.r.o. - WebSys s.r.o.
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20.1.2024 (SITA.sk) - Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo "pokoj"
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok. „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie, či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Zobraziť fotogalériu k článku:
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Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.
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21.1.2024 (SITA.sk) – Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo “pokoj”
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok. „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie, či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Korčok odovzdal podpisy na kandidatúru prezidenta (fotografie)
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Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Viac k témam: Kandidát na prezidenta, Politológ, Predseda strany Hlas-SD, Prezidentské voľby na Slovensku 2024

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty ©
SITA Všetky práva vyhradené.

- Reklama -

Autor: SITA
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20.1.2024 (SITA.sk) – Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo „pokoj“
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok. „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie, či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Zobraziť fotogalériu k článku:
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Korčok odovzdal podpisy na kandidatúru prezidenta (fotografie)

Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Viac k témam: Kandidát na prezidenta, Politológ, Predseda strany Hlas-SD, Prezidentské voľby na Slovensku 2024

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty ©
SITA Všetky práva vyhradené.
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Noviny BossMedia

20.1.2024 (SITA.sk) – Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo “pokoj”
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok. „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie, či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Zobraziť fotogalériu k článku:
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Korčok odovzdal podpisy na kandidatúru prezidenta (fotografie)

Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Viac k témam: Kandidát na prezidenta, Politológ, Predseda strany Hlas-SD, Prezidentské voľby na Slovensku 2024

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty ©
SITA Všetky práva vyhradené.
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Slovensko

20.1.2024 (SITA.sk) – Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo „pokoj“
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok. „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie, či hnutie Slovensko Igora Matoviča.
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Zobraziť fotogalériu k článku:

Korčok odovzdal podpisy na kandidatúru prezidenta (fotografie)

Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Viac k témam: Kandidát na prezidenta, Politológ, Predseda strany Hlas-SD, Prezidentské voľby na Slovensku 2024

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty ©
SITA Všetky práva vyhradené.

Autor: SITA
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20.1.2024 (SITA.sk) – Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo „pokoj“
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok. „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie, či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Korčok odovzdal podpisy na kandidatúru prezidenta (fotografie)

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/1396561408/5b15dc586606dcb96b5b?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3MDg1MjU5NDksIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MTM5NjU2MTQwOCwidGlkIjozMDE4OX0.kU07YZr9df821NQSj4eEeHww5GQyeCld1-5fsulFK08
https://nitrianskyhlas.sk/pellegrini-ma-podla-politologa-velku-sancu-zvitazit-najvacsiemu-konkurentovi-korcokovi-ale-hraju-do-karat-protesty/


Mediaboard | mediaboard.com 134

Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Viac k témam: Kandidát na prezidenta, Politológ, Predseda strany Hlas-SD, Prezidentské voľby na Slovensku 2024

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty ©
SITA Všetky práva vyhradené.
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20.1.2024 (SITA.sk) – Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo „pokoj“
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok. „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie, či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Korčok odovzdal podpisy na kandidatúru prezidenta (fotografie)
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Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Viac k témam: Kandidát na prezidenta, Politológ, Predseda strany Hlas-SD, Prezidentské voľby na Slovensku 2024

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty ©
SITA Všetky práva vyhradené.
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20.1.2024 (SITA.sk) – Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo “pokoj”
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok . „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie , či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Korčok odovzdal podpisy na kandidatúru prezidenta (fotografie)
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Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Viac k témam: Kandidát na prezidenta , Politológ , Predseda strany Hlas-SD , Prezidentské voľby na Slovensku 2024

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty ©
SITA Všetky práva vyhradené.
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20.1.2024 (SITA.sk) – Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo „pokoj“
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok. „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie, či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Korčok odovzdal podpisy na kandidatúru prezidenta (fotografie)
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Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Viac k témam: Kandidát na prezidenta, Politológ, Predseda strany Hlas-SD, Prezidentské voľby na Slovensku 2024

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty ©
SITA Všetky práva vyhradené.
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Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty  
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Jozefa Šafárika v Košiciach
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20.1.2024 (SITA.sk) – Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo „pokoj“
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok. „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie, či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Korčok odovzdal podpisy na kandidatúru prezidenta (fotografie)
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Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Viac k témam: Kandidát na prezidenta, Politológ, Predseda strany Hlas-SD, Prezidentské voľby na Slovensku 2024

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty ©
SITA Všetky práva vyhradené.
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20.1.2024 (SITA.sk) – Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo „pokoj“
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok. „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie, či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.
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„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Viac k témam: Kandidát na prezidenta, Politológ, Predseda strany Hlas-SD, Prezidentské voľby na Slovensku 2024

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty ©
SITA Všetky práva vyhradené.
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Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty  
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Jozefa Šafárika v Košiciach
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20.1.2024 (SITA.sk) – Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo „pokoj“
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok. „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie, či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Korčok odovzdal podpisy na kandidatúru prezidenta (fotografie)
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Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Viac k témam: Kandidát na prezidenta, Politológ, Predseda strany Hlas-SD, Prezidentské voľby na Slovensku 2024

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty ©
SITA Všetky práva vyhradené.
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20.1.2024 (SITA.sk) – Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo „pokoj“
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok. „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie, či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.
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„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Viac k témam: Kandidát na prezidenta, Politológ, Predseda strany Hlas-SD, Prezidentské voľby na Slovensku 2024

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty ©
SITA Všetky práva vyhradené.
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Latest:

20. januára 2024

20.1.2024 (SITA.sk) – Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo „pokoj“
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok. „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.
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Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie, či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Korčok odovzdal podpisy na kandidatúru prezidenta (fotografie)

Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Viac k témam: Kandidát na prezidenta, Politológ, Predseda strany Hlas-SD, Prezidentské voľby na Slovensku 2024

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty ©
SITA Všetky práva vyhradené.
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20.1.2024 (SITA.sk) – Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo „pokoj“
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok. „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie, či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Korčok odovzdal podpisy na kandidatúru prezidenta (fotografie)
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Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Viac k témam: Kandidát na prezidenta, Politológ, Predseda strany Hlas-SD, Prezidentské voľby na Slovensku 2024

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty ©
SITA Všetky práva vyhradené.
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Na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry to skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty
Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

20.1.2024 (SITA.sk) – Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo „pokoj“
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok. „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie, či hnutie Slovensko Igora Matoviča.
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Zobraziť fotogalériu k článku:

Korčok odovzdal podpisy na kandidatúru prezidenta (fotografie)

Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Viac k témam: Kandidát na prezidenta, Politológ, Predseda strany Hlas-SD, Prezidentské voľby na Slovensku 2024

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty ©
SITA Všetky práva vyhradené.
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Aktuality24

20.1.2024 (SITA.sk) – Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo “pokoj”
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok. „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie, či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Zobraziť fotogalériu k článku:
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Korčok odovzdal podpisy na kandidatúru prezidenta (fotografie)

Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Viac k témam: Kandidát na prezidenta, Politológ, Predseda strany Hlas-SD, Prezidentské voľby na Slovensku 2024

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty ©
SITA Všetky práva vyhradené.
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Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty  
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20.1.2024 (SITA.sk) – Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo “pokoj”
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok. „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie, či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Korčok odovzdal podpisy na kandidatúru prezidenta (fotografie)
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Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Viac k témam: Kandidát na prezidenta, Politológ, Predseda strany Hlas-SD, Prezidentské voľby na Slovensku 2024
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20.1.2024 (SITA.sk) – Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo “pokoj”
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok . „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie , či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Korčok odovzdal podpisy na kandidatúru prezidenta (fotografie)
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Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Viac k témam: Kandidát na prezidenta , Politológ , Predseda strany Hlas-SD , Prezidentské voľby na Slovensku 2024

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty ©
SITA Všetky práva vyhradené.
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20.1.2024 (SITA.sk) – Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo „pokoj“
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok . „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie , či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Korčok odovzdal podpisy na kandidatúru prezidenta (fotografie)
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Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Viac k témam: Kandidát na prezidenta , Politológ , Predseda strany Hlas-SD , Prezidentské voľby na Slovensku 2024

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty ©
SITA Všetky práva vyhradené.
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Na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry to skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty
Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

20.1.2024 (SITA.sk) – Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo „pokoj“
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok . „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie , či hnutie Slovensko Igora Matoviča.
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Zobraziť fotogalériu k článku:

Korčok odovzdal podpisy na kandidatúru prezidenta (fotografie)

Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Viac k témam: Kandidát na prezidenta , Politológ , Predseda strany Hlas-SD , Prezidentské voľby na Slovensku 2024

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty ©
SITA Všetky práva vyhradené.
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20.1.2024 (SITA.sk) – Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo „pokoj“
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok. „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie, či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Korčok odovzdal podpisy na kandidatúru prezidenta (fotografie)
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Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Viac k témam: Kandidát na prezidenta, Politológ, Predseda strany Hlas-SD, Prezidentské voľby na Slovensku 2024

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty ©
SITA Všetky práva vyhradené.
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20.1.2024 (SITA.sk) – Prezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho (predseda strany Hlas-SD ) nie je prekvapivá,
záujem bojovať o post hlavy štátu neskrýval.

Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie
Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Má veľkú šancu zvíťaziť

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť.

„Prezentovaná podpora jeho kandidatúry zo strany Smer-SD tak bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie
o oznámení kandidatúry, ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane,“ dodáva Eštok.

Hromozvod kritiky voči vládnej koalícii

Pellegrini má podľa neho do boja o prezidentský palác dobre našliapnuté.

„Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky. Aktuálny výkon funkcie predsedu parlamentu
mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne parlamentné voľby, v septembri 2023, udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom
jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok.

„Časť občanov ho síce vníma ako pokojného politika, hľadajúceho kompromisy, čo je aj dôvodom, prečo si jeho tím vybral slovo „pokoj“
ako ústredný pojem kampane. Netreba však zabúdať, že sa dobrovoľne stal súčasťou súčasnej vládnej koalície, aj keď mal možnosť
vybrať si inú alternatívu. Charakter jeho kandidatúry môže narušiť nepísané pravidlo o nevyhnutnej nadstraníckosti prezidentského
kandidáta a samotného prezidenta,“ podotkol politológ. Je toho názoru, že aj preto sa Pellegrini v rámci kampane stane akýmsi
„hromozvodom kritiky“ voči vládnej koalícii a jej kontroverznejším krokom.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Peter Pellegrini oznámil kandidatúru na post prezidenta SR (fotografie)

Pellegrini vs. Korčok

Eštok predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho najväčším vyzývateľom bude bývalý minister zahraničných vecí Ivan
Korčok . „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb. Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa
zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ.

Najväčší prienik elektorátu má podľa neho Pellegrini s Jánom Kubišom, no ten podľa neho nemôže predsedu Hlasu ako kandidáta
ohroziť.

„Nacionalistický a konzervatívny volič inklinujúci k Š. Harabinovi alebo A. Dankovi zväčša o P. Pellegrinim ako svojej voľbe v prvom kole
aj tak neuvažuje. Ich podporu v druhom kole dnes ešte nemá vôbec istú,“ dodal.

Nič ešte nie je rozhodnuté

Politológ si nemyslí, že druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho.

„Pellegrini musí pre výhru v druhom kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán, pre ktorých nakoniec
nemusí byť voleniahodný. Vidíme napríklad, že SNS a jej predseda A. Danko sú pripravení svoju prípadnú podporu P. Pelegriniho v
druhom kole predať veľmi draho,“ myslí si Eštok.

Doplnil, že ak chce v druhom kole Korčok poraziť Pellegriniho, potrebuje získať voličstvo opozičných strán, ktoré váhajú s jeho podporou.
Ide napríklad o Kresťanskodemokratické hnutie , či hnutie Slovensko Igora Matoviča.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Korčok odovzdal podpisy na kandidatúru prezidenta (fotografie)
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Protesty hrajú do karát Korčokovi

Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú Korčokovi do karát.

„Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť
akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať
dôležitú úlohu,“ myslí si.

Dodal, že aktuálne kroky vládnej koalície môžu pôsobiť ako motivačný faktor pre tieto skupiny občanov, aby si vybrali kandidáta, ktorý by
aspoň do istej miery vyvažoval vládnu politiku. Eštok očakáva, že boj o prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude
napínavý.

https://cdnv.sita.sk/sites/34/2024/01/10000000_6672144169558179_334683331681301409_n.mp4

Fico s podporou neváhal

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SD ), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal.

„Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať politiku, ktorú sme
mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch. Prezidentské veto spomaľujúce prijímanie legislatívy, ohrozenie podaní kontroverznej
legislatívy na Ústavný súd, ale aj prípadné kritické hlasy voči vládnej politike podporené autoritou prezidentského úradu budú minulosťou.
Zároveň sa takýto prezident stane ďalším dôležitým advokátom kontroverznej vládnej politiky na zahraničných fórach,“ vysvetľuje Eštok.

Podotkol ale, že to, že by pre koalíciu malo ísť o pragmatickú voľbu, neznamená, že všetci jej členovia sa k tomu postavia racionálne.

„A vtedy to môže rozvíriť relatívne pokojné koaličné vody. Nemyslím si však, by to však mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície,“
uzavrel politológ.

Viac k témam: Kandidát na prezidenta , Politológ , Predseda strany Hlas-SD , Prezidentské voľby na Slovensku 2024

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini má podľa politológa veľkú šancu zvíťaziť, najväčšiemu konkurentovi Korčokovi ale hrajú do karát protesty ©
SITA Všetky práva vyhradené.
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CERN – najväčšie a pravdepodobne aj najprestížnejšie laboratórium časticovej fyziky na svete. Vďaka výskumu v CERN-e môžeme
používať World-Wide Web, dotykový displej alebo rôzne zobrazovacie techniky používané napr. v medicíne.

Článok je súčasťou rubriky Veda, výskum - naša šanca.

CERN (Conseil Européen pour la Recherche Nucléaire) je európska organizácia pre základný a aplikovaný výskum najmä v oblasti
časticovej fyziky. Vznikla 29. septembra 1954 dohodou dvanástich štátov. Laboratórium CERN sa nachádza v ženevskom predmestí
Meyrin na švajčiarsko-francúzskej hranici, severozápadne od Ženevy.

Aktuálne sa medzinárodná organizácia CERN skladá z 23 členských štátov vrátane Slovenska od roku 1993.

Vlajkovou loďou výskumu laboratória je Large Hadron Collider (LHC), Veľký hadrónový zrážač, ktorý počas väčšiny roka zráža protónové
zväzky urýchlené na najvyššie energie v histórii ľudstva (6,8 TeV). Niekoľko týždňov na konci roka je v harmonograme LHC zvyčajne
venovaných zrážkam olovených zväzkov, o ktorých si viac povieme v tomto článku.

Experiment ALICE (A Large Ion Collider Experiment) je jedným zo štyroch obrovských experimentov na LHC. Medzinárodná kolaborácia
expertov (fyzikov, softvérových inžinierov, elektronikov a ďalších špecialistov), ktorá tento experiment realizuje, pozostáva z približne 2
000 ľudí z viac ako 40 krajín z celého sveta. Nezanedbateľne do chodu experimentu prispieva aj Slovensko.

Kvarkovo-gluónová plazma veľmi raného Vesmíru

Dá sa povedať, že primárnym cieľom ostatných troch veľkých experimentov na LHC (ATLAS, CMS a LHCb) je hľadanie nových častíc,
prípadne skúmanie vlastností už objavených častíc. Fyzikálny program experimentu ALICE sa v mnohom líši od programu ostatných
troch experimentov a v mnohom je aj unikátny.

Primárnym cieľom experimentu ALICE je štúdium vlastností novej formy jadrovej hmoty, ktorá vzniká v zrážkach ťažkých jadier (hlavne
olova), ktoré sú pred zrážkou urýchlené urýchľovačom LHC na rýchlosti veľmi blízke rýchlosti svetla.

V takto energetických zrážkach už nevznikajú nové hadróny (častice, ktoré pozostávajú z kvarkov), ale vzniká hmota pozostávajúca z
tých najmenších objektov, aké poznáme: z kvarkov a gluónov (tzv. kvarkovo-gluónová plazma).

Touto hmotou bol vyplnený celý Vesmír do jednej mikrosekundy po Veľkom tresku. S energiami zrážok na LHC sa dostávame až k času
1 nanosekunda po Veľkom tresku. V istom zmysle vytvárame vo veľmi malom priestore (rádovo veľkosť atómového jadra) superhustú a
superhorúcu hmotu, ktorá sa ponáša na raný Vesmír. Keďže sa rýchlo rozpína, označuje sa niekedy v literatúre aj ako Malý tresk (Little
Bang).

V zrážke vytvorená kvarkovo-gluónová plazma nemá dlhú životnosť a podobne ako Vesmír po Veľkom tresku rýchlo expanduje a jej
teplota klesá až sa dostane do bodu, kedy sa kvarky a gluóny sformujú do hadrónov (napríklad do dobre známych protónov alebo
neutrónov, ale väčšinou do jednoduchších pí mezónov nazývaných aj pióny). Takouto transformáciou (tzv. hadronizáciou) si prešiel aj
Vesmír jednu mikrosekundu po Veľkom tresku.

Vzniknuté hadróny medzi sebou môžu interagovať, no hmota stále expanduje pri rýchlosti vyššej ako polovica rýchlosti svetla. Po
krátkom čase prestanú hadróny medzi sebou interagovať, letia preč od miesta zrážky a ich stopy vidíme v detektore ALICE (až niekoľko
tisíc takýchto stôp) v dôsledku jednej zrážke.

3 fotky v galérii Stopy hadrónov po typickej zrážke dvoch jadier olova videné detektorom ALICE. Zdroj: ALICE CERN

Vesmírne rekordy na jednom mieste

Samotný detektor pozostáva z rôznych druhov detektorov. Každý je určený na získavanie rôznych informácií o zrážke. Detektor ALICE je
vďaka solenoidovému magnetu druhý najťažší z detektorov na LHC. Váži 10 000 ton, čo je viac ako Eiffelova veža v Paríži.

Práca vedca v experimentálnej časticovej fyzike pripomína prácu detektíva – zo stôp, ktoré vidíme v detektore, musíme zrekonštruovať
časovo-priestorový vývoj zrážky dvoch jadier. Takto môžeme nepriamo skúmať vlastnosti kvarkovo-gluónovej plazmy.

Kvarkovo-gluónová plazma je veľmi horúca. Nameraná teplota v experimente ALICE má hodnotu okolo 4 biliónov (t.j. 10 na 12) Kelvinov,
čo je približne 200 tisíc-krát viac ako je teplota v strede Slnka!
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Dá sa povedať, (ak nerátame výbuchy hypernov), že ide o najhorúcejšiu nám známu hmotu vo Vesmíre v súčasnosti. Aby to nebolo tak
„jednoduché“, urýchľovač používa kryomagnety, v ktorých je teplota nižšia ako vo vesmírnom vákuu. Takže sa tu stretávajú vesmírne
teplotné minimá a maximá.

Ďalším naj, ktoré experiment ALICE vidí v zrážkach jadier, je magnetické pole generované protónmi z časti jadra, ktoré sa nezúčastnili
zrážky. Na krátky moment vznikne magnetické pole veľkosti až biliarda (10 na 15) Tesla, čo je približne tisíc-krát viac ako bežné
magnetary (druh neutrónových hviezd).

Symetria medzi hmotou a antihmotou

ALICE však neskúma len kvarkovo-gluónovú plazmu, no je unikátny aj výsledkami, ktoré presahujú oblasť časticovej fyziky.

Prvým príkladom je štúdium ľahkých antijadier, ktoré sa produkujú v olovených zrážkach. Pomocou experimentu bola odmeraná väzbová
energia antinukleónov v antijadrách. Tým bola potvrdená symetria medzi svetom a antisvetom (tzv. CPT symetria).

Tmavá hmota

Ďalším výsledkom, ktorý je možné merať pomocou ALICE a ktorý má potenciál presiahnuť oblasť časticovej fyziky, je skúmanie pozadia
pre výskum tmavej hmoty v kozmickom žiarení. Vieme, že Vesmír je tvorený z 5% známou hmotou a z 23% neznámou, tzv. tmavou
hmotou (a.k.a. dark matter, zvyšok ide na vrub tzv. tmavej energii, ktorá je tiež obrovskou neznámou).

V experimentoch sa hľadá tmavá hmota rôznymi spôsobmi. Jeden z experimentov (AMS) hľadá časticových kandidátov na tmavú hmotu
v kozmickom žiarení. Prítomnosť častíc tmavej hmoty by sa mala prejaviť v tvare energetického spektra antičastíc ako pozitrón,
antiprotón alebo ľahších antijadier v kozmickom žiarení. K tomu je potrebné poznať produkciu antijadier v interakciách so známymi
časticami a toto meranie je najlepšie možné pomocou experimentu v detektore ALICE.

Interakcie v neutrónových hviezdach

Pravdepodobnosť nejakej interakcie sa meria v tzv. rozptylových experimentoch, kde jedna častica nalietava na druhú časticu a skúma
sa uhol rozptylu a zmena hybnosti častíc. Toto sa dá technicky odmerať na urýchľovačoch len so stabilnými alebo s dlhšie žijúcimi
časticami, ktoré sa naviac produkujú vo veľkých počtoch.

Experiment ALICE umožňuje odmerať rozptyly aj krátko-žijúcich a v malých počtoch produkujúcich sa častíc, keď vylietavajú z miesta
zrážky. Výsledok otvára nové okno v skúmaní interakcií rôznych exotickejších častíc a prispieva k pochopeniu podmienok vnútri
neutrónových hviezd. Bez preháňania impozantný výsledok experimentu bol publikovaný aj v časopise Nature.

Efekt mŕtveho kužeľa

Ďalším výsledkom publikovaným v časopise Nature bolo pozorovanie tzv. "mŕtveho kužeľa" – ide o časť priestoru, v ktorom kvarky
nevyžarujú gluóny. Veľkosť kužeľa závisí od hmotnosti kvarkov a meraním kužeľa môžeme priamo odmerať hmotnosť kvarku. Doterajšie
merania boli len nepriame (z hadrónov), pretože voľný kvark nie je možné v prírode pozorovať.

Teoretická predpoveď pre efekt mŕtveho kužeľa odolávala experimentálnemu potvrdeniu celé desaťročia. Až kým nebola potvrdená
experimentom ALICE.

3 fotky v galérii Umelecké stvárnenie efektu mŕtveho kužeľa. Zdroj: https://cerncourier.com/a/dead-cone-effect-exposed-by-alice/

Slovenský príspevok

Na kolaborácii ALICE sa podieľajú 4 slovenské skupiny: FMFI UK (Fakulta matematiky, fyziky a informatiky UK v Bratislave), ÚEF SAV
(ÚSTAV experimentálnej fyziky SAV v Košiciach), FEI TUKE (Fakulta elektrotechniky a informatiky TUKE v Košiciach) a PF UPJŠ
(Prírodovedecká fakulta UPJŠ v Košiciach). Slovenské tímy sú zaangažované na rôznych úrovniach riadenia a chodu experimentu.

Na hardvérovej úrovni ide o vývoj hlavného dráhového detektora experimentu – časovo-projekčnej komory TPC (FMFI UK) a vývoj
elektroniky pre Trigger systém experimentu (ÚEF SAV).

Na softvérovej úrovni ide o vývoj detektorového kontrolného systému DCS (FEI TUKE), online meranie svietivosti zväzku (ÚEF SAV) a
monitoring kvality Trigger systému (PF UPJŠ).

Prispievame aj do analýzy dát dvoma gridovými farmami so stovkami CPU a skoro 2 PB dát (ÚEF SAV a FMFI UK).

V oblasti fyziky sa venujeme podivným časticiam (PF UPJŠ, ÚEF SAV, FMFI UK), rezonanciám (PF UPJŠ, ÚEF SAV), uhlovým
koreláciám hadrónov (PF UPJŠ) a meraniu účinného prierezu prostredníctvom Van der Meer scanov (ÚEF SAV).
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Budúcnosť

V súčasnosti je naplánovaný chod experimentu ALICE až do konca tohto desaťročia a na konci by sme mali získať dáta s 10 000-krát
vyššou štatistikou, ako bola naakumulovaná doteraz (od roka 2009). Po roku 2030 sa očakáva výrazný upgrade experimentu, v ktorom
bude vybudovaný úplne nový superrýchly detektor.

A aké objavy sú pred nami?

Jednou z horúcich tém je aj skúmanie protón-protónových zrážkach, v ktorých vzniká veľa hadrónov. V týchto zrážkach vzniká hmota,
ktorá sa mnohými vlastnosťami podobá na kvarkovo-gluónovú plazmu. Problém je v tom, že sa predpokladalo, že zrážka protón-protón je
príliš malá na to, aby tam takáto hmota vznikla.

doc. RNDr. Marek Bombara, PhD.

Ústav fyzikálnych vied, Prírodovedecká fakulta UPJŠ v Košiciach

experimentálny časticový fyzik zaoberajúci sa vlastnosťami podivných častíc

koordinátor Strangeness Physics Analysis Group v experimente ALICE

člen Výboru spolupráce Slovenskej republiky s CERN

zástupca Slovenskej republiky v Plenary European Committee for Future Accelerators

Tento článok môžu vďaka vám čítať všetci zadarmo. Ďakujeme za podporu.

Autor: Marek Bombara

https://mediaboard.com/


Mediaboard | mediaboard.com 172

Na Slovensku pribudnú gymnázia so zameraním na informatiku, dve budú v Bratislavskom kraji  
  21. 1. 2024, 10:00, Zdroj: bratislavak.sk , Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla

Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 105 GRP: 0,00 OTS: 0,00 AVE: 56 EUR 
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Majte prehľad o dôležitých udalostiach

Zapnúť upozornenia

Karin Smeláková • 21 január 2024, 10:00

Foto: Bratislavský samosprávny kraj

Žiaci 9. ročníka, ktorí majú radi počítače, virtuálny svet a všetko okolo technológií, sa už v ďalšom školskom roku môžu prihlásiť na
novootvorené gymnázium zamerané na informatiku. Bratislavský samosprávny kraj prichádza s novým odborom, ktorý spadá do projektu
Digitálna transformácia vzdelávania.

Odbor bol už aj experimentálne overovaný v spolupráci s Univerzitou Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, pracoviskom Národné
centrum pre digitálnu transformáciu vzdelávania. Nové štúdijné zameranie tak bude dostupné na 10 slovenských gymnáziách, pričom
dve z nich sú umiestnené priamo v Bratislavskom kraji.

Informatika ako hlavný predmet sa bude vyučovať na Gymnáziu Ivana Horvátha v Bratislave a Gymnáziu Antona Bernoláka v Senci. Na
každej škole sa otvorí jedna trieda s obmedzeným počtom žiakov.

Podrobné informácie o novom odbore a podmienkach prijatia nájdu záujemcovia na webových stránkach škôl. Ako uviedol bratislavský
kraj, nastupujúca generácia tak má možnosť formovať svoju budúcnosť prostredníctvom moderného a digitálneho vzdelávania.

Autor: mediak, s. r. o.
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Rádiožurnál  
  21. 1. 2024, 12:00, Relácia: Rádiožurnál, Stanica: Rádio Regina (západ), Vydavateľ: Rozhlas a televízia

Slovenska, Sentiment: Ambivalentný, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v
Košiciach, Ďalšie zdroje: Rádiožurnál RTVS
Dosah: 23 672 GRP: 0,53 OTS: 0,01 AVE: 1240 EUR 

[strojový prepis] …Kamerový systém majú na univerzite Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, ministerstvo školstva sľubuje, že bude
univerzitám nápomocné a dodáva, že financovať nové bezpečnostné opatrenia im pomôžu peniaze z výzvy, ktoré rezort zverejní ešte v
tomto polroku. Jozefína ilavská, Miroslav Lyko, RTVS.…
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Rádiožurnál  
  21. 1. 2024, 12:00, Relácia: Rádiožurnál, Stanica: Rádio Regina (východ), Vydavateľ: Rozhlas a televízia

Slovenska, Sentiment: Ambivalentný, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 11 836 GRP: 0,26 OTS: 0,00 AVE: 615 EUR 

[strojový prepis] …Alarmy a kamerový systém majú na univerzite Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, ministerstvo školstva sľubuje, že
bude univerzitám nápomocné a dodáva, že financovať nové bezpečnostné opatrenia im pomôžu peniaze z výzvy, ktoré rezort zverejní
ešte v tomto polroku. Jozefína ilavská, Miroslav Lyko RTVS.…
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Správy  
  21. 1. 2024, 16:00, Relácia: Rádio Košice, Stanica: Rádio Košice, Vydavateľ: MARK MEDIA s. r. o., Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa

Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach

[strojový prepis] …Politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
poukázal na to, že predseda parlamentu Peter Pellegrini má veľké šance nielen postúpiť do druhého kola prezidentských volieb, ale ich aj
vyhrať.…
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Za lepšie výsledky viac peňazí  
  21. 1. 2024, 19:11, Relácia: Správy RTVS, Stanica: RTVS, Vydavateľ: Rozhlas a televízia Slovenska, Sentiment: Pozitívny, Téma: Rektorát UPJŠ, Kľúčové

slová: Daniel Pella
Dosah: 136 363 GRP: 3,03 OTS: 0,03 AVE: 10472 EUR 

Ľubomír Bajaník, moderátor:

Asi 13 % absolventov vysokých škôl si ani rok po štúdiu nenájde prácu, upozorňuje ministerstvo školstva. Po novom by mohli
zamestnanosť svojich absolventov riešiť aj vysoké školy. Ak sa im to podarí, budú lepšie hodnotené.

Emília Tóth Lengyelová, redaktorka:

V Bratislavskom kraji je 302 uchádzačov o prácu z radov absolventov. Z nich viac ako 40 % je v evidencii kratšie ako 3 mesiace,
zvyšných 60 viac ako 3 mesiace od ukončenia štúdia.

Zuzana Hozlárová, predsedníčka Študentskej rady vysokých škôl:

Technické smery napríklad majú vyššiu zamestnanosť ako napríklad také humanitné odbory, kde toto pociťujeme viacej.

Emília Tóth Lengyelová, redaktorka:

Podľa Študentskej rady vysokých škôl je najväčší problém v tom, že absolventom chýba prax. Veľa študijných odborov ju nemá alebo je
neplatená a to je pre študentov problém.

Zuzana Hozlárová, predsedníčka Študentskej rady vysokých škôl:

Nie všetci študenti a študentky si môžu dovoliť pracovať vlastne zadarmo.

Emília Tóth Lengyelová, redaktorka:

Študenti bez praxe znamenajú viac práce pre zamestnávateľov.

Mário Lelovský, 1. viceprezident Republikovej únie zamestnávateľov:

Nemajú žiadne praktické skúsenosti s prácou, nevedia sa sami rozhodovať. S každou hlúposťou chodia zamestnávateľom, vyhovárajú
sa. Školy ich neučia samostatnosti.

Emília Tóth Lengyelová, redaktorka:

Po novom majú vysoké školy za úlohu urobiť také zmeny, ktoré percento nezamestnaných absolventov znížia. Zaviazali sa
výkonnostnými zmluvami. Ak sa im to podarí, dostanú peniaze navyše.

Tomáš Drucker, minister školstva, vedy, výskumu a športu SR /Hlas-SD/:

Sa budú viac napríklad približovať k praxi, viac sa orientovať zmenami možno v komunikácii s trhom práce.

Emília Tóth Lengyelová, redaktorka:

Vysoké školy už majú plány, ako si s nezamestnanosťou svojich absolventov poradiť. Pre niektoré je to motivácia prísť s niečím novým.

Daniel Pella, rektor Univerzity P. J. Šafárika v Košiciach:

Dal by sa vytvoriť odbor, ktorý by bol kombináciou IT a určitej časti medicínskeho vzdelania základného. Lekárovi by minimalizovali ten
čas, ktorý on strávi prichystávaním si tých materiálov do počítača. To znamená, urýchlila by sa diagnostika aj liečba pacientov.

Emília Tóth Lengyelová, redaktorka:

Ambíciou rezortu je znížiť nezamestnanosť absolventov z 13 na približne 11 %.

Mário Lelovský, 1. viceprezident Republikovej únie zamestnávateľov:

Rozhodne nesúhlasíme s tým, že to má byť či 11, či 10, či 9. Minimálne vnímame, že tých 5 je teda absolútna hranica.

Emília Tóth Lengyelová, redaktorka:
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Podľa vysokoškolákov by pomohlo, keby sa školy povinne zaujímali o študentov a ich názor ešte počas štúdia. Emília Tóth Lengyelová,
RTVS.
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Umelá inteligencia na školách  
  21. 1. 2024, 19:28, Relácia: Televízne noviny, Stanica: Markíza, Vydavateľ: MARKÍZA - SLOVAKIA, spol. s r.o., Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita

Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ
Dosah: 337 500 GRP: 7,50 OTS: 0,08 AVE: 22699 EUR 

Jaroslav Zápala, moderátor:

Murár, sklár či mäsiar. Tradičné odbory na našich školách pomaly zanikajú, naopak pribúdajú nové, zamerané na moderné technológie.
Vybrané gymnáziá otvárajú študijné odbory, o ktorých by pred rokmi ani neuvažovali.

Eleonóra Porubcová, riaditeľka gymnázia V.B. Nedožerského v Prievidzi:

Nová doba čaká nielen gymnázium, nová doba čaká spoločnosť. To, kam smerujeme, je úplne iné, inovatívne, moderné, technické a či
sa nám to páči alebo nepáči, jednoducho to príde.

Peter Ziman, redaktor:

A už aj prišlo. Naše autá či domácnosti môže ovládať umelá inteligencia. Spohodlneli sme a technológie nám pomáhajú. Reagujú na to aj
školy. 10 gymnázií otvorí nový študijný odbor.

Eleonóra Porubcová, riaditeľka gymnázia V.B. Nedožerského v Prievidzi:

Gymnázium so zameraním na informatiku.

Peter Ziman, redaktor:

Venovať sa budú najmä umelej inteligencii, smart technológiám či kybernetickej bezpečnosti.

Dušan Šveda, UPJŠ v Košiciach:

Je určený pre tých ľudí, pre tých záujemcov, ktorí nechcú byť len takými, by som povedal pasívnymi užívateľmi tohto sveta, ale chcú byť
aktívnymi tvorcami tohto sveta. To znamená vytvárať to prostredie digitálne, a uchytiť tú umelú inteligenciu a ďalej ju rozvíjať.

Peter Ziman, redaktor:

To že práve toto budú učiť by učiteľom pred pár rokmi ani nenapadlo.

Alžbeta Sasáková, zástupkyňa riaditeľky:

Nikdy veru nikdy, ja som len tak tak stihla počítače a napísať diplomovku vo worde, a to bolo tak maximum čo sme svojho času stihli.

Jana Galanská, učiteľka:

Tak ako Jules Verne opisoval lietajúce stroje a prišli hej, objavili sa, tak aj toto bolo reálne, že raz to príde, len otázka kedy.

Peter Ziman, redaktor:

Moderné technológie mladých zaujímajú. Vedia, že to je budúcnosť, no uvedomujú si aj riziká.

Anketa:

To, čo sme videli ten nárast tej, alebo ten taký ten boom tej umelej inteligencie za poslednú dobu, tak bol celkom dosť veľký a myslím si
ja osobne, že do 10 rokov budeme vedieť s umelou inteligenciou pracovať teda veľmi, tak že bude vedieť nahradiť našu prácu. Dokáže to
byť nebezpečné, dokáže to šíriť dezinformácie, ale ak nás to budú učiť z mladšieho veku spolu aj s inými vecami ako algoritmy a tak, a
dokáže nás naučiť ako tá aplikácia funguje alebo ako ich vyvíjať. Dokáže to byť neuveriteľne prospešné.

Peter Ziman, redaktor:

Dobu nezastavíme, zatiaľ čo v gymnáziách budú učiť o umelej inteligencii, v škôlkach už deťom pomáhajú aj roboty. Z Prievidze Peter
Ziman, televízia markíza.
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Fico: Prečo podporíme Pellegriniho  
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Rubrika: POLITIKA

Podľa premiéra sa šéf Hlasu hodí za prezidenta, je to človek s ľavicovým srdcom

BRATISLAVA - Takmer všetci analytici dnes odhadujú, že do druhého kola prezidentských volieb sa dostanú šéf Hlasu Peter Pellegrini a
nezávislý kandidát Ivan Korčok. Ako sa rozhodnú politické strany? Koho odporučia svojim voličom? Jednotná nie je koalícia, ale ani
opozícia.

Peter Pellegrini bude vo voľbách zastupovať tzv. vládne krídlo, Ivan Korčok zase opozičné. Predseda tretej koaličnej strany Andrej
Danko, ktorý po nehode so semaforom, ohlásil svoju kandidatúru, karty veľmi nezamieša. Ako sa zdá, bude sa musieť spoľahnúť na
podporu voličov SNS.

Predseda Hlasu ohlásil svoju kandidatúru minulý piatok. Na druhý deň mu svoju podporu vyjadril Smer. Premiér a predseda Smeru
Robert Fico to vysvetlil tým, že obe strany sú sociálnodemokratického typu. „Držím palce Andrejovi Dankovi v prvom kole. Ale buďme
realisti, dnes už vieme, kto bude v druhom kole, a tam sa bude rozhodovať,“ povedal Fico v relácii RTVS Sobotné dialógy. Podľa Fica je
Pellegrini človek, ktorý sa bude pokúšať spájať, kým pán Korčok chce rozdeľovať. ,,Prednosťou Pellegriniho sú aj veľké medzinárodné
skúsenosti, dobré kontakty, a je to človek so silným ľavicovým cítením,“ dodal Fico.

Pripomenul, že v koaličnej zmluve sa nič nepíše o prezidentských voľbách, a preto sa mohol každý suverénne rozhodnúť. „Tak, ako si
musím vážiť Pellegriniho, tak si musím vážiť aj Danka, ktorý zabojoval. Andrej je samorast,“ doplnil Fico. Avizoval aj oficiálne podujatie,
kde Pellegriniho verejne podporia. „Myslím si, že je správne, aby taká veľká strana, akou je Smer, dávala odporúčania svojim voličom a
sympatizantom,“

dodal Fico.

Politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach hovorí, že pre koalíciu by
malo ísť o pragmatickú voľbu. Nemyslí si, že by to mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície.

Ani opozícia nemá jedného kandidáta

Tak ako koaličné strany nemajú iba jedného kandidáta, zjednotená nie je ani opozícia. Za Ivana Korčoka sa zatiaľ stavia len Progresívne
Slovensko a SaS. Podporu mu nevyslovilo ani hnutie Slovensko. KDH chvíľu váhalo, pôvodne chcelo postaviť vlastného kandidáta,
nakoniec sa tak nestalo. Predseda hnutia Milan Majerský povedal, že kresťanskí demokrati chcú počkať na konečný zoznam
prezidentských kandidátov. Svojho favorita oznámia 17. februára po rade hnutia.

Hovoriť o podpore Ivana Korčoka je podľa neho predčasné. „Podstatné je, čo si praje národ, čo si praje ľud,“ uviedol v relácii RTVS O 5
minút 12. Korčok má o podporu KDH záujem. Predstaviteľov KDH požiadal o stretnutie. „My sa stretneme nielen s ním, ale s každým
kandidátom, vypočujeme ho a dáme mu nepríjemné otázky,“ dodal Majerský.

Hlas aj Smer majú podľa Fica rovnaké hodnoty. Petra Pellegriniho favorizujú prieskumy prinajmenšom na druhé kolo prezidentských
volieb. Danko je podľa Fica samorast.

ODPORÚČANIE VOLIČOM

Politológ Tomáš Koziak

- Keď strany vyjadria podporu prezidentskému kandidátovi, tým odporúčajú svojim voličom, koho majú voliť. Samozrejme, nie všetci ľudia
volia podľa tohto odporúčania. Za Hlasom a Smerom stojí necelých 40 percent voličov, v konečnom dôsledku tých 40 percent nemusí
Peter Pellegrini dostať. Nemusia ho voliť niektorí voliči Smeru, ktorí ho vnímajú ako odídenca, málo radikálneho. V druhom kole nemusí
dostať hlasy ani tretej koaličnej strany SNS. Ich volič je konzervatívny, nacionalistický. Pellegrini bude mať problém mobilizovať týchto
voličov. Čo sa týka podpory Ivana Korčoka, tak podľa mňa na konci dňa ju od KDH dostane, aj keď Korčok na prvý pohľad nezapadá do
tej typickej predstavy konzervatívneho voliča KDH.
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Zaviazali sa výkonnostnými zmluvami.

Asi 13 percent absolventov vysokých škôl si ani rok po štúdiu nenájde prácu. Upozorňuje ministerstvo školstva. Po novom by mohli
zamestnanosť svojich absolventov riešiť aj vysoké školy. Ak sa im to podarí, budú lepšie ohodnotené.

Bratislavskom kraji je 302 uchádzačov o prácu z radov absolventov. Z nich viac ako 40 percent je v evidencii kratšie ako tri mesiace,
zvyšných 60 viac ako tri mesiace od ukončenia štúdia.

„Technické smery napríklad majú vyššiu zamestnanosť, ako napríklad humanitné odbory, kde toto pociťujeme viacej,“ priblížila
predsedníčka Študentskej rady vysokých škôl Zuzana Hozlárová.

Z menám na vysokých školách, ktoré majú prispieť k zvýšeniu zamestnanosti absolventov, sa v reportáži v Správach RTVS venovala
redaktorka Emília Tóth Lengyelová:

Podľa študentskej rady vysokých škôl je najväčší problém v tom, že absolventom chýba prax. Veľa študijných odborov ju nemá, alebo je
neplatená. A to je pre študentov problém. „Nie všetci študenti a študentky si môžu dovoliť pracovať zadarmo,“ uviedla Hozlárová.

Študenti bez praxe znamenajú viac práce pre zamestnávateľov. „Nemajú žiadne praktické skúsenosti s prácou. Nevedia sa sami
rozhodovať, s každou hlúposťou chodia za zamestnávateľom, vyhovárajú sa, školy ich neučia samostatnosti,“ myslí si viceprezident
Republikovej únie zamestnávateľov Mário Lelovský.

Zaviazali sa výkonnostnými zmluvami

Po novom majú vysoké školy za úlohu urobiť také zmeny, ktoré percento nezamestnaných absolventov znížia. Zaviazali sa
výkonnostnými zmluvami. Ak sa im to podarí, dostanú peniaze navyše.

„Budú sa, napríklad, viac približovať k praxi, viac sa orientovať zmenami v komunikácii s trhom práce,“ vysvetlil minister školstva Tomáš
Drucker (Hlas-SD).

Súvisiaci článok Školy budú kategorizovať z hľadiska bezpečnosti, rezort vnútra spúšťa audit

Vysoké školy už majú plány ako si s nezamestnanosťou svojich absolventov poradiť. Pre niektoré je to motivácia prísť s niečím novým.

„Dal by sa vytvoriť odbor, ktorý by bol kombináciou IT a časti medicínskeho vzdelania základného. Lekárovi by minimalizovali ten čas,
ktorí on strávi s prichystávaním si tých materiálov do počítača. Urýchlila by s diagnostika aj liečba pacienta,“ povedal rektor Univerzity P.
J. Šafárika Košice Daniel Pella.

Ambíciou rezortu je znížiť nezamestnanosť absolventov z 13 na približne 11 percent. „Rozhodne nesúhlasíme s tým, že to má byť či 11 či
10. Minimálne vnímame, že tých päť je teda absolútna hranica,“ dodal Lelovský.

Podľa vysokoškolákov by pomohlo, keby sa školy povinne zaujímali o študentov a ich názor ešte počas štúdia.
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Koho podporí Robert Fico?

Takmer všetci analytici dnes odhadujú, že do druhého kola prezidentských volieb sa dostanú šéf Hlasu Peter Pellegrini a nezávislý
kandidát Ivan Korčok. Ako sa rozhodnú politické strany? Koho odporučia svojim voličom? Jednotná nie je koalícia, ale ani opozícia.

Fotogaléria

4

fotiek v galérii

Peter Pellegrini bude vo voľbách zastupovať tzv. vládne krídlo, Ivan Korčok zase opozičné. Predseda tretej koaličnej strany Andrej
Danko, ktorý po nehode so semaforom, ohlásil svoju kandidatúru, karty veľmi nezamieša. Ako sa zdá, bude sa musieť spoľahnúť na
podporu voličov SNS.

Predseda Hlasu ohlásil svoju kandidatúru minulý piatok. Na druhý deň mu svoju podporu vyjadril Smer. Premiér a predseda Smeru
Robert Fico to vysvetlil tým, že obe strany sú sociálnodemokratického typu. „Držím palce Andrejovi Dankovi v prvom kole. Ale buďme
realisti, dnes už vieme, kto bude v druhom kole, a tam sa bude rozhodovať,“ povedal Fico v relácii RTVS Sobotné dialógy. Podľa Fica je
Pellegrini človek, ktorý sa bude pokúšať spájať, kým pán Korčok chce rozdeľovať. ,,Prednosťou Pellegriniho sú aj veľké medzinárodné
skúsenosti, dobré kontakty, a je to človek so silným ľavicovým cítením,“ dodal Fico.

Pripomenul, že v koaličnej zmluve sa nič nepíše o prezidentských voľbách, a preto sa mohol každý suverénne rozhodnúť. „Tak, ako si
musím vážiť Pellegriniho, tak si musím vážiť aj Danka, ktorý zabojoval. Andrej je samorast,“ doplnil Fico. Avizoval aj oficiálne podujatie,
kde Pellegriniho verejne podporia.

„Myslím si, že je správne, aby taká veľká strana, akou je Smer, dávala odporúčania svojim voličom a sympatizantom,“ dodal Fico.
Politológ Gabriel Eštok z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach hovorí, že pre koalíciu by
malo ísť o pragmatickú voľbu. Nemyslí si, že by to mohlo ohroziť existenciu samotnej koalície.
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